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ACTA DE LA SESSIÓ  ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 30 DE MAIG DE 2016 

 
A la vila de Roses (Girona),  30 de maig de 2016 
 
Quan són les 20.11 h, es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de la 
senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el Ple de 
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar la sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha 
repartit. 
 
SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 
 
Sr.  Carles Pàramo i Ponsetí    Primer tinent d'alcalde 
Sr.  Francesc Giner i Ballesta   Segon tinent d'alcalde  
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez  Tercer tinent d’alcalde 
Sr. Marc Danés i Zurdo    Regidor  
Sra. Anna Jorquera i Navarro   Regidora 
Sr. Fèlix Llorens Palou    Regidor 
Sr. Joan Plana i Sagué    Regidor 
Sr. Èric Ibáñez i Martín    Regidor 
Sra. Verónica Medina i Flores   Regidora 
Sr. Gerard Teixidó i Rivera   Regidor 
Sr Antonio Rodríguez López   Regidor  
Sr. Manel Escobar Yegua   Regidor  
Sr. Àngel Tarrero González    Regidor 
Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat    Regidor 
Sr.  José Antonio Valdera Martín   Regidor 
 
 
SÓN ABSENTS HAVENT EXCUSAT LA SEVA ASSISTÈNCIA: 
 
Sra. Olga Simarro Rojas    Regidora 
 
 
També hi assisteixen: 
 
Sra. Mariel·la Roig Guitart Interventora accidental de la corporació 
Sra. M. Teresa Sánchez Luna Tècnica d’administració general  
 
Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis MUÑOZ 
CAMEO. 
 
Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i es  
prenen els acords que es detallen. 
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1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ANTERIOR: 

 

 Sessió ordinària del dia 25.04.16 
 
 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar l’acta tal 
com han estat redactades. 
 
 
2. INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA 
 

La senyora Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta llegeix la informació següent:  
 

 
Dades estadístiques 
 
HABITANTS, a 27 de maig de 2016 
TOTAL POBLACIÓ: 19.580 habitants 
 
Homes: 9.819 representen el 50,15% de la població 
Dones: 9.761 que representen el 49,85 % de la població 
3.554 < 16 anys, que representen el 18,15 % de la població 
 
 
ATUR 
A 1 d’abril de 2016: 1.262 
A 1 d’abril de 2015: 1.281 
 
 
DECRETS 
 
TOTAL DECRETS= 455 

 
 Contingut ECONÒMIC 61 

 Contingut URBANÍSTIC 114 

 Contingut GENERAL 280 
 
 
REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 
 

 29 Reunions de treball 
 5 Meses de Contractació  

 5 Juntes de Govern Local  

 1 Junta de Portaveus 

 2 Comissió Informativa 

 1 Comissió especial de Comptes 

 1 Ple 
 Presentació Estudi de Mobilitat empresa DOYMO 
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 2a Reunió  de la Comissió d'estudi reglaments aigua i clavegueram 

 Junta Generals de les societats municipals: PORT, ROSERSA i PRODER 

 Comissió Executiva de l’AMI 
 
 
VISITES REBUDES A ROSES 
 
 18 visites 

 Vista institucional del cònsol general de França a BCN, Sr. Edouard Beslay 

 Visita institucional del cònsol general del Marroc a Girona, Sr. Brahim Baddi 
 
 
VISITES FORA DE ROSES 
 
 Girona, president Diputació de Girona, Il·lm. Sr. Pere Vila 
 
 
ACTES A ROSES 
 
- XI Cantada d'Havaneres Vila de Roses 
- Aniversari de la Sra. Lola Montia Pascual - 100 anys 
- Presentació novel·la: Telecaster circus, de Jordi Casals 
- Presentació del cicle de tècnic esportiu de Vela amb aparell fix i aparell lliure (Institut Illa de 

Rodes) 
- Simulacre incendi autobús escolar (Parc de Bombers de Roses) 
- Visita de l’escola Vicens Vives dins l’activitat “Conèixer l’Ajuntament” (alumnes de 3r de 

primària). 
- Conferència sobre energia i mobilitat sostenible a càrrec de María Crehuet 
- Espectacle Radio Teletaxi – Justo Molinero 
- Tarda de Clàssics: Recital de veu i piano 
- Sorteig dels mòduls/bar a les barraques de la Festa Major 
- XXVII Aniversari Associació Jubilats del Mar 
- Concert solidari a benefici dels refugiats a càrrec de Rusó Sala 
- Espectacle de teatre/música/dansa: "La dona que donava de menjar als coloms" 
- VII edició de “La Cantarella” 2016  
- Acte de cloenda dels cursos de català i del VxL 
- Assemblea Joventut –CAR 
- III Concentració de "Tocats pel Clàssics"/Marroc Chalenger 
- Acte solidari "Pilotes per un Somriure" 
- Coupage de Vins fermentats amb àmfores 
- Concert de Gospel a benefici de Càritas 
- Visita catifes de flors en motiu del Corpus 
- Acte “Plat Solidari” al restaurant Draulic, sopar a favor de FRCC 
- Visita aparadors (concurs) dins el marc la Fira de la Rosa 
- Inauguració Fira de la Rosa 2016 
- Concert Mapping Ciutadella/Rumba Tramuntana 
- Tastes gastronòmics amb roses i vins de l’Empordà (Fira de la Rosa 2016) 
- Conferència “El nom de la Rosa” a càrrec de Joan Juanola 
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- Desfilada de pentinats amb motius florals (Fira de la Rosa 2016) 
- Teatre – “Somni d’una Nit d’Estiu” 
 
ACTES FORA DE ROSES 
 
- Girona, consell Assessor i Junta General de Patronat de Turisme 
- França, St. Tropez - concentració motera 
- Brussel·les, vista Parlament Europeu 
- Vilafant, reunió amb el conseller de Territori i Sostenibilitat, Hble. Sr. Josep Rull. 
- Figueres, sopar benèfic a favor de les malalties pulmonars 
- Palamós, signatura conveni Creuers 
- Vilajuïga, Reunió alcaldes de la Ruta del Vi  DO Empordà 
- Figueres, Servei Educatiu - Lliurament premis de redacció “Diàlegs i Educació). 
 
 
ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ 
 

 Roda de premsa Fira de la Rosa 2016 

 L’Hora de l’alcaldessa 

 Xat Empordà 

 Empordà TV (entrevistes, notícies, ...) 

 Debat “Fires”- Empordà TV 
 
 
FELICITACIONS A EXPRESSAR 
 

 Al regatista del GEN, Pol Font per emportar-se la victòria a la classe Optimist de la 
Setmana Catalana de Vela. 

 Als professors de l’Institut Illa de Rodes, Francesc Nadal i Jenny Triviño pel guardó “Premi 
Baldiri Reixac per a mestres i professors: millor experiència docent en clau d’innovació” pel 
seu projecte educatiu “illArgonauta”. 

 Als alumnes de primària Laia Colaço (escola Els Grecs) i Mireia González (escola Narcís 
Monturiol) i als de secundària Jordi Abad (INS Cap Norfeu) i Encarni Crespo (INS Illa de 
Rodes) pels 1r i 2n accèssit, respectivament, en els premis de narrativa periodística 
“Diàlegs d’Educació”. 

 A Joan Jorquera per ser convidat a l’estatge de taekwondo més prestigiós de l’estat 
espanyol, el del “Somni Olímpic” que se celebra a Galícia. 

 A l’Alfons Magester, del Restaurant “Cal Campaner” pel premi Morter d’Or 2016 que va 
guanyar per primer cop el concurs ara fa 25 anys. 

 Felicitar al xef Mateu Casañas pel reconeixement com a millor nou restaurant d’Europa, El 
Disfrutar de Barcelona. 

 
 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 

Sr. Marc Danés.- Des del grup municipal de Convergència vol felicitar als companys que 
formaran part de les llistes electorals al Congrés dels Diputats. Primer de tot, felicitar a la 
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senyora Montse Mindan qui formarà part de la llista de Convergència i també als companys 
senyor Àngel Tarrero de la llista del Partit Popular i demana al senyor Antonio Rodríguez que 
faci arribar la seva felicitació a la senyora Olga Simarro qui formarà part de la llista del Partit 
dels Socialistes. 
 
 
3. DONAR SUPORT DE LA INICIATIVA IMPULSADA PER L’ASSOCIACIÓ D’AMICS DE 

LA UNESCO DE PALAFRUGELL SOBRE LA PRESENTACIÓ DE LA CANDIDATURA 
DEL PAISATGE NATURAL DE LA COSTA BRAVA I ELS CAMINS DE RONDA PER 
SER DECLARATS PATRIMONI MUNDIAL DE LA UNESCO. 

 
 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Carles Pàramo.- En uns moments en què tothom lluita per situar-se en el mapa com a 
oferta de qualitat en el món del turisme, no podem desaprofitar aquesta ocasió que ens brinda 
l’Associació d’Amics de la UNESCO de Palafrugell amb la seva iniciativa per a la presentació 
de la candidatura del paisatge natural de la Costa Brava i els camins de ronda per ser declarats 
Patrimoni Mundial de la Unesco. No hi ha dubte que l’Ajuntament de Roses té uns camins de 
ronda que, gràcies a aquestes obres de manteniment continuat, s’han convertit en un atractiu 
importantíssim per al poble i per al turisme. Només cal veure en un dia festiu, ja sigui d’estiu o 
hivern, la quantitat de gent que s’hi aplega. 
 
 
El senyor Carles Pàramo, responsable de l'àrea d'Urbanisme, presenta la proposta d'acord del 
tenor literal següent: 
 
Identificació de l’expedient 
 

Proposta relativa a donar suport de la iniciativa impulsada per l’Associació d’Amics de la 
Unesco de Palafrugell sobre la presentació de la candidatura del paisatge natural de la Costa 
Brava i els camins de ronda per ser declarats Patrimoni Mundial de la Unesco. 
 
Antecedents 

 
1. En data 1 d’octubre de 2014 i 30 d’agost de 2015 amb RE 14842 i RE 12946 el senyor 

Josep Granés Presas, com a representant de l’Associació d’Amics de la Unesco de 
Palafrugell sol.licita que l’Ajuntament de Roses doni suport a la proposta d’iniciar els tràmits 
de la candidatura per ser declarat el paisatge natural de la Costa Brava i els camins de 
ronda, Patrimoni Mundial de la Unesco. 

 
2. Els camins de ronda de Roses  formen part del nostre patrimoni cultural i natural. 
 
3. Amb data 21 d’abril de 2016, el regidor responsable de l'Àrea d’Urbanisme i Medi Ambient, 

Carles Pàramo i Ponsetí, dicta una proposta al respecte. 
 
4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 23 de 

maig de 2016, va emetre un dictamen favorable al respecte. 
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Resolució 

 
El Ple acorda: 
 
1. Donar suport a la proposta de l’Associació d’Amics de la Unesco de Palafrugell relativa a  la 

presentació de la candidatura del paisatge natural de la Costa Brava i els camins de ronda,  
per ser declarats Patrimoni Mundial de la Unesco. 

2. Donar trasllat d’aquest acord a l’Associació d’Amics de la Unesco de Palafrugell, a les 
Àrees d’Urbanisme, Medi Ambient i Cultura, per al seu coneixement i efectes.  Exp. 
4493/2015*. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- El reconeixement de la Costa Brava i els camins de ronda com a candidats per 
formar part de la llista de Patrimoni de la Humanitat de la Unesco representaria una oportunitat 
magnífica de promoció i difusió d’aquest paisatge i per extensió de tots els pobles i municipis 
que en formen part, com és el cas de Roses. 
 
Tot i això seria també recomanable que, en aquesta proposta, s’afegissin altres elements que 
es trobarien fora de l’àmbit estricte de la proposta però que són indissociables del propi 
paisatge; elements com, per exemple, el megalitisme de la Serra de Rodes, la mateixa 
Ciutadella de Roses o les ruïnes d’Empúries també haurien d’estar incloses en aquesta 
proposta i podríem fer arribar aquesta demanda a l’Associació d’Amics de la Unesco de 
Palafrugell, que són qui ens l’han fet arribar, perquè contemplin aquesta inclusió. 
 
Tot i així, en definitiva, el grup municipal d’Esquerra Republicana votarà a favor de la proposta. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Els Amics de la Unesco de Palafrugell fa molts anys que estan 
treballant en aquesta iniciativa. Des de l’any 1995 que van començar a enviar cartes a les 
diferents administracions i als 22 municipis que formen la Costa Brava. D’alguna manera, 
aquests municipis havien de millorar i arreglar els trams que passaven pels seus termes 
municipals i no ho van fer. Tot i així, els Amics de la Unesco de Palafrugell han estan treballant 
i lluitant i ara ho estan fent de forma institucional. Es tracta d’un tram de 130 km - des de 
Portbou fins a Blanes- amb un paisatge irrepetible i fantàstic. 
 
Per la qual cosa aquest grup municipal donarà suport a aquesta moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Des del grup municipal d’Unió també donaran suport a aquesta iniciativa 
impulsada per l’Associació d’Amics de la Unesco de Palafrugell. Només vol afegir que el camí 
de ronda és un important atractiu turístic per la nostra vila i, per tant, aprofita l’ocasió per tornar 
a incidir en el tema de la depuradora de marisc ja que és un tema que neguiteja un xic els ulls 
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quan es passa per aquella zona a part del perill que ocasiona no només per les persones que 
hi passen sinó també per la salubritat. Per tant, solucionar aquest problema ajudaria també a 
millorar la imatge del propi camí de ronda. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Carles Pàramo.- Dóna les gràcies pel suport expresat per tots els grups municipals. Respon 
al senyor Èric Ibáñez que sí que és cert que es podrien incloure moltes coses però també és 
cert que seria un no acabar mai perquè després del megalitisme es podria afegir, per exemple, 
la geologia i en definitiva moltes coses més.  
 
En tot cas, dir-li i avançar que, a través d’una altra iniciativa, s’està fent un treball molt important 
a cavall dels dos estats, el francès i l’espanyol, en el qual s’estan posant en ordre a les 
vesssants del Pirineu per tal de poder demanar un reconeixement internacional en aquesta 
oferta. Afegeix que, com molt bé ha dit el senyor José Manuel Àlvarez, aquesta gent de 
Palafrugell fa temps que estan treballant en aquesta proposta i per això no creu que fos, ara, 
oportú fer-los canviar els objectius o fer-los afegir coses i en definitiva allargar-ho més ja que 
són tràmits molt llargs que duren anys i anys.  
 
Pel que fa al tema de la depuradora, fa molts anys que ens hi estem dedicant i, per fi, es va 
poder desencallar allò que era una terra que no se sabia de qui era, si de la Generalitat o de 
Costes. Finalment El Departament de Costes de l’Estat ha reconegut que ells tenen el 
problema d’unes instal·lacions que estan en un procés de degradació continuat i que 
lògicament perjudica les imatges de Roses tant per mar com per les persones que caminen i 
passen pel camí de ronda. Sabem, però, que estan treballant per fer el projecte d’enderroc 
d’aquell espai. 
 
Per acabar reitera la predisposició de tots els grups municipals per donar suport a aquesta 
proposta. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
4. DONAR COMPTE AL PLE DE L’AJUNTAMENT DE L’ACORD ADOPTAT PER LA 

JUNTA DE GOVERN LOCAL DEL 25 D’ABRIL DE 2016 RELATIU A L’APROVACIÓ 
DEFINITIVA DEL DOCUMENT ANOMENAT “PROJECTE EXECUTIU DE 
CONDICIONAMENT DEL REC FONDO EN L’ÀMBIT DE LA CIUTADELLA DE ROSES”,  
D’INICIATIVA MUNICIPAL. 

 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Carles Pàramo.- Explica que es tracta d’un projecte en el qual fa anys que s’hi està 
treballant i que es troba en la confluència de dos àmbits supramunicipals: un, el de Cultura ja 
que lògicament el poble de Roses és el propietari d’aquell patrimoni; i l’altre, de la Generalitat 
de Catalunya, ja que està situat a sobre del rec Fondo en el qual hi té competència, també, 
l’Agència Catalana de l’Aigua. Reitera que fa temps que s’hi està treballant i informa que en 
aquests moments ja tenen el vistiplau fefaent, tant de Cultura com de l’Agència Catalana de 
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l’Aigua, la qual cosa ens permetrà arranjar aquest espai que presenta un estat de degradació 
preocupant, concretament la desembocadura del rec Fondo quan ha d’entrar a la Ciutadella. 
 
Fa un petit incís per explicar que hi ha que es pensen que la riera sempre ha desembocat a 
dins del fosso, la qual cosa no és certa. Això es va fer a partir dels anys 40, que per tal de 
poder aprofitar i cultivar les finques que hi havia al volant i, a peu de la muralla exterior, es va 
trencar la muralla per desviar les aigües cap a dins. Això es va fer d’una manera poc curosa i 
actualment ens trobem amb una muralla que està trencada sense explicació i una situació d’un 
rec on, quan es fa el mercat o quan fa mal temps, s’hi acumula brutícia que costa molt de 
netejar. A més a més també hi ha un tub de 80 del clavegueram que algú pot pensar que és un 
clavegueram a cel obert i en canvi és un tub que recull les aigües de la pluja.  
 
Així mateix en aquest punt encara hi ha un altre problema que és el pont que passa per sobre 
el rec fondo i que dona continuïtat a la vorera que va cap al Mas Matas que és molt estret. Amb 
aquest projecte el que es pretén és endreçar tots aquests problemes i fer una passera que 
permeti continuar la passejada vora del fosso, enllaçar i pujar al glacis del rec. Es vol fer, 
també, un tractament superficial de les terres que donen a banda i banda del rec, donant-los 
una pendent normal que permeti que qualsevol persona, amb capacitat normal de caminar, 
pugui pujar i baixar sense necessitat d’enfilar-se al pont i, alhora, eixamplar-lo una mica, la qual 
cosa donaria més perspectiva a aquest glacis. Un cop arreglat es podria, fins i tot, il·luminar-ho 
ajudant així a promocionar la Ciutadella com un element interessant dins de l’arquitectura 
històrica.    
 
Reitera que aquesta és la proposta en què fa anys que es treballa i ara sí que amb tots els 
informes favorables de Cultura i de l’ACA es proposa l’aprovació al Ple.   
 
El senyor Carles Pàramo, responsable de l'àrea d'Urbanisme, presenta la proposta d'acord del 
tenor literal següent: 
 
Antecedents 
 
1. La Junta de Govern Local del  25 d’abril de 2016 acorda: 
 

“6.1.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL DOCUMENT ANOMENAT “PROJECTE EXECUTIU 
DE CONDICIONAMENT DEL REC FONDO EN L’ÀMBIT DE LA CIUTADELLA DE 
ROSES”, D’INICIATIVA MUNICIPAL 

       Antecedents 
1. El Ple de l’Ajuntament del 27 d’abril de 2015 acorda aprovar inicialment  el ”Projecte 

executiu de condicionament del rec Fondo en l’àmbit de la Ciutadella de Roses” 
redactat per l’arquitecte municipal el març de 2015, amb un pressupost d’execució per 
contracte de 339.270,84 € (IVA inclòs), autenticat pels serveis tècnics municipals amb la 
referència 3DUN, de data 09.04.2015; sotmetre’l a informació pública i sol·licitar informe 
a la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Girona i autorització a l’Agència 
Catalana de l’Aigua de la Generalitat de Catalunya  per executar les obres. 

2. Durant 30 dies es sotmet a informació pública mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de 
la Província (BOP) de Girona núm. 100, de 26 de maig de 2015, en el diari de difusió 
comarcal El Punt-Avui del 21 de maig de 2015 i en el tauler d’edictes electrònic (e-
tauler) de la web municipal (www.roses.cat), i durant aquest període no es presenta cap 
al·legació. 

http://www.roses.cat)/
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3. En data 20 de juliol de 2015, RE 11043/15, els Serveis Territorials del Departament de 
Cultura de Girona trameten l’acord de la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural, del 
5 de juny de 2015, d’aprovar la intervenció de condicionament del rec Fondo en l’àmbit 
de la Ciutadella de Roses, segons la modificació presentada el 13 de maig de 2015, per 
entendre que és respectuosa amb les característiques del bé protegit, amb la condició 
que es realitzi control arqueològic de les tasques, atès que el projecte inclou la remoció 
de nivells de terra i construcció d’estructures que necessiten obres de fonamentació. 
A l’escrit s’esmenta que el control arqueològic, d’acord amb la normativa vigent, s’haurà 
de realitzar sota la direcció d’un arqueòleg, amb la corresponent autorització de la 
Direcció General d’Arxius, Biblioteques, Museus i Patrimoni, segons estableix la Llei 
9/1993, de 30 de setembre del patrimoni cultural català i el Decret 78/2002 del 
Reglament de protecció del patrimoni arqueològic i paleontològic. 

4. En data 13 d’agost de 2015, RE 12216/15, l’Agència Catalana de l’Aigua tramet informe 
desfavorable, de 31 de juliol de 2015, i comunica que s’ha resolt practicar el tràmit 
d’audiència previst a l’article 84 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic 
de les administracions públiques i del procediment administratiu comú. Es concedeix a 
l’Ajuntament un termini de quinze dies per tal que pugui examinar l’expedient i presentar 
les al·legacions que cregui oportunes en defensa dels seus drets i interessos. 

5. En data 2 de novembre de 2015, RE 15883/15, l’enginyer Ricard Ruiz de Morales 
Casademont de l’empresa ABM, Serveis d’Enginyeria i Consulting, SLU, presenta el 
document (encarregat per l’Ajuntament) anomenat “Estudi hidràulic del rec Fondo per a 
la implantació d’una nova passera en el marc del Projecte d’endegament i cobriment del 
rec Fondo al tram d’entrada a la Ciutadella de Roses”, redactat l’octubre de 2015. 

6. Amb data 10 de novembre de 2015 l’arquitecte municipal, cap del Departament de 
Planejament i Execució Urbanística, informa l’estudi presentant amb el RE 
15883/02.11.2015, en el sentit següent: 
a) L’esmentat estudi completa l’anterior, referent a l’afectació de la implantació de la 

passera,  en relació amb el comportament hidràulic en el tram de rec afectat. 
b) L’estudi conclou que la passera dissenyada, així com el tractament de la llera 

proposat, s’integren de manera coherent amb l’actual configuració orogràfica dels 
terrenys, sense provocar variacions en el comportament hidràulic ni afeccions a 
tercers, ans el contrari, es reduirien els calats d’aigua a l’interior de la llera en el 
tram comprès entre la nova passera i  l’obra de fàbrica de la ronda de 
Circumval·lació. 

7. En data 11 de novembre de 2015, RE 16390/15, l’Agència Catalana de l’Aigua tramet la 
Resolució del cap de la Demarcació Territorial de Girona, de 4 de novembre de 2015, 
en la qual resol: 
1) Denegar l’autorització per a l’execució de les obres del projecte executiu de 

condicionament del rec Fondo en l’àmbit de la Ciutadella de Roses (Alt Empordà), 
aprovat pel Ple de l’Ajuntament del 27 d’abril de 2015, amb les següents 
consideracions:  
- Per obtenir l’autorització d’obres del projecte executiu aportat, caldrà justificar el 

dimensionat de la passera proposada sobre el rec Fondo pel que fa al 
compliment de l’amplada lliure necessària per preservar el règim de corrents, 
d’acord amb els criteris establerts per l’Agència a la “Guia Tècnica. 
Recomanacions tècniques per al disseny d’infraestructures que interfereixen 
amb l’espai fluvial”, publicada per l’Agència Catalana de l’Aigua en data de juny 
de 2006, aportant un estudi d’inundabilitat de detall de l’àmbit amb la situació 



 
 
 

  

    

251 

actual i amb la passera projectada, en format paper i CD (incloent-hi els arxius 
executables del programari utilitzat, HEC-RAS, si és el cas).  

2) Arxivar l’expedient. 
8. Amb data 16 de novembre de 2015, RS 11125/20.11.2015, l’alcaldessa presidenta 

formula requeriment previ contra l’esmentada Resolució de l’Agència Catalana de 
l’Aigua, de 4 de novembre de 2015, de conformitat amb l'article 44 de la Llei 29/1998, 
de 13 de juliol, reguladora de la jurisdicció contenciosa administrativa; concretament: 
- Demana que s’anul·li o es revoqui la resolució  adoptada, atesa l’existència de 

nous fets, dels quals l’esmentada administració no n’era coneixedora.  
- Juntament amb el requeriment previ, es tramet a l’Agència Catalana de l’Aigua un 

exemplar de l’Estudi hidràulic redactat per l’enginyer Ricard Ruiz de Morales 
Casademont l’octubre de 2015 i de l’informe de l’arquitecte municipal de 10 de 
novembre de 2015 per tal que ho incorporin a l’expedient en tràmit i autoritzin les 
obres de condicionament del rec Fondo en l’àmbit de la Ciutadella de Roses. 

9. En data 14 de desembre de 2015, RE 18048/15, l’Agència Catalana de  l’Aigua, 
comunica els terminis de resolució de l’expedient. 

10. El dia 2 de març de 2016 entra en vigor el Pla general d’ordenació urbana (PGOU) de 
Roses, atès que el Tribunal Suprem, Sala del Contenciós Administratiu, mitjançant 
interlocutòria de 4 de febrer de 2016, declara la inadmissió del recurs de cassació 
interposat per l’Ajuntament de Roses contra la Sentència núm. 89 del Tribunal Superior 
de Justícia de Catalunya, de 23 de febrer de 2015, que estimava la nul·litat del Pla 
d’ordenació urbanística municipal (POUM) de Roses. 

11. En data 5 d’abril de 2016, RE 6174/16, l’Agència Catalana de l’Aigua tramet la 
Resolució del cap de la Demarcació Territorial de Girona, de 30 de març de 2016, en la 
qual resol: 
- Autoritzar a l’Ajuntament de Roses les obres del projecte executiu de 

condicionament del rec Fondo en l’àmbit de la Ciutadella de Roses, d’acord amb la 
documentació presentada en data del registre d’entrada 13 de maig de 2015 (ref. 
expedient UDPH2015001995) “Projecte executiu de condicionament del rec Fondo, 
en l’àmbit de la Ciutadella de  Roses (Alt Empordà)”, subscrit per l’arquitecte 
municipal Carles Victòria Planas, de data març de 2015, amb una sèrie de 
condicions particulars i generals. Les condicions particulars són: 
1) Les actuacions autoritzades són les previstes a l’esmentat projecte executiu; 

construcció de la passera sobre la llera del rec Fondo que permeti l’accés al 
baluard de Sant Andreu de la Ciutadella de Roses, consistent en una 
estructura metàl·lica de 13,00 m de longitud i 30 cm de gruix de cantell, 
recolzada sobre 4 pilars de formigó revestits de 0,75 m, separats una 
distància de 4,5 m i 4,56 m, dos dels quals se situen al centre de la llera, 
mentre que  els  altres dos  es troben als laterals,  actuant com a  estreps  de 
l’estructura (rasant superior del tauler sobre la cota 7,45, cota del fons de la 
llera sobre la cota 4,00 metres); regularització del talús del marge esquerre 
suavitzant el pendent de les terres (aprox. 20%); reperfilat i uniformització del 
fons de la llera del rec amb un pendent constant d’entre l’1 i 1/3% amb 
l’objectiu d’evitar la soscavació de la muralla; construcció de diversos murets 
de formigó, de funció estètica o bé de contenir les terres dels talussos amb 
major pendent; ampliació de l’obra de fàbrica de la ronda de Circumval·lació 
pel costat d’aigües avall, amb una estructura que mantindrà les mateixes 
dimensions interiors que l’obra existent. 
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2) El Pla d’actuació municipal d’emergències (INUNCAT, actualització 2010) 
establirà les directrius per al tancament dels accessos i l’avaluació de la 
passera en episodis de riuades. 

3) El sol·licitant es responsabilitzarà del correcte manteniment de la 
infraestructura, en compliment de l’article 197 del Text refós de Llei 
d’urbanisme i de la Llei de protecció civil (Llei 4/1997, de 20 de maig) i que 
comportarà, entre d’altres, la retirada dels materials arrossegats pel riu que 
quedin retinguts entre l’estructura així com de l’estat estructural de les pilones 
que sustenten la passera, per tal de garantir la viabilitat de la mateixa. 

4) Es prendrà especial cura en el maneig del formigó, procurant treballar en sec, 
en recintes prèviament aïllats del corrent d’aigua, per evitar la contaminació 
del corrent d’aigua amb la lletada de ciment. 

5) Les restes procedents dels treballs per a la formació de la passera 
s’amuntegaran fora de l’entorn fluvial, en espais sense risc hidrològic 
previsible, per posteriorment, si s’escau, ser transportades a un abocador 
controlat. 

6) Al finalitzar les obres sol·licitades es procedirà al sanejament de l’àrea de 
treball i a la restitució de l’espai fluvial afectat. 

7) L’interessat restarà obligat a restaurar l’espai fluvial del rec Fondo en cas que 
es produeixi alguna afecció futura al rec a conseqüència de la construcció de 
la passera, o bé per danys a tercers a conseqüència del seu ús, i no podrà 
reclamar cap mena d’indemnització o rescabalament de danys o perjudicis a 
l’Agència al respecte. 

8) L’ocupació dels terrenys de domini públic hidràulic acreditarà a favor de 
l’Agència Catalana de l’Aigua un cànon equivalent al 5% del valor cadastral 
mitjà dels terrenys contigus als que s’ocupen (ref. cadastral 
17161A008001890000BL) que es fixa en 13,77 €/m², tal com estableix l’article 
112, apartats 1, 4a) i 5 del Text refós de la Llei d’aigües, aprovat per Reial 
decret 1/2001, de 20 de juliol. La superfície ocupada s’estableix a aquests 
efectes en 10,40 m². 

9) L’interessat, un cop acabades les obres, haurà de presentar un certificat de fi 
d’obra que acrediti la realització dels treballs, d’acord amb la documentació 
tècnica aportada i les condicions de l’autorització. 

10) El termini de vigència de l’autorització per a l’execució de les obres serà de 
sis mesos, a comptar a partir de la present resolució, exhaurit el qual, sense 
haver-se acreditat, davant aquesta Administració, l’execució de les obres 
autoritzades mitjançant la present, s’entendrà automàticament sense efecte, 
procedint-se a l’arxiu de l’expedient per caducitat de la present resolució. 

12. Amb data 8 d’abril de 2016 l’arquitecte municipal, cap del Departament de Planejament i 
Execució Urbanística, informa que en haver-se declarat nul el POUM i atès que encara 
no s’havia tramitat l’aprovació definitiva del projecte, emet informe d’acord amb la 
normativa del PGOU, en el sentit següent: 
1) La proposta s'emplaça en terrenys classificats com a sòl urbà amb la qualificació 

de parc arqueològic, segons el Pla general d’ordenació urbana (PGOU) de Roses. 
Li és d'aplicació el Pla director de la Ciutadella aprovat el 27 de juliol de 1993 pel 
Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya. 

2) Segons aquest Pla, l'àmbit d'actuació se situa dins dels espais exteriors del recinte-
fossat i contramuralles exteriors. En el capítol de proposta d'actuació arquitectònica 
del mateix pla, especifica que “... en conjunt es tracta d'anar recuperant aquests 
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àmbits exteriors per al lleure públic, on poder desenvolupar activitats més 
relacionades amb el funcionament d'un parc urbà...”.  

3) Durant el termini d’exposició pública no s’ha presentat cap al·legació. 
4) S’haurà de tramitar l’obtenció de l’autorització de la Direcció General d’Arxius, 

Biblioteques, Museus i Patrimoni per realitzar un control arqueològic de les tasques 
a realitzar, consistents en moviments de terres i construcció d’estructures de 
fonamentació. 

5) Pel que fa a la condició particular 8) de la resolució d’autorització de les obres  i  
atès que el cànon equivalent al 5% del valor cadastral mitjà dels terrenys contigus 
als que s’ocupen, es fixa en 13,77 €/m² i la superfície ocupada s’estableix a 
aquests efectes en 10,40 m², l’import resultant de 143,21 € s’haurà d’abonar en el 
moment que acabin les obres.  

6) S’informa favorablement l'esmentat projecte, el qual pot passar a ser aprovat 
definitivament. 

13. Amb data 8 d’abril de 2016 el regidor responsable de les Àrees d’Urbanisme i de Medi 
Ambient, Carles Pàramo i Ponsetí, dicta una proposta al respecte. 

Fonaments de dret 
Primer. Pla general d’ordenació urbana (PGOU) de Roses. 
Segon. Pla director de la Ciutadella de Roses, aprovat el 27.07.1993 pel Departament de 
Cultura de la Generalitat de Catalunya. 
Tercer. Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
d’urbanisme (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010); modificat per la Llei 3/2012, de 22 de 
febrer (DOGC núm. 6077, de 29.02.2012). 
Quart. Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 
d’urbanisme (DOGC núm. 4682, de 27.07.2006). 
Cinquè. Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local (BOE núm. 80, de 
03.04.1985). 
Resolució 

      La Junta de Govern Local acorda: 
1. Aprovar definitivament el document anomenat ”Projecte executiu de condicionament del 

rec Fondo en l’àmbit de la Ciutadella de Roses” redactat per l’arquitecte municipal el 
març de 2015, amb un pressupost d’execució per contracte de 339.270,84 € (21% d’IVA 
inclòs), autenticat pels serveis tècnics municipals amb la referència 3DUN, de data 
09.04.2015. 

2. Publicar-ho al Butlletí Oficial de la Província (BOP) de Girona i al tauler electrònic (e-
tauler) de la web de l’Ajuntament (www.roses.cat). 

3. Donar-ne compte al Ple de l’Ajuntament. 
4. Comunicar-ho al  Departament d’Intervenció per al seu coneixement i efectes.= Exp.: 

2564/13”. 
 
2. La  Comissió Informativa del Ple del 18 de maig de 2016 ha emès un dictamen al respecte. 
 
3. Amb data 20 de maig de 2016, el regidor responsable de les Àrees d’Urbanisme i de Medi 

Ambient, dicta una proposta al respecte.  
 
Resolució 
 

El Ple de l’Ajuntament adopta el següent  
 

http://www.roses.cat)/
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ACORD: 
 
1. Donar compte de l’acord adoptat per la Junta de Govern Local del 25 d’abril de 2016 relatiu 

a l’aprovació definitiva del document anomenat “Projecte executiu de condicionament del 
rec Fondo en l’àmbit de la Ciutadella de Roses”, redactat per l’arquitecte municipal el març 
de 2015, amb un pressupost d’execució per contracte de 339.270,84 € (21% d’IVA inclòs), 
autenticat pels serveis tècnics municipals amb la referència 3DUN, de data 09.04.2015.= 
Exp.2564/13 – ref. PU13007EN. 

 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
5. DONAR COMPTES DE L’INFORME EMÈS PER LA INTERVENTORA MUNICIPAL 

ACCIDENTAL EN RELACIÓ A L’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I A L’ACTUALITZACIÓ 
DELS OBJECTIUS D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I ENDEUTAMENT 
CORRESPONENT AL PRIMER TRIMESTRE DE 2016.  

 
 
El senyor Marc Danés, com a responsable de l'àrea de Serveis Econòmics, presenta la 
proposta d'acord del tenor literal següent:  
 
 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a donar comptes de l’informe emès per la interventora municipal accidental en 
relació a l’execució del pressupost i a l’actualització dels objectius d’estabilitat pressupostària i 
endeutament corresponent al PRIMER trimestre de 2016. 
 
Antecedents 
 

1. La interventora municipal accidental en data 27 d’abril de 2016 ha emès el següent informe: 
 
“Identificació de l’expedient 

 
Execució del Pressupost i actualització dels objectius d’estabilitat pressupostària i endeutament 
corresponent al PRIMER trimestre de 2016. 
 
Fonaments de dret 

 
1) Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF). 
 
2) Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, general 

d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació a les entitats locals. 
 
3) Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de 

suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de 
Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera. 
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4) Manual del cálculo del déficit en contabilidad nacional adaptado a las corporaciones locales 
(IGAE). 

 
5)   Article 207 del RDL 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el text Refós de la LRHL. 
 
6)   Article 8 de les Bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 2016  (BEX). 
 
Consideracions 

 
D’acord amb l’Ordre HAP/2105/2012LEPSF, aquesta intervenció ha elaborat i enviat al Ministeri 
d’Hisenda i administracions públiques la informació continguda en l’article 16 d’aquesta ordre i 
estructurada mitjançant qüestionaris electrònics a l’oficina virtual del Ministeri d’Hisenda i 
administracions públiques. Dins de l’expedient s’inclou còpia dels formularis normalitzats 
enviats, així com el corresponent justificant de remissió de data 27 d’abril de 2016. 
 
Igualment, d’acord amb l‘article 8 de les Bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 2016 
amb aquesta informació es dona per complimentada l’obligació establerta en l’article 207 de la 
LRHL. 
 
Àmbit subjectiu 

 
D'acord amb l'article 2 de la LEPSF, el perímetre de consolidació dels pressupostos als efectes 
de la normativa d’estabilitat està constituït pel sector administració pública, d’acord amb els 
criteris del SEC-2010, és a dir, per l’Ajuntament, els organismes autònoms locals i les entitats 
dependents (entitats públiques empresarials, societats mercantils amb participació majoritària i 
consorcis) que presten serveis públics i produeixen béns que no es financen majoritàriament 
amb ingressos comercials.  
 
Les entitats que no s’integrin en el sector d’administració pública, se sotmetran al principi 
d’estabilitat pressupostària de forma individualitzada (art. 11.1 LEPSF).  
 
En tant que a l’exercici 2014 el Ministeri d’Hisenda va resoldre la classificació de les societats 
municipals dependents d’aquest Ajuntament, determinant la sectorització de Serveis municipals 
de Roses, SA dins del sector d’administracions públiques i Port de Roses, SA i Promoció i 
desenvolupament de Roses, SA en el sector d’entitats no financeres, el perímetre de 
consolidació de la informació pressupostària està constituït a partir d’aquesta data per 
l’Ajuntament de Roses i la societat Serveis municipals de Roses, SA. 
 
Verificació dels objectius del sector d’administració pública 
 
a) Estabilitat pressupostària 

 
D’acord amb els criteris de la LEPSF, les corporacions locals han de mantenir una posició 
d'equilibri o superàvit pressupostari. Pel seu càlcul, es parteix de la diferència entre els imports 
dels capítols 1 a 7 d’ingressos i els de despeses, ajustades segons criteri SEC2010. Així, si 
l’import és positiu assoliríem capacitat de finançament i en cas contrari estaríem en situació de 
necessitat de finançament.  
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D’acord amb les xifres estimades dins el 1r trimestre de 2016 del pressupost a liquidar 
l’Ajuntament de Roses presenta una capacitat de finançament calculada amb els criteris del 
SEC2010 de 3.826.873,74 €. 
 
b) Endeutament  

 
El nivell d’endeutament previst a final de trimestre de 2016 se situaria en 13.130.369,50 € que 
suposa el 32,74% sobre els ingressos corrents i per tant per sota del límit establert a la Llei 
d’hisendes locals. 
 
c) Període mig de pagament a proveïdors 
 

D’acord amb la informació elaborada per la Tresorera Municipal, el període mig de pagament a 
proveïdors del 1r trimestre de 2016, ha sigut el següent: 
 

Ajuntament de Roses   20,24  
Serveis Municipals de Roses, SA  -0,58  
Període mig global    18,91  

 
Conclusions 

 
De les dades detallades en aquest informe que, com s’ha dit abans, són provisionals i 
dependran en bona mesura de l’execució dels ingressos i despeses previstes, se’n desprèn 
que la previsió de liquidació del pressupost de l’exercici 2016, actualitzada amb les dades del 
1r trimestre: 
 
a) Assoleix l’objectiu d’estabilitat pressupostària. 
b) Assoleix l’objectiu d’endeutament 
c) Compleix el termini mig de pagament a proveïdors” 
 
2. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 18 de maig de 2016. 
 
 
A proposta del Sr. Marc Danés Zurdo, regidor responsable de l’Àrea d’Economia i Hisenda, el 
Ple de la Corporació adopta el següent 
 
ACORD: 
 

1. Donar compte al Ple de la Corporació de l’informe emès per la Interventora municipal 
accidental en relació a l’execució del pressupost i a l’actualització dels objectius 
d’estabilitat pressupostària i endeutament corresponent al PRIMER trimestre de 2016.”* 

 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
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6. RECTIFICACIÓ DE L'INVENTARI DE BÉNS MUNICIPAL, A PARTIR DEL 13 DE JUNY 
DE 2015 I FINS A 31 DE DESEMBRE DE 2015, A L'OBJECTE D'INCORPORAR-HI ELS 
BÉNS I DRETS NO INVENTARIATS, I REFLECTIR-HI LES SEVES VICISSITUDS.  

 

 
La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del tenor 
literal següent:  
 
Identificació de l'expedient 

 
Proposta referent a la rectificació de l’inventari de béns i drets de la corporació,  corresponent a 
l’exercici 2015. 
 
Antecedents de fet 

 
1. En data 13 de juny de 2015 es va efectuar l’última rectificació de l’inventari municipal amb 

motiu de la constitució del nou Ajuntament, segons certificat expedit pel secretari general de 
la Corporació amb data 15 de setembre de 2015.  

 
2. A partir del dia 13 de juny de 2015, l’Ajuntament ha anat adquirint béns i drets  i 

normalitzant d'altres, sense que s’hagi reflectit a l’inventari.  
 
3. En data 20 d'abril de 2016, mitjançant Decret de l’Alcaldia núm. 1438/28.04.16, es resolgué, 

d’una banda, iniciar expedient per procedir a la rectificació de l’inventari municipal en el qual 
es reflectissin les incidències de tota mena dels béns i drets d’aquesta Corporació, 
incorporant-hi els béns i drets i reflectint-hi les rectificacions que es relacionen a continuació 
i, d’una altra,  encomanar al secretari general de la Corporació que realitzés les gestions 
que fossin convenients i que s’elevés al Ple municipal la corresponent Proposta, perquè, si 
així ho considerés oportú, n’aprovés la rectificació. 

 
A. Finques a incloure: 
 

1 

 Nom: Finca carrer Castell de la Trinitat, 29    

 Situació: C. Castell de la Trinitat, 29 

 Naturalesa del domini: Ús públic     

 Superfície cadastral total: 100,94 m²  

 Superfície edificable: 310,90 m²  
 Referència cadastral: 4494701EG1749S 

 Inscripció registral: Inscrita en el Registre de la Propietat de Roses al tom 2929, 

llibre 527, foli 120, finca 2329.  
 Descripció: Urbana: Casa situada a Roses, carrer Trinitat, núm. 29, abans carrer 

Forns, núm. 9, que serà destinada a espai lliure i vialitat. De superfície el solar, 94 m² 
i construïda de 160 m². Limita: Oest, dret entrant, amb carreró sense nom; Sud, 
davant amb l'esmentat carrer Trinitat; Est, esquerra amb José Blanch; i Nord, 
esquena, amb un altre carreró sense nom.  

 Títol: L’Ajuntament de Roses va adquirir la finca per expropiació, en virtut d'acta de 

pagament del preu just i ocupació signada el 19 de maig de 2015, que va motivar la 
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inscripció 4a, de data 23/06/2015 (Exp. 3375/2007).  
 Número ordinal que li correspondrà: 238 

 
2 

 Nom: Finca carrer Tarragona, 27-37    

 Situació: C. Tarragona, 27-37  

 Naturalesa del domini: Ús públic     
 Superfície cadastral total: 219 m²  

 Superfície edificable: 444,57 m²  

 Referència cadastral: No en té (vial) 

 Inscripció registral: Inscrita en el Registre de la Propietat de Roses al tom 3174. 

llibre 772, foli 74, finca 37518.  
 Descripció: Urbana: Peça de terreny destinada a vialitat, situada a Roses carrer 

Tarragona, 27-37, abans anomenada “Corrals” o de “Darrera Casa”, en el lloc  
“darrere del carrer de Dalt o dels Forns”. De superfície, 219 m². Limita, a l'Est, amb el 
carrer de Pep Ventura; al Sud, amb el de Tarragona; a l'Oest, amb carrer de la 
Mainada; i al Nord, amb resta de finca matriu de la qual se segrega, registral 73.  

 Títol: L’Ajuntament de Roses va adquirir la finca per expropiació, en virtut de 

certificació expedida el 19 de maig de 2015, que va motivar la inscripció 1a de data 
23/06/2015 (Exp. 3375/2007).  

 Número ordinal que li correspondrà: 239 

 
3  
- Nom: Far de Roses (part dels seus terrenys) 
- Situació : Carretera del Far, 20 
- Naturalesa del domini : Ús públic 
- Superfície cadastral total : 670,42 m² 
- Referència cadastral: 5273001EG1757S 
- Descripció : Concessió per a l'ocupació de part de les instal·lacions del far de Roses, 

per a la seva remodelació i explotació de les instal·lacions auxiliars del far,  per 
destinar-lo a usos culturals i de bar. 

- Títol : Acord del Consell d'Administració del Port de Barcelona, en la sessió celebrada 

el dia 22 de juliol de 2015, en què atorgà a l'Ajuntament de Roses una concessió per a 
l'ocupació de part de les instal·lacions del far de Roses. (Exp : 3528/13) 

- Observacions: El termini de la concessió és de 15 anys prorrogables 
- Número ordinal que li correspondrà : 240 

 
4    
- Nom: Finques Nord Ciutadella 
- Situació: Ronda Miquel Oliva i Prat 
- Naturalesa del domini : Ús públic 
- Superfície cadastral total: 4733 m² 
- Referència cadastral: 17161A00800190 i 17161A00800191 
- Descripció : Aquestes dues finques formen part dels terrenys i derruïdes muralles de 

la Ciutadella de Roses, situats en el terme de l'esmentada vila i propers a la mateixa, 
de superfície total  dos-cents vuit mil cinc-cents quaranta-sis m². Llinda: Nord,  Juan 
Marés Suquet, hereu de  Felipe Brunet, José Coll Gresa, Jos-e Berta Gebrat, antiga 
carretera de Palau Saverdera i Francisco Guitart Pujol; Sud, Antonio Roig, terrenys de 
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vidua de Uceda, mitjançant la carretera de l'Estat, Joaquin Guillamet, Manuel Escofet, 
Antonio Vidal, Juan Bosch, Miguel Vidal i Luís Vila; Est, Ronda Miquel Oliva i Prat i 
mitjançant les mateixes finques segregades; i Oest, la riera de la Trencada, Miguel 
Blanch i Joaquín Guillamet. 
La superfície cadastral actual de les esmentades finques és la següent: 
Parcel·la  190 del polígon 8, de superfície  2.110 m² 
Parcel·la 191 del polígon 8, de superfície 2.623 m² 

- Observacions: Aquestes finques es van obtenir mitjançant el títol escriptura de 

compravenda atorgada per  la Societat "Masdal, S.A.", a favor de l'Ajuntament de 
Roses, ja que formaven part dels terrenys de l'antiga Ciutadella inscrita a l'ordinal 18, 
en base a la Resolució del Cadastre de data 19 de maig de 2015, RE: 8307/01.06.15, 
es creu convenient donar d'alta en ordinal a part les finques cadastrals 
17161A00800190 i 17161A00800191, ja que actualment no formen part de l'espai 
cultural de la Ciutadella. 
D'acord amb l'esmentada Resolució del Cadastre, la superfície de la parcel·la 190 del 
polígon 8 és de 2.110 m² i el seu valor cadastral del sòl és de 10.668,79 €.  

- Títol : Escriptura de compra atorgada per  la Societat "Masdal, S.A.", a favor de 

l'Ajuntament de Roses, en  data 31.07.86 (Exp. 2071/2007), davant del Notari Sr. 
Carles Pons Cervera. 

- Número ordinal que li correspondrà : 241 
 

 
B. Béns immobles a rectificar : 
 

5 

 Ordinal 18 

 Nom: Ciutadella 
 Situació: Av. De Rhode / Rda. Miquel Oliva Prat, 35/62 

 Naturalesa del domini: Ús públic 

 Superfície cadastral total: 196.304 m² 

 Superficie edificable: 4.606 m² 

 Finca 1 

 Descripció: Parcel·la de terreny procedent de l'antiga Ciutadella. Superfície: 30.480 

m². Llinda pels seus quatre punts cardinals amb terrenys d'igual procedència.  
 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, tom 1704, llibre 71, 

foli 76, finca 2827,  Inscripció 10 a. 
 Referència cadastral: La finca 1 i la finca 2 són una única finca cadastral (parcel·la 

189 del polígon 8) amb una superfície de sòl de 195.804 m²  i 4.431 m² de superfície 
construïda.  

Finca 2 

 Descripció: Resta finca procedent de l'antiga Ciutadella. Superfície: 92.249  m². 

Llinda: Nord, Juan Marés Suquet, hereus de Felipe Brunet, José Coll Gresa, José 
Berta Gebrat, carretera antiga que condueix a Palau-Saverdera i Francisco Guitart 
Pujol; Sud, Antonio Roig, terrenys de vídua d'Uceda, mitjançant la carretera de l'Estat,  
Joaquim Guillamet, Manuel Escofet, Antonio Vida, Juan Bosch, Miguel Vidal i Luis 
Vila; Est, Enriqueta Bofill, Antonio Roig i Juan Bosch; i oest, riera de la Trencada, 
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Miquel Blanch i Joaquim Guillamet.       
 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, tom 1718, llibre 75, 

foli 240, finca 3977,  Inscripció 2 a.     
 Referència cadastral: La finca 1 i la finca 2 són una única finca cadastral (parcel·la 

189 del polígon 8) amb una superfície de sòl de 195.804 m²  i 4.431 m² de superfície 
construïda.  

 Finca 3 

 Descripció: Solar de 525 m² situat a l'av. de Rhode núm.65, adquirit a Gloria Verges  i 

fills. 
 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, en el tom 2822, llibre 

420, foli 168, finca 2842,  Inscripció 3 a. 
 Referència cadastral: 4297006 
 Superfície cadastral: Sòl 500 m², superfície construïda, 175 m². 

 Títol: Les dues finques primeres per escriptura de compra atorgada per  la Societat 

"Masdal, S.A.", a favor de l'Ajuntament de Roses, en  data 31.07.86 (Exp. 2071/2007), 
davant del Notari Sr. Carles Pons Cervera, i la última, per escriptura de compra 
atorgada el 30-11-94 (Exp. 2927/94). 

 Observacions: Pel que fa a les finques 1 i 2, segons resolució del cadastre de data 

24 de febrer de 2015, RE 4503/25.03.2015, es rectifica la superfície de la finca urbana 
de referència cadastral 17161AO08001890000BL, de manera que la superfície de sòl 
és de 195.804 m² i la superfície construïda 4.431 m². 
Pel que fa a la finca 3, segons resolució del cadastre de data 24 de febrer de 2015, 
RE: 4503/25.03.2015, es rectifica la superfície de la finca urbana de referència 
cadastral 4297006EG1749N, de manera que la superfície de sòl és de 500 m² i la 
superfície construïda 175 m². 
Pel que fa a les finques 1 i 2, segons Resolució del  Cadastre, de data 11 de 
novembre de 2015, RE: 17244/30.11.15, la valoració del sòl és: Total sòl: 
2.467.130,40 €, total sòl actualitzat a 2015: 2.697.206,28 € i la valoració de la 
construcció: Total construcció: 602.288,22 €, total construït: 658.455,50 €. 

 
6 

 Ordinal: 59 

 Nom:  Zones verdes i Vials – Mas Fumats        

 Situació: Mas Fumats    

 Naturalesa del domini: Ús públic   

 Superfície cadastral total: 102.885 m² 
 Referència cadastral: Veure descripció 

 Inscripció registral:  Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, tom 2641, llibre 342, 

foli 190, finca 23737,  Inscripció 1 a.  
 Descripció:  Finques part M: Zona no urbanitzable. (Ara Rústica: 27/09/10), carrer 

Almeria-Mas Fumats, superfície registral: 2.350 m². 

 Llindars: 
- Nord, Sud i Est: Solars no urbanitzables. 
- Oest: Zona descrita lletra L. 

 Cadastre: 49290-99 (9.460 m²) 
 Títol: Escriptura de cessió atorgada per la Societat "European Real  Estate 

Corporation", a favor de l'Ajuntament de Roses, en data  21.01.88, davant del Notari 
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Sr. Carles Pons Cervera, amb el  protocol número 110 (Exp. 2854/2007). 
 Observacions: Segons Resolució de la Gerència Territorial del Cadastre, de data 

23.01.14, RE: 1224, és rectifica la superfície de la finca rústica de referència cadastral 
4929099, de manera que la superfície de sòl és de 9.460 m² i el valor cadastral total 
és 12,57 €. 

 
7 
 Ordinal: 78 

 Nom:  Policia Municipal        

 Situació: Pujada a l'Escorxador, 5    

 Naturalesa del domini: Servei públic   

 Superfície cadastral total: 98 m² 

 Superfície edificable: 449 m² 

 Referència cadastral: 4593603  
 Inscripció registral: No consta inscrita   

 Descripció: Parcel·la de terreny, on hi ha construït un edifici amb planta soterrani, 

planta baixa i dues plantes altes. 

 En un principi l'edifici era l'escorxador, i posteriorment és fet  nou per a dependències 
municipals. 

 Títol: No consta el títol de compravenda 

 Observacions: Segons Resolució de la Gerència Territorial del Cadastre, de data 8 de 
juliol de 2015, RE: 11006/17.07.15, es rectifica la superfície de la finca urbana amb 
referència cadastral 4593603, de manera que la superfície de sòl és 98 m², el valor 
cadastral del sòl és 112.449,34 € i el valor cadastral de la construcció és de 
198.884,29 €. 

 
8 
- Ordinal: 87 
- Nom:  Punta Falconera        
- Naturalesa del domini: Patrimonial  
- Descripció:  
- Finca 2: 
- Descripció: Rústica: parcel·la de terreny de forma irregular, situada en terme de 

Roses, territori Falconera, assenyalada amb el número 1 en el plànol parcel·lari . 
Llinda al Nord: parcel·les núm. 4, 3 i 5 del mateix plànol; a l'Est i Sud, amb el mar, i a 
l'oest amb el mar i particulars. Superfície: 210.275,56 m².  

- Inscripció registral:  Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, tom 2824, llibre 422, 

foli 61, finca 140-N.  
- Referències cadastrals: 17161AOO60006400000BZ i 17161AOO6000660000BH.  
- Títol: L'Ajuntament de Roses  és propietari de la finca en exercici del dret de reversió 

que va  expropiar a la Senyora Bàrbara Díaz segons acta de pagament de 20/02/06. 
Tres pagaments: 

- gener 2006 
- gener 2007 
- gener 2008 
- L'Ajuntament va efectuar el pagament de la finca mitjançant una transferència a favor 

de la Gerència d'Infraestructura de la defensa, en data 16 de març de 2006, segons 
resolució administrativa-carta de pagament, de data 17 de maig de 2006 
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(exp.6983/2005) 
- Finca 3: 
- Descripció: Superfície: 10.904,50 m². Rústica: Parcel·la de terreny de forma 

aproximadament rectangular, situada en el terme de Roses, territori Falconera. És la 
parcel·la número 2 del plànol parcel·lari i la núm. 64 del polígon 6 del cadastre de 
rústica. Llinda  en tots els seus límits amb  la parcel·la número 1 del plànol parcel·lari 
esmentat. 

- Inscripció registral:  Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, tom 2824, llibre 422, 

foli 55, finca 1827-N.  
- Referència cadastral: 17161AOO60006400000BZ   
- Títol: L'Ajuntament de Roses és propietari d'aquesta finca en exercici del dret de 

reversió, segons resolució administrativa-carta de pagament, de 20 d'abril de 2006, 
emesa per la Gerència d'Infraestructura i Equipament de la Defensa (exp. 4645/1995) 

- Observacions: Segons Resolució de la Gerència Territorial del Cadastre, de data 12 

de desembre de 2013, RE: 1223/23.01.14, la parcel·la 64, del polígon 6, té una 
superfície de sòl de 234.333 m² i el valor cadastral total és de 3.090,35 €. 

 
9 
- Ordinal: 160 
- Nom:  Parc arqueològic de la Ciutadella        
- Situació:  Avinguda de Rhode, 25-31 i Coma Pedrosa, 2-8 
- Naturalesa del domini: Ús públic   
- Descripció: 
- Finques 1, 2, 3,14,17,19, 20 i 21 
- Superfície cadastral total: 355 m² de sòl 
- Referència cadastral: 17161AO08002070000BU (Finques 1, 2, 3, 14, 17, 19, 20 i 21) 
- Finca 1 
- Descripció: Av. de Rhode 25, 00-02, urbana: pis núm.2 situat a la planta baixa de la 

casa i terreny adjunt. Té una superfície de 73 m². 
- Llinda: 

- Nord, successors de Coloma Fonolleras 
- Sud, carretera de Roses a Figueres 
- Est, Manuel Corcoll 
- Oest, pis núm.1 
Quota 14% 

- Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 3017, llibre 

615, foli 210, finca 5468 
- Finca 2 
- Descripció: Avda. de Rhode 25, urbana: pis número 5. Situat a la segona planta alta 

de la casa i terreny adjunt. Té una superfície de 73 m². 
- Llinda:  

- Nord, vol del jardí del pis 1 i passadís d'entrada, i mitjançant aquests, carretera de 
Roses a Figueres 
- Sud, vol del jardí del pis núm1, i mitjançant aquest successors de Coloma Fonolleras;  
- Est, pis número 5 
- Oest, Manuel Corcoll Morales 
Quota: 14% 

- Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 3017, llibre 

615, foli 220, finca 5471-N 
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- Finca 3 
- Descripció: Av de Rhode 25, urbana: pis núm.6. Està situat a la segona planta allta 

de la casa i terreny adjunt, situats al terme municipal de Roses. Superfície 73 m².  
Llinda: 
- Nord, vol jardí pis núm.2 i passadís d'entrada 
- Sud, esquena vol jardí pis núm² i successors Coloma Fonolleras 
- Est, Manuel Corcoll 
- Oest, pis núm.5 
Quota: 14% 

- Inscripció registral: Pendent d'inscriure  
- Finca 14 
- Descripció: Av. de Rhode 25, 00-01,urbana: pis núm.1 situat a la planta baixa de la 

casa i terreny adjunt. Té una superfície de 73 m². 
Llinda: 
- Nord, successors de Coloma Fonolleras 
- Sud, carretera de Roses a Figueres 
- Est, pis núm² 
- Oest,Manuel Corcoll 
Quota 14% 

- Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 789, llibre 93, 
foli 213, finca 5467  

- Finca 17  
- Descripció: Avinguda de Rhode 25, 1r-2a, superfície: 73 m² 

Llinda: 
Nord, vol del jardí del pis núm.2  i successors de Coloma Fonolleras 
Sud, vol del mateix jardí, i carretera a Figueres 
Es,: Manuel Corcoll 
Oest, pis núm.3 

- Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 2883, llibre 

9481, foli 214, finca 5470-N 
 Finca 19 

Descripció: Avinguda de Rhode, 25, 3r-1a, urbana, entitat número 7, situat a la 

tercera planta alta de l'edifici. 
Llinda: 
Nord, vol del jardí del pis núm1 i mitjançant aquest successors de Coloma Fonolleras 
Sud, mitjançant terrassa, vol del jardí del pis núm1, i en part passadís d'entrada a la 
casa i carretera de Roses a Figueres. 
Est, pis núm 8 
Oest, Manuel Corcoll 

 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 2927, llibre 

525, foli 207, finca 5473-N. 
 Finca 20 
 Descripció: Avinguda de Rhode, 25, 3r-2a, urbana, entitat número 8, situat a la 

tercera planta alta de l'edifici.  
Llinda: 
- Nord, vol del jardí del pis núm. 2 i mitjançant aquest successors de Coloma 
Fonolleras 
- Sud, mitjançant terrassa, vol del jardí del pis núm², i en parte passadís d'entrada a la 
casa i carretera de Roses a Figueres. 
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- Est, Manuel Corcoll 
- Oest, pis núm 7 

 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom  2852, llibre 

450, foli 149, finca 5474-N. 
 Finca 21 
 Descripció: Urbana: entitat número 3 - vivenda situada a la primera planta alta de 

l'edifici situat a l'Avinguda de Rhode, 25.  
Llinda: 
- Nord: vol del jardí del pis número u i en part amb passadís d'entrada a la casa i 
mitjançant aquest, carretera de Roses a Figueres. 
- Sud: vol del jardí del pis número u i mitjançant aquest amb successors de Coloma 
Fonolleras; 
- Est: pis número quatre 
- Oest: Manuel Corcoll. 

 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1,  al tom  2807, llibre 

406, foli 158, finca 5469-N. 
 
 Finques 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11 i 12 

 Superfície cadastral total: 945 m² de sòl 
 Referència cadastral: 17161AO08002040000BE (Finques 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11 i 12) 

 Finca 4 

 Descripció: Carrer Coma Pedrosa, 6, urbana: parcel·la de terreny situada al terme de 

Roses. Superfície 377 m². 
Llinda: 
- Nord i Sud, solars veïns, 
- Est, reste de finca de la qual se segrega 
- Oest, torrent o riera de la Trencada 

 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 2660, llibre 

350, foli 13 finca 24314. 
 Finca 5 

 Descripció: Carrer Coma Pedrosa, 6, urbana: entitat 1- pis 1, amb accés pel vestíbul 

assenyalat de número 6. Té una superfície de 70 m². 

 Quota 12% 
 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 2833, llibre 

431, foli 124, finca 28524. 
 Finca 6 

 Descripció:  Carrer Coma Pedrosa, 6, urbana: entitat 3 - pis 3. amb accés pel vestíbul 

assenyalat de número 6. Té una superfície de 70 m² 
 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 2833, Llibre 

431, foli 130 finca 28526 
 Finca 7 

 Descripció: Carrer Coma Pedrosa, 6, urbana: entitat 7 - pis 7 amb accés pel vestíbul 

assenyalat de número 6. Té una superfície de 70 m² 
 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 2833, llibre 

431, foli 131 finca 28530 
 Finca 8 

Descripció: Carrer Coma Pedrosa, 6, urbana: entitat 8 - pis 8. , amb accés pel 

vestíbul assenyalat de número 6. Té una superfície de 70 m² 
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 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 2833, llibre 

431, foli 142, finca 28531 
 Finca 9 

 Descripció: Carrer Coma Pedrosa, 6, urbana: entitat 2 - pis 2. amb accés pel vestíbul 

assenyalat de número 6. Té una superfície de 70 m² 
 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 2833, llibre 

431, foli 127 finca 28525 
 Finca 10 

 Descripció: Carrer Coma Pedrosa, 6, urbana: entitat 4 - pis 4 amb accés pel vestíbul 

assenyalat de número 6. Té una superfície de 70 m² 
 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 2833, llibre 

431, foli 133 finca 28527 
 Finca 11 

 Descripció: Carrer Coma Pedrosa, 6, urbana: entitat 6 - pis 6. amb accés pel vestíbul 

assenyalat de número 6. Té una superfície de 70 m² 
 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1,  al tom 2833, llibre 

431, foli 139, finca 28529 
 Finca 12 

 Descripció: Carrer Coma Pedrosa, 6, urbana: entitat 5 - pis 5. amb accés pel vestíbul 
assenyalat de número 6. Té una superfície de 70 m² 

 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 2833, llibre 

431, foli 136 finca 28528 
 

 Finca 13 

 Superfície Total: 1.114 m² de sòl 

 Referència cadastral: 117161A008002030000BJ  
 Descripció: Carrer Coma Pedrosa 8, urbana: solar situat a Roses, al carrer Coma 

Pedrosa, 8. De cabuda 8 àrees i 19 centiàres (819 m²).  
Llinda: 
- Nord, amb parcel·la adjudicada a Rosa Fontdecaba Fonolleras 
- Sud, amb Manuel Fontdebaba 
- Est, torrent de la trencada;  
- Oest, amb Riera de la trencada mitjançant camí 

 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 3017, llibre 

615, foli 221 finca 3225 
 

 Finques 15 i 16 

 Superfície CadastralTotal: 1.540 m² de sòl 

 Referència cadastral: 17161AO08002050000BS (Finques 15 i 16) 

 Finca 15 
 Descripció: Coma pedrosa, 2-4, superfície 1.170 m², finca avui urbana, que figura 

identificada en el plànol municipal de la zona sector Ciutadella C-3, com F-9. 
Llinda: 
Nord, finca registral 3226 (F-4) 
Sud, finques identificades com F-1, F-2 i F-3 
Est, Riera de la trencada 
Oest, antic torrent, avui carrer Coma Pedrosa 
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 Inscripció registral: Pendent d'inscriure al RP (No estava immatriculada) 

 Finca 16  

 Descripció: Coma Pedrosa, 4, superfície 825 m², rústica: peça de terra hort  

destinada a la construcció, situada en el terme de Roses, procedent de la coneguda 
pel Rastrelll, identificada en el plànol sector Ciutadella C-tres; com F-4-.  
Llinda: 
Nord, Manuel Fontdecaba 
Sud, Benito Fontdecaba 
Est, torrent de la Trencada 
Oest, riera la Trencada, mitjançant camí 

 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1,  al tom 2985, llibre 

583, foli, 144, finca 3226-N. 
 
 Finca 18  

 Superfície cadastral total:  703 m² de sòl  

 Referència cadastral: 17161A008002090000BW  

 Descripció: Avinguda de Rhode, 31 

Llinda: 
Nord, Benet Fontdecaba 
Sud, carretera de Roses a Figueres 
Est, camí i riera de la Trencada 
Oest, finca matriu 

 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 2852, llibre 

450, foli 152, finca 4768-N 
 

 Finca 22  
 Superfície cadastral total:  435 m² de sòl 

 Referència cadastral: 17161A008002080000BH  

 Descripció: Av. De Rhode 27, urbana: casa i terreny adjunt que envolta l'edifici per 

tots els seus límits,  situada al terme municipal de Roses, territori Rasclet, Avinguda 
de Rhode 27. Superfície 377,18 m². La casa consta  de planta baixa i una altra alta, 
ocupant cada planta 159 m² i existint en cada planta dos habitatges.  
Afronta:  
- Nord: successors de Coloma Fonolleras 
- Sud: carretera 
- Est: senyor Corcoll i altres 
- Oest: Sra Ferrer, Manuel Corcoll i altres 

 Inscripció registral: Inscrita al Registre de la Propietat núm. 1, al tom 2604, llibre 

329, foli 119, finca 2964 
 Observacions:  Segons Resolució de la Gerència Territorial del Cadastre de data 24 

de febrer de 2015, RE: 4503/25.03.15, es rectifiquen les superfícies de sòl de les 
finques següents: 

 Finques 1, 2, 3, 14, 17, 19, 20 i 21 (Es tracta d'una sola finca cadastral): 355 m² i el 
valor cadastral del sòl és 11.643,16 €. 

 Finques 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11 i 12 (Es tracta d'una sola finca cadastral): 945 m² i el 
valor cadastral del sòl és 30.993,80 €. 

 Finca 13: 1.114 m²  i el valor cadastral del sòl és 36.563,61 €. 

 Finques 15 i 16: 1.540 m² i  el valor cadastral del sòl és 50.508,43 €. 
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 Finca 18: 703 m² i  el valor cadastral del sòl és 23.056,76 €. 

 Finca 22: 435 m² i  el valor cadastral del sòl és 14.266,98 €. 
 

 
10 
 Ordinal: 205 

 Nom:  Castell de la Trinitat, 90        

 Situació:  Carrer Castell de la Trinitat, 90 

 Naturalesa del domini: Servei Públic 

 Superfície cadastral total: 96 m² 

 Referència cadastral: 4691104  

 Inscripció registral: Inscrita en el Registre de la Propietat de Roses en el tom 2894, 
llibre 492, foli 149, finca 1695, Inscripció 13a 

 Descripció: Urbana: Solar situat a Roses, carrer Trinitat, número noranta, de cabuda 

aproximada 90 metres quadrats. Llinda: al front, Nord amb l'esmentat carrer de la 
Trinitat; a la dreta, entrant, Oest, amb Miquel Bosch; a l'esquerra, Est, amb Francesc 
Sala; i al fons, Sud, amb Miquel Bosch. Afectada pel PGOU d'equipaments i dotacions 
(clau D2/D3) 

 Títol: L'Ajuntament de Roses va adquirir la finca de que es tracta per Expropiació, en 
virtut de certificació expedida per l'Ajuntament de Roses, el 29 de novembre de 2010, 
que va motivar la inscripció 13a, de data 02/02/2011 (acta d'ocupació de data 26 
d'octubre de 2010, addenda a l'esmentada acta de data 14 de gener de 2011). 
(Exp.2377/08. 2.1.3.1. PT08023EX) 

 Observacions:  Segons Resolució de la Gerència Territorial del Cadastre, de data 31 

de juliol de 2015, RE: 12031/07.08.15, es procedeix a donar de baixa la construcció, el 
valor cadastral del sòl és de 17.166,55 €. 

 
11 

 Ordinal: 215 
 Nom:  Vial carrer Sant Isidre, núm. 22        

 Situació:  Carrer Sant Isidre, núm. 22 

 Naturalesa del domini: Ús públic   

 Superfície cadastral total: 28 m² 

 Referència cadastral: No en té  

 Inscripció registral: Inscrita en el Registre de la Propietat de Roses en el tom 3143, 
llibre741, foli 23, finca 367. 

 Descripció: Urbana: Casa de planta baixa i dos pisos alts- en estat semiruinós-, que 

integra un sol habitatge unifamiliar, situada a la vila de Roses, carrer Sant Isidre, 
número divuit. De mesura superficial uns 28 metres quadrats. Llinda: izquierda, 
entran, Nort, senyor Vidal; dreta, Sud, senyor Pol; i fons, Est, Carmen Bonsoms. 
Qualificada com sistema viari en el POUM de Roses.  

 Títol: L'Ajuntament de Roses va adquirir la finca de que es tracta per expropiació 

forçosa, en virtut d'acta de pagament i ocupació de data 12 d'agost de 2011. Exp. 
4018/09 (2.1.2.3)PT09040EX 

 Observacions:  Per Resolució de cadastre de data 7 de juliol de 2015, RE: 

11005/17.07.15, es dóna de baixa la finca per estar destinada a vialitat 
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12 

 Ordinal: 216 

 Nom:  Vial carrer Jaume Palmerola, núm. 18        

 Situació:  Carrer Jaume Palmerola i Trulls, núm. 18 

 Naturalesa del domini: Ús públic   
 Superfície cadastral total: 42 m² 

 Referència cadastral: No en té  

 Inscripció registral: Inscrita en el Registre de la Propietat de Roses al tom 2971, 

llibre 569, foli 119, finca: 377. 
 Descripció: Urbana: Casa situada a la vila de Roses, al carrer Jaume Palmerola, 

número divuit, de mesura superficial set-cents catorze pams superficials, és a dir, uns 
vint-i-set metres, quaranta centímetres quadrats. Llinda: Est, Miquel Giralt; Sud, Antoni 
Romañach; Oest, Juan Pujol; Nord, davant, el carrer indicat. 

 Superfície segons Registre de la Propietat: solar de 27,40 m² 
 Títol: L'Ajuntament de Roses va adquirir la finca de que es tracta per expropiació 

forçosa, en virtut d'acta de pagament i ocupació de data 12 d'agost de 2011. Exp: 
4018/2009 (2.1.3.1) PT09040EX 

 Observacions: Per Resolució de cadastre de data 7 de juliol de 2015, RE: 

11005/17.07.15, es dóna de baixa la finca per estar destinada a vialitat 
 

13 
 Ordinal: 220 

 Nom:  Cessió zona esbarjo, accés i aparcament Platja Palangrers        

 Situació:  Platja dels Palangrers    

 Naturalesa del domini: Ús públic  (Dret de traspàs)  

 Superfície cadastral total: 255 m² 

 Referència cadastral: No en té  

 Inscripció registral: No consta inscrita   
 Descripció: Concessió administrativa per ocupar una superfície aproximada d'uns 

255 m² de terreny de domini públic maritimoterrestre, la qual es destinarà als projectes 
«Modificat 2 del Projecte d'ordenació de la zona d'esbarjo i accés a la platja dels 
Palangrers (206,30 m²) i «Projecte modificat de remodelació de l'aparcament de la 
platja dels Palangrers (25,55 m²)» i 20 m. de la zona de servitud de trànsit.   

 Títol: Resolució de la Direcció General d'Ordenació del Territori i Urbanisme de la 

Generalitat de Catalunya, de 26 d'octubre de 2011, que atorga a l'Ajuntament de 
Roses la concessió d'ocupació de domini públic marítimo terrestre i Resolució de la 
mateixa Direcció General, de data 18 de setembre de 2015, d'ampliació de la 
superfície total concessionada d'uns 255 m² i indicació que el títol concessional emès 
per la Resolució de 26 d'octubre de 2011 i tot el seu condicionat continuen vigents 
(Exp. 1233/04 i 5395/02).  

 Observacions: Termini de la concessió: 30 anys. Per acord de la JGL 19/10/2015 

s'acorda donar l'assabentat de les resolucions de la Direcció Gral. d'Ordenació del 
Territori i Urbanisme de la Generalitat de Catalunya, d'autoritzar a l'Ajuntament de 
Roses la modificació i l'ampliació de la superfície concessionada i les obres de 
remodelació de la Platja dels Palangrers.  
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14 
Ordinal: 231 
- Nom:  Solar situat a la ctra. de Canyelles, 45-A         
- Situació:  Ctra. De Canyelles, 45-A    
- Naturalesa del domini: Patrimonial   
- Superfície cadastral total: 351,01 m² 
- Referència cadastral: 5874049EG1757S0001WI  
- Inscripció registral: Inscrita en el Registre de la Propietat de Roses al tom 3177, 

llibre 775, foli 102, finca 37546  
- Descripció: Urbana.- Parcel·la de terreny destinada a l'edificació, situada en el terme 

municipal de Roses, en el núm. 45-A de la carretera de Canyelles, a la urbanització 
Santa Rosa del Puig Rom. Té una superfície, segons topogràfic actual, de 351,01 m². 
Llindars: Nord-oest, parcel·la amb referència cadastral 5874009 (C. Jeroni Pau, 18) i 
amb parcel·la amb referència cadastral 5874010 (C. Jeroni Pau, 20) i pas de vianants; 
Nord-est, parcel·la amb referència cadastral 5874011 (C. Jeroni Pau, 22-24) i amb 
parcel·la amb referència cadastral 5874012 (C. Jeroni Pau, 26); Est, petita porció de la 
parcel·la cadastral   5874013 (C. Jeroni Pau, 28); i Sud, amb parcel·la cadastral 
5874036 (Ctra. Canyelles, 45), amb parcel·la cadastral 5874035 (Ctra. Canyelles, 47) i 
parcel·la cadastral 5874034 (Ctra. Canyelles, 49).  

- Títol: L'Ajuntament de Roses, va adquirir la finca de que es tracta per immatriculació, 
en virtut de certificació expedida el 30 d'octubre de 2015, que va motivar la inscripció 
1a, de data 26/11/2015, de la finca número 37546, al foli 102, del tom 3177, llibre 775 
de Roses. 

- Observacions:  Segons resolució de la Gerència Territorial del Cadastre de Girona, 

de data 1 d'octubre de 2015, RE: 14938, s'acorda inscriure l'alteració cadastral de 
l'immoble, de manera que la superfície de sòl és de 351 m² i el seu valor cadastral de 
7.290,90 €.   

 
4. En data 21 d'abril de 2016, el secretari general de l'Ajuntament de Roses emet informe on, 

en les seves conclusions, entre d’altres aspectes, diu: 
 

1. La rectificació ha de ser autoritzada pel secretari de la Corporació, amb el vistiplau de 
l’alcalde.  

2. L’òrgan encarregat per l’aprovació de la rectificació i de la comprovació de l’inventari 
general és el Ple de la corporació.  

3. L’anotació dels béns a l’inventari s’ha de realitzar amb una numeració correlativa per a 
cada un d’ells dins l’epígraf respectiu, deixant un espai en blanc per consignar les 
variacions que es produeixin en el curs de l’exercici i la cancel·lació dels assentaments.  

4. L’expedient de rectificació de l’inventari s’haurà d’exposar al públic amb la finalitat de 
què qualsevol persona física o jurídica pugui examinar el procediment, o la part del 
mateix que s’acordi, mitjançant anunci en el BOP de Girona, on s’assenyalarà el lloc 
d’exhibició i es determinarà el termini per formular al·legacions, que en cap cas podrà 
ser inferior a 20 dies. 

5. S’ha de trametre una còpia de la rectificació de l’inventari general al Departament de 
Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de Catalunya, i a l’Administració 
de l’Estat.  

6. S’haurà d’inscriure en el Registre de la Propietat els béns immobles i els drets reals, de 
conformitat amb allò previst a la legislació hipotecària, restant exempts els béns de 
domini públic d’ús general.    
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7. En el cas que els béns no siguin inscrits en el Registre de la Propietat i no existeixi títol 
inscrivible de domini, de forma excepcional, segons la legislació hipotecària serà 
suficient la certificació expedida pel secretari, amb el vistiplau de l'alcalde. 

 
5. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 18 de 

maig de 2016, va dictaminar favorablement l'assumpte més amunt esmentat. 
 
Fonaments de dret 

 
1 Articles 6, apartat f), 32.3, 32.4, 36.1 i 39 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, de la 

llei de patrimoni de les Administracions públiques.  
 
2 Articles 100 al 118, i 119 al 133 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual 

s’aprova el reglament de l patrimoni dels ens locals. 
 
3 Article 2, apartat j) del Reial decret 1174/1987, de 18 de setembre, pel qual es regula 

el règim jurídic dels funcionaris d’Administrac ió local amb habilitació de caràcter 
nacional, preceptua que la funció pública comprèn portar i custodiar el Registre 
d’Interessos dels membres de la Corporació i l’ inventari de béns de l’entitat. 

 
4 Article 86 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 

administracions públiques i del procediment administratiu comú, modificada per la Llei 
4/1999, de 13 de gener, en concordança amb la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim 
jurídic i de procediment de les administracions públiques de Catalunya. 

 
5 Article 86 del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el text 

refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local diu que les entitats 
locals estan obligades a formar inventari valorat de tots els béns i drets que li 
pertanyin, del qual es remetrà còpia a les Administracions de l’Estat i de la Comunitat 
Autònoma i que es rectificarà anualment, comprovant-se sempre que es renovi la 
Corporació. 

 
6 Article 204 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el reglament d’obres, 

activitats i serveis dels ens locals. 
 
7 Article 222 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de 

la llei municipal i de règim local de Catalunya.  
 
A proposta de la Sra. Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta de l’Ajuntament de 
Roses, el Ple adopta el següent:  
 
ACORD  

 
1. Aprovar la rectificació de l’inventari de béns i drets d’aquest Ajuntament, incorporant-hi els 

béns esmentats en l’antecedent 3 d’aquest acord, i reflectint-hi les rectificacions dels béns 
que també s’hi indiquen.  

 
2. Sotmetre la rectificació de l’inventari a exposició pública durant el termini de 20 dies, 

mitjançant anunci en el BOP de Girona, en el tauler d’edictes electrònic de la corporació (e-
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tauler) i en el web municipal, amb la finalitat de què qualsevol persona física o jurídica pugui 
examinar el procediment, o la part del mateix que s’acordi, i pugui formular al·legacions. 

 
3. Trametre una certificació d’aquest acord al Departament de Governació i Relacions 

Institucionals de la Generalitat de Catalunya per al seu coneixement i efectes, i també a 
l’Administració de l’Estat. 

 
4. Notificar l’adopció d’aquest acord al Departament de Gestió Tributària, al GIS, i a l’Àrea 

d’Infraestructures i Serveis Públics (Via Pública i Edificis i instal·lacions municipals),  per al 
seu coneixement i efectes. 

 
5. Publicar en el Portal de la Transparència, la informació relativa al present inventari de béns i 

drets.= Exp. 3283/2015*.  
 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
7. APROVACIÓ DE LA MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CONVERGÈNCIA DE 

ROSES, GENT DEL POBLE I D’ESQUERRA REPÚBLICANA DE CATALUNYA, DE 
SUPORT A LA FEDERACIÓ DE MUNICIPIS DE CATALUNYA EN EL SENTIT DE 
RECLAMAR AL GOVERN DE L’ESTAT, EN FUNCIONS, QUE MODIFIQUI ELS LÍMITS 
EN LA REGLA DE LA DESPESA IMPOSAT PEL MINHAP 

 

El senyor Marc Danés, com a responsable de l'àrea de Serveis Econòmics, presenta la 
proposta d'acord del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a l’aprovació de la moció del grup municipal de Convergència de Roses de 
suport a la Federació de Municipis de Catalunya en el sentit de reclamar al Govern de l’Estat, 
en funcions, que modifiqui els límits en la regla de la despesa imposat pel MINHAP. 
 
Antecedents 
 

1. En data 26 d’abril de 2016 i RE 7490, el portaveu del Grup Municipal de Convergència 
presenta una moció del seu grup per donar suport a la Federació de Municipis de Catalunya en 
el sentit de reclamar al Govern de l’Estat, en funcions, que modifiqui els límits en la regla de la 
despesa imposats pel MINHAP. El tenor literal de la moció presentada és el següent: 
 

“L’FMC considera que el govern d’Espanya ha de facilitar als governs locals la poss ibilitat de 
gestionar les seves finances de la manera més adequada a les necessitats dels ciutadans, 
sense que això signifiqui incomplir els objectius d’estabilitat i de sostenibilitat financera.  

El Comitè Executiu de l’FMC, va aprovar reclamar al govern de l’Estat la modificació de la regla 
de la despesa als efectes d’aplicació de la Llei 2/2012, d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera.  
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L’Ajuntament de Roses coincideix amb la FMC quan manifesta que el sector públic local, 
amb els municipis al capdavant, ha demostrat que és l’únic marc de govern capaç de 
respectar els principis i regles establerts a la Llei d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera. Així, un dels pressupòsits falsos per argumentar la reforma 
fallida de l’LRSAL va ser la correcció del greu desequilibri i dèficit dels comptes locals. 
El Banc d’Espanya, amb les seves dades a l’entrada en vigor d’aquesta reforma local 
centralista i antimunicipalista, va desautoritzar el Govern de l’Estat en revelar que els 
comptes públics locals estaven en situació d’equilibri i que el dèficit era una qüestió 
sobretot, estatal. Ara, les dades oficials mostren que la situació econòmic-financera del 
conjunt de les entitats locals és prou solvent com per generar estalvi. 

Mentrestant, el dèficit públic continua sense correcció en els sectors públics autonòmic i estatal. 
D’aquí l’urgent necessitat de redreçar i modificar el marc regulador de la despesa local que 
provoca que, tot i els estalvis que la gestió dels governs municipals està generant, aquests, no 
puguin destinar-los a generar inversió, a generar ocupació. 

La Federació de Municipis de Catalunya considera que el Govern d’Espanya ha de facilitar als 
governs locals la possibilitat de gestionar les seves finances de la forma més adequada a les 
necessitats dels ciutadans, sense que això signifiqui incomplir els objectius d’estabilitat i 
sostenibilitat financera, com ha quedat demostrat amb escreix. Per això, entenem que el 
compliment d’aquest principi d’estabilitat pressupostària i de la regla de la despesa es 
comprovi, per a cada entitat local, incorporant un ajust en el càlcul d’aquestes magnituds, en el 
sentit d’eliminar de l’esmentat càlcul les obligacions reconegudes derivades de les 
modificacions de crèdit finançades amb romanent líquid de tresoreria, de manera que qualsevol 
utilització del romanent de tresoreria acumulat en exercicis anteriors no suposi, cas d’executar-
se normalment la resta del pressupost, l’efecte inevitable d’incompliment del principi d’estabilitat 
pressupostària i de la regla de la despesa. 

Cal fer saltar normes absurdes com l'obligació de destinar una part de l'import del superàvit 
pressupostari o bé a amortitzar deute (tot i complir amb els límits d'endeutament fixats per la 
legislació) o bé a realitzar inversions financerament sostenibles amb l'exigència que l'inici de 
l'expedient de despesa i el reconeixement de la totalitat de les obligacions econòmiques 
s'haurà de realitzar abans de la finalització de l'exercici, en aquest cas, el 2016. Al respecte és 
sabut que la tramitació de qualsevol projecte te una tramitació per a la seva aprovació i licitació, 
dependents d’altres administracions, ACA, carreteres, Costes, cultura i tot amb terminis 
d’exposició pública i aprovació pels òrgans competents que allarguen el temps fins superar els 
12 mesos, en la majoria dels casos.   

L’estalvi obtingut per les entitats locals en exercicis anteriors cal que es pugui destinar, a més 
de les inversions, a la prestació dels serveis als ciutadans, a exercir les competències clau per 
assegurar el seu benestar i a activar l’economia per generar inversió i ocupació; insistim, sense 
que això comporti l’incompliment dels principis i les regles de la Llei 2/2012, i més encara quan 
ha estat comprovat que les entitats locals ja han reduït de forma dràstica el seu nivell 
d’endeutament que, a finals de l’any 2015, se situava per sota del 3,3 per cent del PIB, tocant a 
mans l’objectiu del 3 per cent fixat per la mateixa Llei Orgànica per a l’any 2020 i que, més que 
probablement, s’assolirà en aquest exercici 2016. Hem de recordar al Govern que el conjunt de 
les entitats locals han tancat l’any 2015 amb un superàvit del 0,44 per cent quan l’objectiu 
inicial s’havia fixat en el 0,0 per cent. 
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A proposta del Grup Municipal de Convergència de Roses, es proposa a la Ple de l'Ajuntament 
de Roses l'adopció dels següents ACORDS: 

1. Reclamar al govern de l’Estat, en funcions, que modifiqui els límits en la regla de 
despesa imposats pel Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas en el sentit 
de retornar la deguda autonomia municipal atesos els acords presos al respecte seguint 
els postulats del Consell d’Europa.    

 
2. Trametre a la FMC i l’ACM el suport de l’Ajuntament de Roses tot encoratjant a tots els 

Grups Parlamentaris per tal que facin seva la proposta.” 
 
2. Dictamen de la Comissió Informativa de data 18 de maig de 2016. 
 
El Ple de la Corporació adopta el següent 
 

ACORD: 
 
1. Aprovar la moció dels Grups Municipals de Convergència de Roses, Gent del Poble i 

d’Esquerra Repúblicana per tal de reclamar al Govern de l’Estat, en funcions, que modifiqui 
els límits en la regla de la despesa imposats pel Ministerio de Hacienda y Administraciones 
Públicas en el sentit de retornar la deguda autonomia municipal atesos els acords presos al 
respecte seguint els postulats del Consell d’Europa. 

 
2. Comunicar aquest acord a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació Catalana 

de Municipis.”* 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Marc Danés.- El que diu, molt breument, aquesta moció és simplement que reclamem 
l’autonomia local que ens ha estat, en bona part, retirada per la Llei 2/2012 i que els 
ajuntaments, en aquest cas l’Ajuntament de Roses, que presenta una bona salut econòmica 
financera, quan arribi a la liquidació del pressupost de l’any anterior tots aquells  diners que no 
s’han pogut gastar per diversos motius – un dels quals podria ser perquè hi ha projectes que 
necessiten informes d’altres administracions i no s’han pogut tirar endavant- els puguem  
destinar, indistintament, una part a fer inversions que necessita el poble de Roses i una altra 
part, si ho considerem necessari, poder donar suport a tots aquells objectius que té el govern 
per ajudar a sortir de la crisi, ja sigui a través d’ajudes dels serveis socials del municipi, ja sigui 
promocionant i creant ocupació a través de les àrees de Promoció Econòmica o Turisme 
d’aquest Ajuntament.  
 
Per tant, entenen que és una moció que dóna suport a la Federació de Municipis i que, 
segurament, al llarg d’aquesta setmana molts municipis de Catalunya i d’arreu de l’Estat s’hi 
aniran afegint, ja que la Federació de Municipis de Catalunya també ho trametrà a la 
Federación Española  de Municipios. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
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Sr. Joan Plana.- Aquest grup municipal votarà decididament a favor d’aquesta moció perquè 
creuen que recull un acord que és beneficiós per l’Ajuntament i per la seva gestió municipal.  
 
Dit això, malgrat entenen que l’esperit conciliador del redactat de la moció hi ha de ser , en el 
seu torn de posicionament aquest regidor no pot deixar de fer alguna consideració sobre les 
normes pressupostàries imposades pel Govern de l’Estat. Creu que no és cert que la motivació 
principal de l’Estat sigui la racionalització pressupostària, ni la bona gestió dels ajuntaments, ni 
tenir cura d’aquests. Si aquesta fos la seva voluntat el primer al qual s’aplicarien aquests límits 
de dèficit seria a la pròpia Administració de l’Estat, flagrant exemple d’institució líder en 
incompliment de dèficit, de gestió ineficient i de despesa inútil.  
 
La voluntat del govern del Partit Popular que ha regnat aquests últims anys al Govern de l’Estat 
ha estat, des del primer dia, quartar i retallar drets, llibertats i democràcia així com capacitat 
d’organització popular i, en aquest context, és on s’emmarca la Llei que avui qüestionem.  
Limitar les competències, la capacitat d’acció i el poder de transformació real de la societat que 
tenen els ajuntaments equival a restar força a la institució més pròxima al ciutadà i sobre la 
qual pot exercir més influència. El món municipal a tot l’Estat però especialment a Catalunya 
suposa un pilar de l’organització social des de la base i un element clau i imprescindible per 
poder generar polítiques d’apoderament real que permetin als ciutadans participar activament 
de la construcció de la ciutat on viuen. Valors que atempten contra el model de país 
decimonònic i paternalista que imposa el Partit Popular.  
 
Per tant, tot i votar a favor de la moció perquè la demanda els sembla positiva, no poden deixar 
de dir que el problema no són els diners ni el rigor amb què es gestionen els ajuntaments sinó 
que és el model de país que defensa l’actual Govern. 
 
Vol acabar dient que potser seria bo fer un suggeriment al Partit Popular i és que, en el temps 
que els quedi de Govern el qual esperen que sigui poc, podrien aprofitar per fer un darrer i 
veritable favor als ajuntaments de tot l’Estat però especialment de zones com els Països 
Catalans i concretament el País Valencià i les Illes. I aquest favor seria treure de les institucions 
municipals a tota la casta de corruptes que durant anys han saquejat les arques públiques, 
especialment, les de valencians i illencs i que han actuat sota les sigles del Partit Popular i que, 
en molts casos, com el més flagrant i vergonyós que és l’Ajuntament de València, però altres 
com també el d’Alacant, segueixen encara a les institucions. Seria una molt bona manera 
d’acabar una etapa al Govern fent un favor al món municipal.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- En ares a l’autonomia municipal, que és el que realment interessa 
aquest grup municipal, hi votaran a favor. Demana als ciutadans de Roses que el que han de 
fer és anar a votar si volen canviar la forma de fer. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Tal com va dir a la Comissió Informativa, amb el context de la moció, 
evidentment, no hi estan d’acord. Sí que entén i és conscient, perquè també ha estat al govern, 
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que a partir de l’any 2012 es va estipular un sostre de despesa que limitava a gastar més del 
que es volia i, fins i tot, a no poder fer ús de tot l’estalvi que hi havia d’any darrera any, i és 
injust que a l’Ajuntament de Roses se li apliqui aquesta Llei. 
 
Però també és just que se li apliqui aquesta Llei a ajuntaments, per exemple a un situat a 20 
km d’aquí, governats per Esquerra Republicana que gastaven més del que ingressaven. El que 
s’ha fet amb aquesta Llei ha estat posat una mica d’ordre. El senyor Joan Plana ha parlat de 
l’endeutament de l’Estat però, en canvi, no ha parlat de l’endeutament de la Generalitat de 
Catalunya i que seria un tema important a posar sobre la taula alhora de parlar d’un model de 
país. 
 
Continuant amb el tema de la moció és evident que aquest grup municipal hi estaria 
parcialment d’acord perquè és injust que l’aplicació de la Llei sigui sobre l’Ajuntament de Roses 
que és un model en tema econòmic i que ha fet molt bé la seva feina econòmica. Ja no tant 
sols per part dels tècnics del Departament sinó també per part dels polítics que han governat 
en aquestes legislatures que, tot i ser època de rescissió econòmica, els números s’han fet bé i 
no s’ha deixat de prestar cap servei. 
 
Dit això, aquí s’està englobant tots els municipis, tant els bons com els dolents. Considera que 
la moció hauria de dir els ajuntaments que han fet la seva feina que tinguin marge de maniobra 
i que puguin tirar endavant inversions, el nivell de la despesa que pogués ser una mica més 
ampli, etc perquè aquests ja han fet els seus deures. En canvi, ajuntaments com l’exemple que 
ha mencionat i d’altres que podria esmentar però que no farà per no allargar-se, que no han fet 
el que havien de fer, considera que aquests no tenen ni dret ni deure a reclamar absolutament 
res. Perquè, és evident que si tenen un superhàbit el primer que han de fer és amortitzar part 
del deute que tenen perquè els seus ciutadans estan pagant una mala gestió del govern.  
 
Creu que no és just que paguin justos per pecadors i és per aquest motiu que no està d’acord 
amb aquesta moció perquè, en el context, el que s’està dient és que els ajuntaments que han 
fet bé els seus deures puguin continuar gastant, que ampliïn el sostre de la despesa o que 
puguin invertir en el que vulguin, etc però els que no han fet els deures també ho puguin fer. I 
considera evidentment que no i, en això, aquest grup municipal no hi està d’acord. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Exposa que el que no farà, com han fet els companys del grup 
municipal d’Esquerra Republicana, és buscar culpables. Hi ha municipis , com ha exposat el 
senyor Manel Escobar, que han fet la seva feina, han sabut gestionar i fer el treball amb 
coherència. En canvi, n’hi ha d’altres que no ho han aconseguit i que no han sabut gestionar 
les seves administracions. Per tant no hi ha un equilibri i aquests límits hi són per equilibrar 
aquestes situacions.  
 
No obstant això, des del grup municipal de Ciutadans consideren que hi ha ajuntaments que 
han fet el gran esforç d’administrar i gestionar bé els seus municipis i és per aquest motiu que 
s’abstindran. 
 
  
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  



 
 
 

  

    

276 

 
Sr. José A. Valdera.- El grup municipal d’Unió s’afegirà a la moció perquè és respectuosa, i així 
ho reitera en diverses ocasions en el text, amb els límits d’endeutament fixats per la legislació. 
Aquest grup municipal entén que hi ha d’haver una sèrie de límits justament per evitar que 
alguns ajuntaments no facin bé la seva feina. 
 
També és trist i entén que hi hagi d’haver límits mentre els ciutadans d’aquest país veuen com 
hi ha administracions en les quals els seus polítics roben a ‘manos anchas’. Però els ciutadans 
tenen l’oportunitat, a cada elecció, d’escollir qui ens ha de governar i, per tant, aquells partits 
sospitosos de tenir molts corruptes dins de les seves files, els ciutadans, en les properes 
eleccions, podran escollir si han de tornar a governar o no.  
 
En relació amb el que han comentat els companys del Partit Popular i de Ciutadans que hi ha 
ajuntaments que incompleixen o no fan bé els seus deures diu hi ha ajuntaments que, per 
contra, sí que ho fan. Refereix que, quan era estudiant de dret, li explicaven que el principi 
d’igualtat era tractar igual als iguals i desigual als desiguals. És per això que entén que els 
municipis que han fet bé la feina no han d’estar limitats en la seva regla de la despesa, per la 
qual cosa, s’afegeixen a la moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Francesc Giner.- Manifesta que, ja que Gent del Poble no està en campanya, serà més 
breu en la seva intervenció. Aquesta reclamació el seu grup municipal la veu del tot coherent, ja 
que les dades oficials mostren que la situació econòmica i financera del conjunt de les entitats 
locals és prou solvent per a generar estalvi per la qual cosa troben del tot injust que estalvis 
que la gestió municipal genera no es puguin destinar a generar ocupació o inversió. És per 
aquest motiu que el grup municipal de Gent del Poble s’ha afegit a la moció.   
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Marc Danés.- Si bé podrien estar en campanya, personalment sempre fa campanya a favor 
del municipi de Roses per la qual cosa, tot i que intentarà ser breu, intentarà també ser molt 
clar. 
 

Es dirigeix al senyor Manel Escobar per dir-li que li dóna tota la raó en el fet que la moció no diu 
que es doni suport i via lliure a tots els ajuntaments perquè facin el que vulguin. En el darrer 
paràgraf, diu i llegeix literalment: “La Federació de Municipis de Catalunya considera que el 
Govern d’Espanya ha de facilitar als governs locals la possibilitat de gestionar les seves 
finances de la forma més adequada a les necessitats dels ciutadans, sense que això signifiqui 
incomplir els objectius d’estabilitat i sostenibilitat financera, com ha quedat demostrat amb 
escreix.” I és a continuació quan bé el punt important i en base al qual li diu al senyor Escobar 
que no té raó amb la seva exposició: “Per això, entenem que el compliment d’aquest principi 
d’estabilitat pressupostària i de la regla de la despesa es comprovi, per a cada entitat local, 
incorporant un ajust en el càlcul d’aquestes magnituds (...)”. Per tant, reitera el text diu que és 
per cada entitat local i no per totes sinó, específicament, pels ajuntaments que han fet bé la 
feina, com és el cas de Roses i que a aquests se’ls permeti tenir un límit de la despesa molt 
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superior al que tenen aquells que no han complert amb els seus objectius o que estan d’alguna 
manera gastant per sobre de les seves possibilitats. 

Creu que el redactat queda molt clar i entén que podrien intentar arribar a un acord per canviar 
el sentit de vot del grup municipal del Partit Popular tenint en compte que el text és ben bé el 
que el senyor Manel Escobar estava demanant: que no sigui per a tots els ajuntaments sinó 
només per als que han fet bé la seva feina.  

Aprofita per dir que, segurament, al llarg de tot el país es veurà que hi ha ajuntaments de tots 
els colors que han fet bé la seva feina i de tots els colors que no l’han fet bé. El que estem fent 
aquí és defensar la bona gestió municipal, mirant ajuntament per ajuntament i possibilitant 
aquesta igualtat però tenint en compte de donar més marge als que ho han fet bé respecte dels 
que no i que encara s’han de posar en situació d’equilibri.   

Per tot això, creu que no serà gaire difícil que el Partit Popular també doni suport a aquesta 
moció. Així mateix vol agrair a tots els altres grups municipals que han donat suport o que han 
fet una abstenció a aquesta moció. 

Finalment, reitera que el compromís d’aquest govern, com el que han tingut la majoria de 
governs que han passat per l’Ajuntament de Roses, ha estat fer una excel·lent tasca pel que fa 
a la despesa per fer diferents actes, cosa que volen seguir fent, però també és evident que hi 
ha necessitats del municipi que moltes vegades no es poden tirar endavant perquè aquest límit 
de la despesa no permet per exemple fer obres importants com acabar el front de mar del 
municipi des de la rambla Ginjolers fins al Port Esportiu. En aquests moments l’Ajuntament no 
hi pot fer front perquè el límit de la despesa no ho permet i és això el que demanen. 

De la mateixa manera que, com bé diu la moció, crear ocupació que és una altra de les feines 
que es volen fer però que requereix de recursos econòmics que, en aquests moments, no es 
poden destinar a aquestes tasques. 

 

SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-
AM) 

Sr. Joan Plana.- Volen reafirmar-se dient que és evident que els ajuntaments necessiten 
protocols de seguiment, control i racionalització per evitar que hi hagi una mala praxi del poder 
municipal. Però el principal problema dels ajuntaments no és que tinguin un excés d’autonomia 
que puguin gestionar incorrectament sinó que el principal problema que tenen en el cas de 
l’Estat espanyol és, precisament, el tipus d’actuacions absolutament irregulars i fora de control 
que han exercit determinats partits al llarg dels últims anys i, precisament per això, volen 
remarcar molt el fet que sigui precisament el Partit Popular qui aprovi una llei que, segons ell ha 
de regular la mala praxi dels ajuntaments, quan és un partit que clama al cel i que és d’una 
absoluta hipocresia i, en determinats casos fins i tot, d’una certa falta de moral.  
 
El primer problema dels ajuntaments, dels ciutadans i de les institucions municipals de 
Catalunya són: el cas Acomet, el cas Andratx, el cas Arcos, el cas Arroyo, el cas Baltar, el cas 
Banquia, el cas Susec, el cas Brugal, el cas Barcenas, el cas Faycan, el cas Funerària, el cas 
Gurtel, el cas Urtel, el cas Ibatur, el cas Imelsa, el cas la Fabriquita, el cas Naseiro, el cas 
Palmarena, el cas Parques eólicos, el cas Poquemon, el cas Porto, el cas Rasputin, el cas Rus, 
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el cas Salmón, el cas Totem, el cas Troya, el cas Tunel de Soller, el cas Zamora i tants altres 
que podria acabar el temps d’intervenció. 
 
L’altre problema que tenen els ajuntaments espanyols és, precisament, que algú els ha 
gestionat malament i de forma irregular i això es pot comprovar veien quins són els principals 
municipis d’Espanya que tenen més deute per habitant. En concret ha agafat els 5 que tenen el 
deute més alt que són: Santa Cruz del Valle governat pel Partit Popular, Monasterio de la 
Sierra governat pel Partit Popular, Aguilar de la Segarra governat per Convergència, Zorrita del 
Maestrazgo governat pel Partit Popular i Puebla de la Sierra governat pel Partit Popular. 
 
Repeteix que el principal problema del món municipal català és, essencialment, que hi ha un 
partit que, per desgràcia, té majoria absoluta i que ni sap gestionar el món municipal, ni se’l 
creu, ni creu que els ciutadans hagin de tenir autonomia per regir les seves pròpies ciutats. Per 
tant, reitera que el principal problema del món municipal català és el Partit Popular i, a 
diferència del senyor Antonio Rodríguez, anima als ciutadans a anar a votar el dia 26 de juny, 
però la millor manera d’ajudar és, no a través d’unes eleccions espanyoles, sinó a través d’una 
declaració d’independència del Parlament de Catalunya que esperen que es produeixi 
promptament. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 
CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Demana disculpes perquè, diu, no volia entrar en campanya. Explica 
que, en un estat federal, i pel principi de subsidiarietat, el millor es fa més a prop. És a dir, si 
podem fer una cosa el més a prop possible és millor i per això els municipis han de tenir un cert 
nivell d’independència. El que intenta explicar als ciutadans de Roses i que vol que quedi clar 
és que, el que es pretén no és poder gastar més sinó poder invertir de manera adequada i 
aquesta llei ‘encorseta’ tant que impedeix, per exemple, fer inversions plurianuals. 
 
Amb el que sí que està d’acord aquest regidor és que amb els mecanismes que té la 
Generalitat per la fiscalització i control dels ajuntaments podrien ser suficients. Per tant, en un 
estat federal és lògic que el control estigui dins d’un estat federal català. Considera que és prou 
senzill i entenedor. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE 
CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Diu al senyor Joan Plana que quan ha fet la seva intervenció donant tanta 
informació s’ha oblidat de fer referència a uns quants altres exemples, ja que els casos del 
Partit Popular són calderilla si els comparen amb tota la resta de què hi ha. Perquè només 
comparant-los amb els eres d’Andalusia o el cas Pujol ja hi ha una gran diferència. De totes 
maneres, diu, la justícia ja farà la seva feina.  
 
Alhora el senyor Plana ha fet referència als endeutaments de quatre municipis, que ha agafat 
com a referència i que, ben bé, aquests municipis no arriben a 20.000 habitants. En canvi no ha 
parlat de l’endeutament de la Generalitat de Catalunya la qual no tenia diners ni tan sols per 
pagar als seus assalariats. Com tothom sap, l’últim cop, el seu cap de files va anar a Madrid a 



 
 
 

  

    

279 

demanar diners perquè aquí no n’hi havia però, per contra, sí que n’hi havia per incrementar i 
gastar en tot això que tant els agrada que és el procés. Per no dir que TV3 és una emissora 
pública que té més personal assalariat que quatre emissores privades juntes, en canvi les 
farmàcies cobraven tard ja que per això la Generalitat deia que no hi havia diners.  
 
Creu que si parlem de regla de la despesa aquesta hauria de ser equitativa, per tothom el 
mateix, i també s’hauria de saber a on van destinats els diners per tal que tothom sàpiga què 
pot ingressar i què pot gastar.  
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Comenta que ara ja entén perquè Ciutadans Roses és el partit més 
votat a Roses. Per una banda hi ha la gent separatista que estima a una part i a l’altre no tot i 
que, s’ha demostrat, aquí a Roses la gent vol unitat. Per l’altre, hi ha corrupcions i més 
corrupcions de manera que l’única opció és Ciutadans de Roses que són els únics que estan 
fent la feina ben feta i no tenen tantes històries. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Està d’acord amb el fet que alguns dels principals problemes que afecten 
el món municipal és la corrupció que no només afecta la província de Girona sinó a tot 
Espanya. A causa d’una mala gestió d’alguns polítics i d’una mala aplicació del que ha dit 
abans, principi d’igualtat, s’han de fixar límits a l’endeutament dels ajuntaments, cosa que  no 
és fàcil resoldre però els ciutadans sempre tindran l’oportunitat de fer-ho en cadascuna de les 
eleccions de cada ajuntament o de cada circumscripció electoral. Per tant, al final són els 
ciutadans els qui han d’escollir si volen un país amb corrupció, si volen un país amb mala 
gestió o si volen un país en el qual no s’apliqui el principi d’igualtat. 
 
Reitera que ell tampoc no fa propaganda perquè el seu partit no es presenta en aquestes 
eleccions però només recorda que els ciutadans sí que tenen aquesta oportunitat i així espera i 
desitja que sàpiguen escollir de forma correcta. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Marc Danés.- Considera que aquest segon torn de paraula ha sobrat i se’l podrien haver 
saltat perquè no hi ha hagut ningú que parlés de la moció. S’alegra que el proper Ple serà el  
30 de juny i per sort hauran passat les eleccions i es podrà tornar a parlar de coses que 
interessin al municipi de Roses. Reitera que aquest segon torn de paraula, realment, no l’ha 
acabat d’entendre perquè la moció que ha llegit i que tothom ha pogut escoltar no parla de cap 
dels temes que els regidors acaben de discutir. 
 
En tot cas, només reiterar que és una moció que es presenta per anar a favor d’ajuntaments 
com el de Roses, que fa molts anys que porten molt bé el seu govern, que saben invertir on 
toca, que saben afavorir de la millor manera possible inversions que beneficiïn als ciutadans del 
municipi i que demanen que, amb els diners que paguen tots els contribuents de la nostra vila 
amb impostos i taxes el govern municipal els pugui gastar de la millor manera possible i que no 
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hi hagi uns senyors a Madrid que siguin els que decideixin què podem fer i què no; sinó que 
sigui el pròpiament dit govern municipal i, en extensió, el Ple del municipi qui decideixi què és el 
millor per als ciutadans de Roses.  
 
Per tant, de tota la resta que s’ha dit no entén res de res. Alhora i ja que encara no s’ha fet la 
votació convida a aquells regidors que encara no han expressat el seu vot o als que sí que 
encara el poden canviar. Aquesta moció demana que es mirin tots els municipis, un per un, i 
que als que ho han fet bé se’ls permeti fer inversions importants  per crear ocupació perquè al 
final amb això el que es fa és treure gent de l’atur i dels serveis socials i donar una bona vida a 
la gent del nostre municipi.  
 
Per la qual cosa, des del grup municipal de Convergència continuen manifestant que 
treballaran a través de la Federació de Municipis i a través de tots els òrgans que calguin per 
intentar que el nostre municipi es vegi afavorit i es puguin tirar endavant inversions que, com 
diu, creuen molt necessàries pel municipi de Roses i que vol dir per la gent de casa nostre que 
ho està passant malament. 
 
 
ACLARIMENT DE LA SENYORA ALCADESSA 
 
Sra. Montse Mindan.- Refereix que la segona intervenció del senyor Marc Danés no ha estat 
per al·lusions directes sinó que ha contestat en general a tots els regidors ponents. Comenta 
que en aquest segon torn de paraula s’ha parlat de les eleccions i de la corrupció coses de les 
quals la moció no en parla.    
  
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: TRETZE (13) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 
Anna Jorquera,  Joan Plana, Èric Ibáñez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Antonio Rodríguez, 
Francesc Giner, Fèlix Llorens i José Antonio Valdera.  
 
Vots en contra: CAP (0)  
 
Abstencions: UN (3) Manel Escobar, Àngel Tarrero i José Manuel Álvarez.  
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
8. MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPAL D’ERC PER CREAR PLACES 

D’APARCAMEBT ESPECÍFIQUES PER A DONES EMBARASSADES EN L’ÚLTIM 
TRIMESTRE DE GESTACIÓ I PER A PARES I MARES AMB NADONS DE FINS A 18 
MESOS. 

 

Explica que la moció que tenen els regidors damunt la taula és el text definitiu tal com s’ha 
acordat avui mateix en Junta de Portaveus, que no és el mateix text que hi ha incorporat a la 
pre-acta. 
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El senyor Gerard Teixidó, en representació del grup municipal d'Esquerra Republicana de 
Catalunya-AM, presenta la proposta que és del tenor literal següent:  
 
 
INTRODUCCIÓ 
 

Per tal d'esdevenir una ciutat inclusiva, sobretot per a les persones amb mobilitat reduïda per 
qüestions 
de discapacitat, però també per a les persones que presenten situacions de mobilitat reduïda 
transitòria en moments puntuals, com és el col·lectiu de dones embarassades en l'últim 
trimestre de gestació i famílies amb nadons, cal que identifiquem les necessitats específiques 
de cada col·lectiu i adaptar els espais urbans per garantir que totes les persones hi puguin 
transitar i conviure amb les màximes facilitats. 
 
PECEDENTS  
 

• Atès que les dones embarassades i amb nadons són un dels col·lectius que presenten 
problemas de mobilitat i que requereixen en molts casos del vehicle privat per a poder 
tenir un grau adequat d’autonomia. Un col·lectiu que, no obstant, no té reconeguda en 
molts casos aquesta condició. A més, pateixen dia a dia les conseqüències d’unes 
ciutats que no tenen en compte les seves necessitats específiques. Els aparcaments en 
bateria i semibateria són escenari habitual d’aquesta problemàtica ja que no hi ha espai 
suficient que permeti l’accés al vehicle d’una dona en avançat estat de gestació o d’un 
nadó. Les cadiretes d’automòbil del grup 0 i grup 0+ són utilitzades també com a cadira 
de passeig, i per tant, és imprescindible poder obrir totalment la porta del vehicle. 
 
• Atès que en algunes ciutats ja s’han començat a implementar iniciatives que 
reconeixen al 
col·lectiu dones en avançat estat de gestació i amb nadons la condició de col·lectiu amb 
problemas de mobilitat, creant places d’aparcament específiques per tal de facilitar 
l’estacionament i contemplant les necessitats d’aquest grup de població a l’hora de crear 
places d'aparcament corrents. 
 
• Atès que hi ha altres precedents com són alguns mitjans de transport públic, 
supermercats i altres grans superfícies comercials que ja destinen places per a dones 
embarassades i famílies amb nadons. 
 
• Atès que a Roses actualment ja hi ha 110places d’aparcament repartides per tot el 
municipi per a persones amb mobilitat reduïda, el que en entenem com a places per a 
discapacitats. Una quantitat d’aparcaments que cal anar actualitzant periòdicament en 
funció de la demanda de places o en funció de la quantitat de població considerada amb 
problemes de mobilitat, sigui permanent o transitòria. 

 
ACORD  
 
- PRIMER. Incorporar a l'estudi de mobilitat que s'està duent a terme, l'avaluació de la 
necessitat de la creació de places adaptades a dones embarassades i a families amb nadons 
de fins a 18 mesos Aixa com les seves condicions amb la voluntat d’incorporar aquesta 
iniciativa en els futurs plans de mobilitat que redacti l’Ajuntament 
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EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Gerard Teixidó.- Explica que proposta parla de mobilitat, famílies i model de ciutat. Els 
agradaria que s’incorpori, en l’estudi de mobilitat i en el futur Pla de Mobilitat, la possibilitat de 
crear places per a dones embarassades en l’últim trimestre de gestació i famílies amb nadons 
de fins a 18 mesos. 
 
Es tracta ni més ni menys de contemplar i tenir present, en tot moment, aquelles necessitats 
específiques dels nostres ciutadans que, quan una persona, en un moment determinat de la 
seva vida requereix d’unes atencions especials aquestes estiguin cobertes. Que qualsevol 
ciutadà pugui transitar per la via pública d’una forma còmoda, segura i adaptada a les seves 
necessitats. 
 
En aquesta ocasió presenten una proposta concreta per afavorir un col·lectiu concret però el 
que han d’aconseguir, entre tots, és avançar cap a un model de ciutat el màxim d’inclusiva en 
tots els àmbits i un dels que no es pot obviar és la mobilitat. Per això han de seguir estudiant, 
pensant i repensant com afavorir la mobilitat a la gent gran, als nens i, per descomptat, a les 
persones discapacitades. Ara però, insten al Ple a treballar en aquesta proposta concreta que 
presenten. Per això agraeix al grup municipal del Partit dels Socialites que s’ha afegit també a 
la moció. 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Explica que s’han afegit a la moció perquè no podria haver estat d’una 
altra manera, ja que sempre han promogut un Pla de mobilitat sostenible per al municipi.  
Alhora agraeix al Govern que hagi tingut la voluntat de fer-ho i tirar-ho endavant. De totes 
maneres s’ha d’entendre que qualsevol acció  ha d’estar englobada en un context de tota la 
mobilitat tant la del vehicle, de l’aparcament com la de vianants.  
 
Considera que una de les millors mesures per aquest grup de població en concret és el tema 
de les voreres. Per exemple, al Pla de Barris l’eliminació de voreres ha permès una millora 
substancial de la mobilitat dins del casc urbà antic i, segurament, s’ha de treballar a la resta del 
municipi en aquest sentit. En tot cas, el vehicle té les limitacions que té, tenim els cotxes que 
tenim i les places que tenim i això genera dificultats. Però bàsicament s’ha d’anar cap a un 
model de ciutat més amable en el sentit que els vianants i els nens puguin caminar una mica 
més i reduir la utilització del vehicle la qual cosa afavorirà molt més la qualitat de vida dels 
rosincs. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Àngel Tarrero.- Aquesta moció els sembla bé pel que és facilitar, sobretot, a les 
embarassades durant els últims mesos de gestació, el fet d’anar als supermercats, al CAP o a 
llocs públics on habitualment se sol anar i utilitzar places d’aparcament normals que sempre 
són més estretes i incòmodes.  
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Per la qual cosa, des del Partit Popular de Catalunya de Roses s’afegiran a la moció. Tot i que 
consideren que a aquesta moció encara li falta una mica més de consistència per un principi els 
sembla bé. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Quan els veïns els van votar els van donar una responsabilitat i que 
comporta també unes obligacions. Per això han de valorar les necessitats de tots els veïns, 
ajudar-los i donar-los tot el que necessitin. Aquest grup municipal pensa que aquesta moció és 
necessària per ajudar al dia a dia, específicament, en aquest sentit a les embarassades.  
 
Per això, el grup municipal de Ciutadans també s’afegirà a la moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Exposa que, tot i que el ponent s’ha oblidat d’esmentar-ho, el grup d’Unió 
també es va afegir a la moció.  
 
Per valorar una mica la moció i, amb permís del senyor Marc Danés a qui li diu que, sota la 
seva autonomia política si se surt del guió, si us plau, l’avisi, exposa que aquesta mesura és 
pioner al País Basc i ja va provocar crítiques del col·lectiu de discapacitats que van recordar 
que les zones de discapacitats no són gratuïtes ni graciables sinó que aquestes places 
s’obtenen, exclusivament, si es tenen 7 punts dins del varem de mobilitat que tramita la pròpia 
Diputació d’Àlava. Tot i això hi ha un percentatge de població que tenen un percentatge de  
població que tenen una mobilitat de 4, 5 o 6 punts, que són persones amb un considerable 
problema de mobilitat i, no obstant això, no tenen dret a plaça reservada. D’aquesta manera al 
País Basc els discapacitats es preguntaven perquè aquests ciutadans amb greus problemes de 
mobilitat tot i no arribar a aquest varem de punts i en canvi les gestants sí. És més, es 
plantegen perquè no poden estacionar en aquestes zones per exemple qui té una lesió 
temporal o una intervenció quirúrgica o fins i tot població obesa amb greus problemes de 
mobilitat.  
 
D’altra banda hi ha gent que opina que si una persona embarassada o no, sense discapacitat, 
no és capaç de caminar uns metres per arribar a la seva destinació, probablement tampoc està 
en les millors condicions per conduir. Però tot i aquests dubtes i opinions diferents sobre  el 
tema aquest grup municipal creu creuen que és positiu que hi puguin haver places especials 
per a embarassades i, de fet, com ha citat a l’inici ja en algunes ciutats existeixen aquest tipus 
d’aparcaments reservats i és un avanç pel que fa a la consideració situació especial durant la 
gestació i per aquest motiu el grup municipal d’Unió Municipal també s’afegirà a la moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Francesc Giner.- El grup municipal de Gent del Poble també votarà a favor d’aquesta 
moció, entre d’altres coses, perquè el grup municipal d’ERC-AM que ha presentat la moció ha 
fet un sol punt tal com van aconsellar els regidors grup municipal de GdP.  
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El que sí que lamenten és que fa dos o tres mesos va venir una empresa amb la qual van estar 
fent un estudi d’un pla de mobilitat i no entén perquè es porta amb aquest tema més de dos 
mesos cosa que suposa una pèrdua de temps considerable. En aquell moment, i si així ho 
haguessin volgut els regidors, s’hauria pogut afegir aquest punt que repeteix hauria suposat un 
estalvi d’hores, temps i discussions. 
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Primer de tot agraeix la modificació en la redacció del redactat de l’acord 
que permet que sigui només una avaluació de la seva necessitat inclosa dins del pla de 
mobilitat atès que, en totes les poblacions de Catalunya on s’ha començat i s’ha volgut fer 
aquestes prova pilot com per exemple: Sant Cugat, Vilanova i la Geltrú, Sant Feliu de 
Llobregat, Terrassa i Cerdanyola del Vallès, aquest pla pilot no ha tirat endavant precisament, 
per dificultats d’algun tipus tècnic. 
 
En tot cas, creu que hi hauria d’haver una llei que ho regulés de la mateixa manera que hi ha 
una llei que regula les places per discapacitats i que no quedés només en una mera decisió 
d’una ordenança municipal ja que hi haurà vehicles provinents d’altres municipis i haurem de 
veure com es coordina tot això, ja que pot arribar a ser complicat. Per tant, entén que s’hauria 
de demanar una llei que reguli aquestes places però que si s’ha fet aquesta bona voluntat 
d’arribar a aquest acord i a aquesta estimació en un futur en el pla de mobilitat el grup 
municipal de Convergència i Unió també hi votarà a favor. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL REGIDOR PONENT  
 
Sr. Gerard Teixidó.- Primer de tot dona les gràcies a tots els grups municipals que s’hi han 
afegit. Explica que van arribar a l’acord d’establir un sol punt més genèric dins de l’acord per tal 
que el dia que toqui es pugui treballar entre tot el plenari, conjuntament amb els serveis tècnics 
de l’Ajuntament i altres serveis que ens puguin ajudar, per poder treballar, concretar i millorar 
aquesta proposta. I trobar després aquestes concrecions que considerin oportunes, mirar com 
s’ha de fer la prova pilot, quines millores faran falta, quines seran les millors zones on es 
podran posar aquestes places, quina vigilància i com s’hauran d’utilitzar, la coordinació amb 
altres tipus de places d’aparcament o si farà falta establir una targeta identificativa o no o 
d’altres aspectes que, entre tots, es puguin considerar oportuns.  
 
Per això no ho consideren una pèrdua de temps, sinó que és una oportunitat per anar treballant 
i afegint aquelles coses que creuen millors en el model de ciutat que volen i, com ja ha dit altres 
vegades, és una voluntat política d’anar tirant cap a aquest model de ciutat més sostenible i 
amb una mobilitat accessible per tothom i, això es va fent sobre la marxa i a mida que es van 
veient les necessitats. 
  
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
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9. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA DE SUPORT PER 

UNA COMARCA AMB AIGUËS NETES I SALUDABLES. 

 

Avança que, aquesta moció, si l’alcadessa ho autoritza, quedarà sobre la taula per debatre-la 

més endavant. Explica que avui mateix ha rebut una trucada i ha parlat personalment amb gent 

significativa d’Unió de Pagesos que li han demanat de poder-la matissar en alguna de les 

afirmacions que s’hi fan.  

 

En tot cas, llegeix un paràgraf de la moció per manifestar que és una preocupació 

generalitzada a les comarques de Girona, a l’àmbit local i, per tant també de l’Empordà, la 

contaminació dels aqüífers – del freàtic- a causa de les dejeccions ramaderes per la qüestió de 

les granges de porcs. A tal efecte l’Ajuntament de Roses ja preocupat per altres efectes, que no 

només la contaminació del freàtic, sinó també de les pudors que són incompatibles amb 

l’activitat turística: L'Ajuntament de Roses en sessió plenaria de 2 d'Agost de 2004 va aprovar 

l'Ordenança reguladora de la gestió de purins ramaders i fangs de depuradora. Aquesta 

ordenança “té com a objectes específics regular que, la gestió i l’aplicació dels residus 

agrícoles i ramaders i dels procedents del tractament de les aigües residuals, tant dels que es 

generen o s' originen en l'àmbit del terme municipal de Roses, com dels que provenen de fora 

del municipi, i sempre prèvia comunicació a l’Ajuntament, s'efectuïn en les condicions 

adequades i conforme amb la normativa vigent”.  

 
Amb això vol dir en aquests moments a la comarca i a nivell de tot Catalunya hi ha una 
sensibilitat respecte la contaminació del freàtic l’Ajuntament ja va respondre a això el 2004, és 
a dir, fa 12 anys. És per això que no els ve d’un mes i si s’ha d’atendre aques tes peticions que 
es fan des d’Unió de Pagesos no tenen cap inconvenient en deixar aquesta moció sobre la 
taula. 
 
El senyor Carles Pàramo, responsable de l'àrea d'Urbanisme, presenta la proposta d'acord del 
tenor literal següent: 
 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a la moció presentada pel Municipal de Convergència de suport per una 

comarca amb aigües netes i saludables. 

 

“La Directiva 2000/60/CE del Parlament Europeu i del Consell de 23 d'octubre de 2000 

estableix el marc comunitari d'actuació en l'àmbit de la política d'aigües. El primer paràgraf del 

preàmbul diu: «L'aigua no és un bé comercial com els altres, sinó que és un patrimoni que cal 

protegir, defensar i tractar com a tal» En l'article 1 estableix l'objecte de la Directiva que és 

establir un marc per a la protecció  de les aigües superficials continentals, les aigües de 

transició i les aigües costaneres i subterrànies que, entre d'altres, garanteixi la reducció 

progressiva de la contaminació del l'aigua subterrània i eviti noves contaminacions. 
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El decret 283/1998, de 21 d'octubre de designació de les zones vulnerables en relació amb la 

contaminació de nitrats procedents de fonts agràries estableix, d'acord amb el Reial Decret 

261/1996, de 16 de febrer, de transposició de la directiva 91/676 CEE, les mesures per prevenir 

i corregir la contaminació de les aigües continentals i litorals causada pels nitrats de fonts 

agràries, i atribueix a les comunitats autònomes la designació de zones vulnerables enteses 

com aquelles superfícies territorials l'escorrentia i filtració de les quals afecti o pugui afectar la 

contaminació per nitrats dels elements hídrics anteriorment esmentats. 

 

L'Ajuntament de Roses en sessió plenaria de 2 d'Agost de 2004 va aprovar l'Ordenança 

reguladora de la gestió de purins ramaders i fangs de depuradora. Aquesta ordenança “té com 

a objectes específics regular que, la gestió i l’aplicació dels  residus agrícoles i ramaders i dels 

procedents del tractament de les aigües residuals, tant dels que es generen o s' originen en 

l'àmbit del terme municipal de Roses, com dels que provenen de fora del municipi, i sempre 

prèvia comunicació a l’Ajuntament, s'efectuïn en les condicions adequades i conforme amb la 

normativa vigent”.  

 

Atès que 34 municipis de l'Alt Empordà estan designats com a zona vulnerable d'acord amb el 

que estableix el decret 283/1998, de 21 d'octubre de 1998 i posterior decrets que amplien 

aquests zones. 

 

Atès que a l'Alt Empordà tenim una càrrega ramadera del sector porcí molt elevada i que 

explica la situació de vulnerabilitat i contaminació per nitrats de les aigües d'aquests municipis i 

que la utilització en excés d'aquests purins genera infiltracions al subsòl que provoquen 

problemes de contaminació greus per nitrats a les reserves d'aigua. I, tenint en compte que La 

Generalitat de Catalunya té competències plenes en aquest assumpte en les conques internes 

de Catalunya, com és el cas de l'Empordà i atès el fet que des de fa més de 15 anys la 

comarca pateix una contaminació greu per nitrats i que bona part d'aquesta problemàtica prové 

de la gestió dels residus de l'elevada cabana porcina i d'altres granges d'aviram intensives i que 

presenta el següent resum: 

 

Censos de porcí a l'Alt Empordà: 

- 2002: 300.000 caps de porcí 

- 2015: 375.000 caps de porcí 

- Actualment hi ha tramitacions de noves granges en 23 municipis de l'Alt Empordà amb més 

de 78.000 caps de porcí, a més d'altres tramitacions de macro-granges d'aviram amb forta 

càrrega nitrogenada. 

 

Atès que molts municipis de la comarca de l'Alt Empordà tenen pous amb elevats nivells de 

nitrats a l'aigua de boca, que sobrepassen els límits permesos, situació que obliga a fer nous 

pous en molts pobles o mini-transvasaments entre municipis, però que en cap cas s'ha resolt la 

contaminació de les aigües subterrànies.   
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Atès que per a recuperar la qualitat de l'aigua afectada per nitrats és necessari minimitzar la 

contaminació i disminuir la font de contaminació què té aquest origen. 

 

Per tot l'anterior, es proposa l'adopció dels ACORDS següents:  

 

Primer.- Demanar al Departament d'Agricultura, Ramaderia, Pesca i Alimentació que adopti 

mesures efectives per a resoldre la manca de planificació històrica en la implantació de les 

explotacions ramaderes, tenint en compte les limitacions reals dels recursos disponibles, 

afegida a la manca real i efectiva del control dels programes de repartició de les dejeccions 

ramaderes al sòl agrari. 

 

Segon.- Demanar a l'Agència Catalana de l'Aigua del Departament de Territori i Sostenibilitat 

que garanteixi la bona qualitat i disponibilitat de les aigües subterrànies en base a la Directiva 

Marc de l'Aigua, en el seu article 1d) i que doni compliment efectiu a la obligació següent 

«garanteixi la reducció progressiva de la contaminació de l'aigua subterrània i eviti noves 

contaminacions» i prioritzi i faci efectiu l'ús racional i sostenible de l'aigua, com a bé natural, 

d'especial interès públic, estratègic, i cada vegada més escàs. 

 

Tercer.- Demanar al Departament de Territori i Sostenibilitat que dicti la suspensió de les 

tramitacions i llicències de totes les granges mentre es redacta el Pla Director Urbanístic de les 

explotacions ramaderes. D’acord amb l’article 73 de la Llei 1/2010 de 3 d’agost pel qual 

s’aprova el text refós de la llei d’Urbanisme, el Departament de Territori i Sostenibilitat té 

potestat de suspendre les tramitacions i llicències d’instal·lacions o ampliacions de les activitats 

que regula l’esmentat Pla.    

 

Quart.- Facultar l'alcaldia presidència de la Corporació per a adoptar qualsevol acte o acord en 

execució dels acords anteriors. 

 

Cinquè.- Traslladar el present acord al Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat 

de Catalunya i al Departament d'Agricultura, Ramaderia, Pesca i Alimentació de la Generalitat 

de Catalunya pel seu coneixement i els efectes legals oportuns.   

 

Sisè.- Traslladar el present acord a la seu social de la IAEDEN, al C/Sant Vicenç, 30 1er de 

Figueres 17600, pel seu coneixement.” 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Exposa que s’alegren que la moció quedi sobre la taula perquè, avui en Junta 
de Portaveus, aquest grup municipal apuntava que tenien alguns dubtes sobre la moció. Així 
mateix si se’ls permet l’aportació especialment, el punt que troben menys adequat és el punt 
número 3 que és el que demana la suspensió absoluta de llicències tant per obrir noves 
explotacions ramaderes com ampliar les actuals la qual cosa creuen que és una mesura 
excessiva i que el que fa, per dir-ho cultament, és matar mosques a canonades i creuen que 
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caldria treballar-la i trobar una solució més adequada i, sobretot, consensuada amb tot el tema 
econòmic, tant de la ramaderia com de l’agricultura que va molt lligada i perjudicada d’una 
forma, creuen, innecessària per aquesta iniciativa. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- És evident que la situació de l’Empordà, des de fa molts anys, és greu 
pel que fa al tema dels aqüífers per la qual cosa seria bo fer una bona reflexió del tema a nivell 
comarcal. Emplaça als consellers comarcals que es porti al Consell Comarcal i es parli més 
d’aquest tema.  
 
Afegeix que, el que planteja la Unió de Pagesos no és tractar-ho tant a nivell urbanístic sinó 
com a través d’un decret de fertilització i controlar més i millor les actuacions que es fan en 
aquesta matèria.  
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.-  També considera millor deixar la proposta sobre la taula sobretot, i com 
també ha dit el senyor Joan Plana, pel que diu en el punt tercer la suspensió de llicència. 
Perquè també és important donar una mica de suport a les explotacions ramaderes, ja que els 
costa molt tirar endavant, no tenen el suport de tothom i també és bo que se’ls pugui escoltar 
per trobar sempre un punt d’equilibri. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Igual que la resta de companys, exposa que pel que fa als controls, 
les actuacions o els estudis per millorar les aigües netes i saludables hi estan totalment a favor. 
Ara bé, no estan d’acord amb l’apartat tercer, ja que un dels punts del programa de Ciutadans 
és donar suport a les ramaderies i a l’agricultura. És per això que veuen bé que s’hagi deixat 
sobre la taula i així poder estudiar aquest tema.  
 
  
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Manifesta que coincideixen tots perquè el seu grup municipal també tenia 
aquesta discrepància amb el punt tercer ja que consideren que la moratòria per no permetre 
més granges podria considerar-se una acció discriminatòria vers qui, reunint tots els requisits 
establerts per la normativa per a l’obtenció de l’autorització corresponent no pugui exercir el 
seu dret per aquesta moratòria. Per la qual cosa, és d’agrair que aquesta moció quedi sobre la 
taula i espera les modificacions oportunes. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Francesc Giner.- Exposa que estan en la mateixa línia que ha exposat el regidor senyor 
Antonio Rodríguez referent al tema que dels nitrats i de com s’escampen i que és ben bé el que 
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s’ha de regular. És a dir que el problema no és tant el nombre de caps de bestiar que s’està 
incrementant – tot i que també és un problema. El problema en si que aquest grup municipal 
veu és que reguli millor les activitats dels mateixos ramaders. 
 
 
RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Carles Pàramo.- Creu que no hi ha dues faccions sinó que davant totes les exposicions 
fetes sembla que van en la mateixa línia de poder estudiar més tots aquests temes. 
 
El que sí lamenta és que, aquesta proposta es va presentar fa molts dies i, en canvi, ningú no 
s’ha adreçat, buscant o advertint de totes aquestes inquietuds. En tot cas, diu, no hi vol veure 
fantasmes però no entén quina era l’estratègia que presentaven tots els grups municipals.  
 
En definitiva és per això que es retira la moció, perquè aquest punt tercer preocupa. Ara bé i 
que serveixi d’advertiment en potenciar l’activitat ramadera hi està d’acord però, com en tot, hi 
ha d’haver límits. Com que les mocions que són bones són les que es fan en el si dels 
parlaments on es fan lleis, aquestes, com algú va dir, més aviat filosòfiques i amb ganes de fer 
notar alguna cosa. Però cal donar un toc d’atenció en el fet que posar límits a la implantació de 
les granges de porcs és molt important. 
 
   
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Perquè consti, d’entrada, la moció és veritat que es va presentar dilluns passat 
però aquest grup municipal, com tothom comprendrà, no són experts en el sector ramader per 
la qual cosa abans de fixar un posicionament davant d’aquesta moc ió han hagut de fer tot un 
treball previ de consulta a diferents fonts i d’informació respecte a la realitat que s’estava 
debatent perquè professionalment no en són experts.  
 
No obstant això, aquest matí en Junta de Portaveus, no només el senyor Plana personalment 
sinó que, en dona fe, altres regidors han manifestat seriosos dubtes al voltant d’aquesta moció. 
Segurament ha esta el punt en què han estat debatent més estona. Ja se sap que la falta de 
comunicació interna dins el Govern és una dinàmica coneguda en les diferents activitats que 
van veient mes darrere mes, per la qual cosa demana que després no acusin als altres grups 
municipals de transmetre les informacions. 
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Respon al senyor Plana que s’apuntarà els dies i les hores que parla 
amb el senyor Carles Pàramo per explicar-li al senyor Plana si li ha dit el resultat de la Junta de 
Portaveus. No creu que la queixa fos d’avui al migdia sinó de molts dies endarrera.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Reitera que la senyora alcaldessa ha dit textualment: ‘ a mi no m’ho heu dit’  
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Manifesta que els regidors han tardat algun temps però el grup 
municipal de Convergència ha estat savi i intel·ligent de saber eliminar aquesta moció abans 
que els regidors entressin a parlar de la moció. 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Carles Pàramo.- Explica que ha estat aquest mateix matí que ha rebut la trucada del senyor 
Joan Caball, president de la Unió de Pagesos. De totes maneres, torna a insistir que fa molts 
dies que aquest tema va passar per la Comissió Informativa, de fet deu fer ben bé com a mínim 
15 dies, i en canvi no ha estat fins aquest migdia a les 14 h que s’han comunicat totes aquestes 
inquietuds al respecte. 
 
Lògicament que l’alcaldessa li ha comunicat aquest fet i de què s’ha parlat després però el 
ponent reitera que es queixa d’aquesta reacció a última hora que, tot i que no l’estranya, sí que 
el sorprèn. Per la qual cosa, demana als regidors que no hi vegin coses estranyes.  
 
Les mocions es presenten amb una finalitat i creu que aquesta està prou ben argumentada 
però hi ha un punt que, per gentilesa o per prudència, si aquests senyors de la Unió de 
Pagesos tenen arguments per rebatre el que es diu en el punt tercer el ponent n’està encantat 
de la vida.   
 
Torna a fer un incís per dir que quan es van començar  a escampar purins al voltant del Cortijo, 
a dos passos del Sant Carlos i a tocar Mas Matas, que totes aquelles finques agrícoles són 
susceptibles que s’hi aboquin, davant d’aquest fet l’Ajuntament de Roses havia de fer alguna 
cosa al respecte. I el que no farà el ponent ara i aquí, és quedar malament en el sentit que això 
es fa amb frivolitat perquè reitera que no és així. Roses, a l’igual que molts altres municipis 
turístics han estat afectats. I si no es pot parlar de cases rurals que hi ha a Osona que han 
hagut de tancar per causa dels purins i parlem d’altres indrets de la Costa Brava que també 
han hagut de tancar per culpa dels purins. I les queixes de turistes que, quan paren al peatge 
de Figueres Sud, era insofrible la pudor que se sent en aquell punt. 
 
Per tant, encantats de la vida que hi hagi pagesos que tinguin granges de porcs però ben fetes. 
I fer un toc d’atenció el ponent considera que fa falta. 
 
El ponent deixa la moció sobre la tauler per ésser tractada en la propera sessió. 
 
 
10. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA 

(UMdC) PER A LA INCORPORACIÓ DE CLÀUSULES SOCIALS EN LA 
CONTRACTACIÓ PÚBLICA DE L'AJUNTAMENT DE ROSES.  

 
Abans d’entrar plenament en la moció el senyor José Antonio Valdera fa un petit incís amb la 
finalitat que la gent que està escoltant el Ple pugui tenir una idea de què es tractarà i el motiu 
del perquè es presenta aquesta moció.  
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L’administració pública té una responsabilitat d’utilitzar el pressupost públic amb la màxima 
eficiència i això s’ha traduït durant molt de temps, simplement, en una eficiència econòmica en 
un menor cost. Fins i tot queden fora productes o serveis més cars d’entrada però que a curt i a 
llarg termini poden generar un estalvi i, per tant, un cost inferior. La contractació pública no 
només ha de pensar en l’aspecte econòmic sinó que també ha d’incloure aspectes socials i 
mediambientals com és el cas d’aquesta moció i no es pot basar tot en el cost sinó que s’han 
de tenir en compte altres beneficis que ajuden a millorar també la qüestió social del municipi, 
de la comarca, de la província i, en definitiva, de tot el país. 
 
Comenta que té una petita nota de premsa, de fa menys d’un any, en la qual llavors conseller 
de la presidència, senyor Homs, deia que la introducció de les clàusules socials en la 
contractació pública són i han de ser una prioritat col·lectiva del sector públic del nostre país. 
Aquestes clàusules es refereixen bàsicament, per exemple, a la garantia del dret del cobrament 
d’un salari digne; d’aspectes com la incorporació de col·lectius procedents de l’atur, dones 
maltractades, col·lectius de discapacitats tan físic com psíquics; o garantir la conciliació de la 
vida familiar i laboral, etc. Aspectes que no són tinguts en compte en altres contractes i que són 
fonamentals també per la cohesió del país. 
 
Fa aquesta prèvia per situar una mica a la gent en el context.  
 
El senyor José Antonio Valdera, en representació del grup municipal d'Unió Municipal de 
Catalunya, presenta i llegeix la proposta del tenor literal següent:  
 
 
Exposició de Motius:  
 

Atès que considerem necessari que les empreses adjudicatàries de serveis municipals que es 
presten a Roses, segueixin uns criteris clars en la sostenibilitat ambiental i en unes condicions 
laborals justes amb unes clàusules socials establertes en la contractació. 
 
Atès que es defineixen les clàusules socials com la inclusió d'aspectes de política social, ètica i 
mediambiental en els processos de contractació pública amb un caràcter estratègic i que 
contribueixin indirectament al desenvolupament de polítiques d’interès general, com per 
exemple: respecte pel medi ambient, inserció sociolaboral de persones en situació d'exclusió 
social, qualitat en l'ocupació, estabilitat laboral, millora de les condicions salarials, igualtat 
efectiva entre dones i homes, conciliació entre la vida laboral, personal i familiar, seguretat i 
salut laboral, accessibilitat per a totes les persones, comerç just, contractació d'empreses 
d'inserció i centres especials d'ocupació, preferències a entitats socials i solidàries, etc. 
 
Atès que les administracions poden exigir a les empreses adjudicatàries comportaments 
responsables amb  l’entorn i les  persones, i que s’adeqüin a aquest requeriment competint 
entre ells en termes de responsabilitat social. 
 
Atès que al març de 2015, la Generalitat de Catalunya, l’Associació Catalana de Municipis i la 
Federació de Municipis de Catalunya van signar un conveni de col·laboració per a l’impuls de la 
incorporació de clàusules socials en la contractació de l’Administració Pública Local, en 
compliment de la Resolució 577/X del Parlament de Catalunya que va instar el Govern de la 
Generalitat a establir acords per tal d’impulsar l’aplicació de les clàusules socials a la 
contractació pública de la resta d’administracions catalanes. 
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Atès el que s’estableix en la Directiva europea 2004/18/CE, de 31 de març de 2004, sobre 
procediments d’adjudicació de contractes públics, d’obres, subministraments i serveis; el Reial 
Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
Contractes del Sector Públic, i la Instrucció 1/2014, de 9 de gener, de l’Oficina de Supervisió i 
Avaluació de la Contractació Pública de la Generalitat de Catalunya per a l’increment de la 
transparència i l’optimització dels procediments de contractació pública, així com la inclusió de 
criteris socials i ambientals en els procediments d’adjudicació i execució dels contractes 
públics. 
 
Atès que la Junta Consultiva de Contractació Administrativa de la Generalitat de Catalunya va 
aprovar, el 19 de març de 2010, la “Guia per a la inclusió de c làusules contractuals de caràcter 
social”. 
 
Atès que la Comissió Europea va recollir, en la Comunicació interpretativa de 15 d’octubre de 
2001, la legislació comunitària de contractes públics i sobre les possibilitats d’integrar aspectes 
socials en aquests contractes. D’acord amb aquesta Comunicació interpretativa de 15 d’octubre 
de 2001, s’admet l’ús de les clàusules socials com a criteri de selecció d’empreses, sempre que 
suposin un mitjà demostratiu de la seva capacitat tècnica; com a criteri objectiu d’adjudicació, 
sempre que comportin un avantatge econòmic i resultin vinculades a l’objecte del contracte; i 
com a condicions d’execució, sempre que no tinguin un efecte discriminatori directe o indirecte 
respecte a les empreses licitadores.   
 
Atès que certes administracions locals han començat a incorporar aspectes socials en la seva 
contractació, com a administració més propera a la ciutadania, en el marc de les accions 
públiques de foment de l’ocupació, de les accions positives de gènere i de les accions positives 
per a persones que integren algun dels col·lectius més desfavorits. 
 
Atès que la Llei de contractes del sector públic deixa llibertat a les administracions locals per  
establir els  pactes que acordin, ja que no hi ha una regulació autonòmica. Així, l’article 25.1  
diu: “En els contractes del sector públic poden incloure pactes, clàusules i condicions, sempre 
que no siguin contraris a l'interès públic, a l'ordenament jurídic i als principis de bona 
administració”. 
 
Atès que l’Ajuntament de Roses no té establerts criteris socials i ambientals per a la 
contractació pública. 
 
Sotmetem a consideració del Ple de la Corporació Municipal de Roses els següents  
 
ACORDS: 

 
Primer.- Incoar l’expedient per a l’elaboració, a través d’una comissió informativa genèrica, 

d’unes bases que estableixin els criteris socials i ambientals que s'han de complir en la 
contractació pública de l’Ajuntament de Roses. 
 
Es prendrà com a referència per a la incorporació de les clàusules la Guia per a la inclusió de 
clàusules contractuals de caràcter social, aprovada per la Junta Consultiva de Contractació 
Administrativa de la Generalitat de Catalunya i les actualitzacions que se’n facin, així com el 
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decret de l’Ajuntament de Barcelona sobre la contractació pública responsable i amb criteris 
socials (15 de març de 2013). 
 
Aquesta comissió, a més, pot mantenir-se activa per revisar les clàusules i fer seguiment del 
compliment de les mateixes. 
 
Segon.- Incorporar, en base a les competències de l’Ajuntament de Roses, les clàusules 
socials en els expedients de contractació pública, començant pels diversos contractes que ja 
s’estan treballant per sortir a concurs. I instar al Departament de Contractació i als diferents 
departaments de l’Ajuntament que vetllin per la correcta inclusió i aplicació de les clàusules 
definides. 
 
Tercer.- Reclamar al Parlament i a la Generalitat de Catalunya la inclusió en la Llei de Governs 

Locals, que ara està en tràmit parlamentari, de les normes adients per tal d'incloure clàusules 
socials en tots els contractes signats entre l'Administració pública i proveïdors. 
 
Quart.- Trametre còpia d’aquest acord al Departament de la Presidència de la Generalitat de 

Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques (ACM) i a la Federació de 
Municipis de Catalunya (FMC). Col·laborar amb la Generalitat de Catalunya, les entitats 
municipalistes i els altres ens locals en la difusió i l’impuls del seu ús per les administracions 
públiques.= Exp. 2903/2016*.  
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. José Antonio Valdera.- Per tot això sotmeten aquesta proposta a la consideració del Ple i 
espera i desitja que la resta de companys donin suport a aquesta moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.-  Exposa que s’ha parlat en Junta de Portaveus i creu que han arribat a una 
conclusió que considera prou raonable que és tractar el tema en una Comissió Informativa i 
fixar quins són els objectius que es volen perseguir i posteriorment es faria l’encàrrec als 
serveis tècnics de la corporació perquè desenvolupessin tot aquest plec o guia o 
complementessin la guia ja existent amb el que recull la moció. 
 
Per això, com que els sembla un punt de trobada correcte i que avança en la direcció 
adequada, aquest grup municipal hi donarà suport.  
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Agraeix la moció per parlar del tema social perquè sota el seu punt de 
vista creu entre la social democràcia i la democràcia cristiana no hi ha tantes diferències. En tot 
cas el seu grup municipal considera que les polítiques socials es fan des de dins de 
l’ajuntament i des de dins de l’administració i des de polítiques públiques. 
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Desgraciadament les empreses es dediquen a donar feina, la qual cosa és veritat, però ho fan  
en les condicions que els dona el màxim de benefici i costa molt que les empreses facin política 
social. En tot cas reitera l’esforç fet avui a la Junta de Portaveus per mirar de treballar el tema 
de manera adequada. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- En el que s’ha quedat avui en Junta de Portaveus ha estat que es 
començaran a treballar a partir de la presentació d’aquesta moció al Ple. No sap de quina 
manera es farà ja que potser amb una Comissió Informativa no creu que hi hagi temps per 
poder debatre i buscar quines són les solucions per poder tirar endavant totes les necessitats. 
A part que suposa que, aquí, els qui s’haurien d’implicar més que els polítics serien els Serveis 
Jurídics de l’Ajuntament la qual cosa els comportarà més feina.  
 
Per tant, és cert que implicarà molta feina, tot i això li sembla bé ja que tot el que sigui tema 
social és evident que aquest grup municipal hi donarà tot el seu suport.   
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.- És evident que les administracions públiques tenen una gran 
importància quantitativa com a agent econòmic que compra i contracta serveis. Aquest grup 
municipal creu que aquesta guia pràctica dels criteris socials, ambientals i ètics més específics 
per al municipi de Roses denota coherència i transparència i creuen que és molt encertat, per 
la qual cosa donaran suport a la moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Francesc Giner.- Entenen que una Comissió Informativa específica no fa falta sinó que els 
mateixos regidors quan estan consultant els expedients de la contractació que es pugui fer ja 
veuen si es compleixen o no totes aquestes clàusules socials.  
 
Així mateix entenen que, en estar tot això regulat pel Govern de Brussel·les, que precisament 
d’aquí a quatre mesos tornarà a canviar aquesta llei, la guia de les condicions i les clàusules 
pensa que se segueix i s’ha de complir, ja que tampoc no hi ha altre remei. 
 
Alhora són els tècnics de l’Ajuntament els qui ho han de valorar. Per exemple la senyora Maite 
Sánchez, jurista de la corporació va fer una clara explicació de com han de funcionar totes 
aquestes contractacions públiques. 
 
Per tot això aquest grup municipal hi votarà en contra. 
 
 
EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Exposa que, tal com ha manifestat a la Junta de Portaveus, el que li sap 
més greu és el redactat d’aquesta moció perquè diu que l’Ajuntament no té es tablerts criteris 
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socials i ambientals i a la Comissió Informativa, l’advocada responsable de Contractació ja va 
dir que l’Ajuntament de Roses segueix la guia elaborada per la Junta Consultiva de 
Contractació en la qual, precisament s’estan seguint les clàusules socials i mediambientals en 
els contractes que s’estan fent avui en dia a l’Ajuntament de Roses. 
 
Per tant, en un primer punt diu el mateix que ja ha esmentat el senyor Francesc Giner que la 
Llei de contractació per part d’Europa que serà la que ens  implicarà a nosaltres perquè 
l’haurem de seguir està en fase de ser transaccionada per l’Estat espanyol i després es farà 
arribar a les comunitats autònomes. En aquesta Llei s’incorporen les clàusules socials i 
mediambientals, per la qual cosa podria ser que féssim feina a l’envà si d’aquí a quatre o sis 
mesos surt aquesta llei de contractació que ja incorporarà l’obligació d’establir aquestes 
clàusules.  
 
En segon lloc, repeteix, les recomanacions de la guia elaborada per la Junta Consultiva de 
Contractació ja s’apliquen a l’Ajuntament de Roses, de fet un dels contractes més importants 
que tenim a dia d’avui i que s’està elaborant com és el de la recollida d’escombraries, s’hi han 
aplicat totes les clàusules mediambientals d’aquesta guia. 
 
En tercer lloc, han parlat amb els tècnics i, fent referència a la intervenció de l’advocada 
responsable de contractació, ells no creuen que puguin fer unes bases més riguroses que les 
que fa la Junta de Contractació. 
 
Per tot això i com ja ha dit a la Junta de Portaveus, el seu grup municipal avalaria que el 
redactat de l’acord, en comptes de ser tot el que diu d’introduir o no introduir, es digues que es 
faria un debat a la Comissió Informativa encarregant, mentre no surti la llei, que hi hagi un 
debat tècnic per fer una guia que farà unes clàusules administratives generals que, a més a 
més, ha d’aprovar el Ple. Tot i que tampoc servirà de molt ja que l’Ajuntament farà aquesta guia 
que s’haurà d’enviar a la Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat de Catalunya que 
l’haurà d’informar i la retornarà i, podria ser que, en tres mesos s’actualitzi la guia de la Junta 
de Contractació i d’altres quedin derogades o obsoletes. 
 
El ponent diu que l’Ajuntament de Roses no està aplicant la guia de la Junta de Contractació 
l’alcaldessa demana l’explicació a la tècnica de contractació senyora Maria Teresa Sánchez.  
 
 
EXPLICACIÓ DE LA TÈCNICA DE CONTRACTACIÓ 
 
Sra. M. Teresa Sánchez.- Respon que l’Ajuntament de Roses ha aplicat en la seva contractació 
clàusules socials i mediambientals, per exemple en el contracte que es va celebrar de l’aigua, 
en el qual es recullen clàusules mediambientals. En els contractes més importants que s’estan 
preparant en aquests moments hi ha incorporades clàusules socials no com una obligació 
normal del contractista sinó que estan establertes com a condicions especials d’execució, és a 
dir, un plus d’obligatorietat perquè el seu incompliment comportaria la resolució del contracte.  
 
Així mateix, com ha dit l’alcaldessa, en el mateix contracte de recollida d’escombraries i de 
neteja viària, en l’esborrany hi ha incorporades com a requisit de solvència que les empreses 
que puguin accedir al contracte hagin passat una auditoria mediambiental. A més a més s’està 
estudiant incorporar que l’empresa que resulti adjudicatària del contracte tingui l’obligació de, 
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en un temps determinat, obtenir aquesta certificació mediambiental exclusiva pel centre de 
Roses.  
 
S’estan estudiant també altres clàusules mediambientals de les que estan incorporades a la 
guia de la Generalitat que puguin ser susceptibles d’aplicació per aquest contracte 
d’escombraries. Perquè no totes les clàusules es poden incorporar ni tots els contractes són 
susceptibles de poder tenir aquestes clàusules. Però com ja ha dit que els que ara mateix estan 
en preparació i que són els més importants, evidentment, estan previstos que incorporin 
aquestes clàusules perquè a més a més és obligatori per la Directiva Europea que va entrar el 
passat 18 d’abril que era el termini de transposició a l’Estat Espanyol. Aleshores hi ha una gran 
part d’aquesta directiva que és d’obligat compliment per això, en consonància i obligatorietat, 
s’incorporen aquestes clàusules als contractes.  
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- D’acord amb l’explicació de la senyora Maria Teresa Sánchez entén que 
hi ha clàusules que són d’obligat compliment i d’altres que sí és veritat que estarien incloses en 
el redactat final de la moció que diu: “com a criteri de selecció d’empreses sempre que suposin 
un mitjà demostratiu de la capacitat tècnica” la qual cosa entén que ja s’està fent.  
 
Manifesta que no és per voluntat de votar-hi en contra sinó que és voluntat d’arribar a un acord 
en el redactat de l’acord final, en el sentit que, ja que políticament no poden decidir quines 
clàusules socials i mediambientals són necessàries, la Comissió Informativa demani als equips 
tècnics si poden afegir totes les guies i directives que hi ha i fer una guia, i ja que, la Llei encara 
no es pot aplicar perquè no existeix i pot tardar molt, demanar l’informe corresponent a la 
Comissió Assessora de la Generalitat de Catalunya. 
 
En tot cas, si acceptessin aquesta modificació que en certa manera seria l’acord al qual s’ha 
arribat a la Junta de Portaveus el seu grup municipal hi votaria a favor. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. José A. Valdera.- Dona les gràcies a la resta de grups municipals que donaran suport a la 
moció.  
 
Queda clar que hi ha una autonomia política i, evidentment com diu la pròpia moció, la Llei de 
contractes del sector públic deixa llibertat a les administracions locals per establir els pactes 
que acordin ja que no hi ha una regulació autonòmica. El que sí que tenen és una guia que 
ajuntaments com el de Reus, Vilanova i la Geltrú (que ha creat una guia pràctica per a la 
inclusió de criteris socials, ambientals i ètics en la contractació pública), Barcelona, Girona, 
Torredembarra i molts altres ajuntaments que tenen un model de ciutat i saben on anar.  
 
Creu que els polítics han de saber quin model de ciutat, poble o contractació volen pel seu 
municipi i els tècnics, dins de la legalitat, han de treballar en les línies marcades pels propis 
partits polítics o els governants i no al revés. Tampoc pretenen que aquesta Comissió 
Informativa o aquesta guia d’inclusió dels contractes o de les clàusules socials o 
mediambientals es faci en una única comissió informativa. És evident que caldrà demanar als 
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serveis tècnics i jurídics de l’Ajuntament de Roses, fent servir com diu la pròpia moció, com a 
referència per a la incorporació de les clàusules contractuals i de caràcter i de caràcter social 
aprovada per la Junta Consultiva de la Generalitat de Catalunya i les actuacions que se’n facin 
així com el decret de l’Ajuntament de Barcelona. 
 
Per tant, no estem creant una guia única i exclusiva per l’Ajuntament de Roses i fora de la que 
ja està establerta, sinó que estem dient de fixar nosaltres uns criteris socials, mediambientals i 
ètics de l’Ajuntament de Roses de cara a la contractació pública i que puguem tenir la nostra 
pròpia guia dins del marc legal que hi ha i dins de l’autonomia que té un ajuntament per 
contractar.  
 
En cap moment ha dit que no s’estiguin aplicant clàusules socials ni mediambientals en la 
contractació pública de l’Ajuntament ja que n’és conscient i així ho ha dit.  Però el que demana 
en aquesta moció és que l’Ajuntament de Roses, com altres ajuntaments de tot Catalunya i 
molts ajuntaments de tot l’Estat espanyol, tinguem la nostra pròpia guia que dins de quatre 
dies, segurament, serà d’obligat compliment per totes les administracions públiques. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-
AM) 
 
Sr. Joan Plana.-  L’Ajuntament de Roses té la sort de tenir un magnífic personal tècnic que fa 
una magnífica feina i se’ns dubte, per això l’Ajuntament funciona tant bé com funciona. Una de 
les tasques d’aquest personal tècnic és, sense dubte, l’assessorament però creu que per un 
tema de responsabilitat institucional fora bo no barrejar el personal tècnic en el sí dels debats 
que estem fent en el Ple. És evident que estan aquí per assessorar-nos així com a les 
comissions informatives i sempre que ho considerem oportú podem anar a parlar amb ells i 
sempre fan una magnífica tasca d’assessorament a tots els regidors de la qual cosa el seu grup 
municipal en dona bona fe. Ara bé, creu que per un tema de responsabilitat institucional i pel fet 
de protegir-los també a ells i a la tasca imprescindible que fan fora bo no anar-los barrejant en 
els debats polítics que es van mantenint. I ho diu perquè, quan van tenir determinada discussió 
sobre el procediment de la presentació de mocions en el Ple anterior, ja es va fer certa 
referència  que quan els regidors criticaven determinat procediment el que feien era criticar el 
personal tècnic, la qual cosa no és certa. I per això vol reclamar des d’aquí que si us plau es 
mantingui una actitud de responsabilitat que creu que creu que és necessària. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 
CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- La llei de contractacions i les opcions que tenim en temes de 
contractació tenen unes limitacions no només legals, en el sentit que no vulguem solucionar 
tots els temes socials perquè, el que es traspua d’aquí i el perquè està sortint el tema com ho 
està fent és perquè hi ha un procés liberalitzador que ve del Parlament Europeu perquè allà 
mana qui mana per això les normatives i les lleis són liberalitzadores com per exemple les lleis 
ómnibus. Per tant grans empreses i grans corporacions intervenen en la contractació pública i 
es queden un bon troç del pastís i per dir-ho d’alguna manera no són grans ànimes caritatives.  
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Per la qual cosa, possiblement, estem notant i percebent que ens hem passat de tirada ja que 
molta gent pateix situacions en les contractacions que serien les raonables des del punt de 
vista ètic i laboral.  Hi ha altres normatives, com la laboral que haurien de regular segons quins 
aspectes directament per tots els treballadors, no només els que contracta l’administració 
pública. Les solucions a alguns problemes venen per polítiques d’un altres tipus. 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE 
CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Comenta que està una mica sorprès perquè pensava que, el que avui s’ha 
parlat a la Junta de Portaveus i que per això serveix, era que aquesta moció es presentaria i 
l’única cosa que es diria seria que es començaria a treballar dins del marc de les postres 
possibilitats de l’aprovació, de la nova llei, de la contractació i de saber fins on podríem arribar 
nosaltres amb les postres aportacions. 
 
En canvi, amb el debat que s’ha muntat ara en relació a tot el tema s’ha quedat desconcertat. 
Reitera que les Juntes de Portaveus serveixen per això i en la que s’ha celebrat avui, aquest 
regidor ha entès que es presentava la moció i a partir d’aquí començarien a parlar, esposar, 
debatre… i no entrar en un debat que reitera ha entès que no es faria. 
 
 
EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Respon al senyor Manel Escobar dient-li que mateix debat es va 
mantenir a la Comissió Informativa i amb la mateixa intervenció. Suposa que tots els regidors 
entenen i saben molt de contractació, de dret i de clàusules però és potestat de l’Alcaldia, en 
cas que sigui precisament una moció tan tècnica com és el cas d’aquesta, demanar un 
aclariment als serveis tècnics del Ple.  
 
Repeteix que el que està escrit en el text de la moció i que, per tant, és el que quedarà en el 
Ple, és que dóna a entendre que l’Ajuntament de Roses no té establerts criteris socials i que 
per la qual cosa no els fa seguir.  
 
Diu al senyor Manel Escobar que és cert que se n’ha parlat a la Junta de Portaveus però així 
mateix, i si tots recorden, quan la Junta s’ha acabat la mateixa alcaldessa ha demanat al 
senyor José Antonio Valdera que fes un redactat de l’acord dient el que acabaven d’acordar. 
En canvi, aquesta moció es presenta aquí igual que la conclusió que varen treure tots després 
de la Junta de Portaveus. Per tant, i reitera aquesta moció no és la que es va acordar en la 
Junta.  
 
Insisteix que va demanar la redacció d’aquest acord tal com havien quedat tots i, com ja ha 
declarat anteriorment, la seva voluntat no és de votar-hi en contra sinó votar-hi a favor però no 
amb aquest redactat ni amb el que diu la moció ni amb els punts de l’acord, ja que creu que 
aquests van més enllà i sembla que el que es reflecteix en la moció no és del tot cert i és per 
això ha volgut demanar l’explicació dels serveis tècnics de l’Ajuntament.  
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
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Sr. José A. Valdera.-  Explica que a la moció en cap moment es diu que l’Ajuntament de Roses 
en alguns dels seus contractes no compleixi alguns criteris socials o mediambientals. Demana 
a l’alcaldessa que li especifiqui en quin punt del redactat ho diu ja que insisteix que no és així. 
El que diu el text és que: “atès que l’Ajuntament no té establerts criteris socials i ambientals” i 
no pas que no els apliqui.  
 
A la Junta de Portaveus d’aquest matí s’ha dit de crear una comissió específica per tractar 
aquest tema i, fins i tot, que el fet que aquesta comissió es mantingui activa quan puguin tenir 
accés als contractes potser no tindria sentit. De manera que, el que el ponent ha canviat, i així 
ho ha dit quan ha llegit el text, és: “Incoar l’expedient per a l’elaboració, a través d’una 
comissió, d’unes bases que estableixin els criteris socials i ambientals que s'ha de complir en la 
contractació pública de l’Ajuntament de Roses.” I aquí ha fet l’incís que aquesta comissió no ha 
de ser específica sinó que pot ser una comissió informativa genèrica.  
 
Respon al regidor del Partit Popular que és evident que els regidors no agafaran un full en 
blanc i començaran a redactar aquesta guia de models socials i mediambientals sinó que per 
això hi ha uns serveis tècnics i jurídics a l’Ajuntament de Roses perquè assessorin als regidors 
en quins criteris seguint la guia, evidentment, marcada per la Generalitat de Catalunya, es 
poden aplicar; i en funció d’aquesta guia, en l’acord es decidiria crear aquesta comissió de 
seguiment en cas que la consideressin necessària i, si no ho consideressin així, no es crearia.  
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sr. Montse Mindan.-  Diu al ponent que l’eloqüent resum que acaba de fer és el que esperava 
veure escrit. En tot cas, si el que el ponent refereix que és això el que diu la moció, doncs 
agafaran aquesta última intervenció i el seu grup municipal hi votarà a favor. Alhora demana al 
ponent si la vol deixar sobre la taula i tornar-la a presentar reformulada. 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. José A. Valdera.-   Respon a l’alcaldessa que no la vol deixar sobre la taula. I explica que el 
que ha dit és que es manté tot íntegre i l’única cosa que es canvia és que, si cal, la comissió 
informativa podria ser genèrica o si, en aquesta comissió informativa genèrica d’inici del debat, 
ho consideren oportú es podria decidir no crear-la. Però en un principi la comissió informativa 
no ha de ser específica.  
 
Reitera que així ho ha exposat en fer la lectura que només hi havia aquest punt de comissió 
informativa especial a comissió informativa genèrica. En el debat, tal com ha entès el ponent, la 
majoria dels regidors volien que es debatés en una comissió informativa genèrica i que no calia 
crear-ne una d’especial. Si més no, això és el que el ponent ha entès.  
 
Per això ha tornat a incidir en aquest punt en el segon torn de paraula. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL SECRETARI  
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Sr. Fco. Luís Muñoz.- Per aclarir el redactat del text i que així quedi constància en l’acta 
pregunta que s’especifiqui que quan el redactat diu: “Incoar l’expedient per a l’elaboració, a 
través d’una comissió (...)” a aquesta comissió se li hauria de posar cognom. 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. José A. Valdera.- Tal com ha dit, quan es parla d’una comissió aquest no ha de ser 
necessàriament una comissió informativa específica si no que es pot fer a través d’una 
comissions informatives genèriques.     
 
 
INTERVENCIÓ DEL SECRETARI  
 
Sr. Fco. Luís Muñoz.- Entén per tant que el redactat seria: “Incoar l’expedient per a l’elaboració, 
a través d’una comissió informativa genèrica (...)”. 
 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: NOU (9), Joan Plana, Eric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Antonio 
Rodríguez, Manuel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Alvarez i José A. Valdera. 
 
Vots en contra: SET (7), Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 
Anna Jonquera, Francesc Giner i Fèlix Llorens.  
 
Abstencions: CAP (0)  
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 
 
 
11. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM I LA RESTA DE GRUPS QUE 
HO DESITGIN PER IMPULSAR I FOMENTAR EL CONSUM D’ENERGIA VERDA AL 
MUNICIPI DE ROSES 
 

- Atès que la setmana del 13 a 17 de juny de 2016 és la Setmana de l'Energia que coincideix 
amb la setmana Europea de l'Energia Sostenible. 
 
- Atès que la ciutat de Roses va signar la seva adhesió al projecte del Pacte d'Alcaldes i el seu 
principal objectiu és reduir en més d'un 20% les emissions de CO2 del municipi per l'any 2020, 
mitjançant la implementació d'un Pla d'Acció per a l'Energia Sostenible (PAES).  
 
- Atès que el passat 29 de desembre es varen dur a terme més de 2500 actes arreu del mon, 
incloent a Catalunya els de Barcelona, Tarragona i Girona entre d’altres, per tal d’aconseguir 
que en la cimera que la COP21 celebra a Paris del 30 de novembre a l’11 de desembre els 
governs signin un acord mundial per fer front el canvi climàtic i s’ implementin les mesures 
necessàries per impedir que l’augment de la temperatura del planeta sobrepassi els 2 graus 
centígrads. Tots aquests actes volen ser una crida ciutadana perquè els representants polítics 
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es comprometin i prenguin mesures efectives per tal de reduir les emissions de diòxid de 
carboni i iniciar una transició energètica basada en les energies netes i en una gestió 
democràtica i adaptada a la futura disponibilitat energètica. 
 
- Atès que sistema energètic de Catalunya, sota el control administratiu del’Estat espanyol, es 
troba en una situació complexa amb un obligat predomini del consum en massa de 
combustibles fòssils. Tots els àmbits científics internacionals estan d’acord en que són aquests 
els principal responsables del canvi climàtic global.  
 
- Atès que l’Estat espanyol té competències totals en matèria d’energia i els successius 
governs centrals han perllongat un model energètic insostenible on fins i tot es justifica 
perllongar la vida de les actuals centrals nuclears quan existeixen alternatives a la substitució 
completa d’aquests perillosos sistemes de producció d’energia elèctrica per energies 
renovables, juntament amb un ús més eficient de l’energia. 
 
- Atès que l’autoconsum elèctric és un dret cívic i un instrument clau a l'hora de crear un nou 
model energètic sostenible i democràtic que ens permeti fer front a la realitat del canvi climàtic. 
L’autoconsum contribueix a reduir la dependencia energètica de l'exterior –quelcom a tenir molt 
en compte en la construcció d’un nou estat- i genera energia elèctrica de forma 
descentralitzada i respectuosa amb el medi ambient. D'altra banda, incrementa l'eficiència 
energètica, millora la competitivitat de les empreses, crea ocupació i fomenta l'economia local; 
a més, és una eina que, en mans de l'Administració Pública, pot ajudar a pal·liar la pobresa 
energètica. 
 
- Atès que la situació legal en la que ens trobem actualment és el resultat de tot un seguit 
d’iniciatives que s’inicien l’any 2011, quan des del govern de l'Estat es  van aprovar mesures 
que van significar la paralització de les inversions en energies renovables i la imposició de 
llindars de potència per a les instal·lacions d'aquestes energies, a més de retallades de les 
primes que rebien i havien rebut les renovables fins aquell moment, amb caràcter retroactiu. 
Una clara estratègia per limitar la sobirania energètica tant de la ciutadania com de les 
administracions públiques. 
 
- Atès que la culminació de les polítiques repressives de l’estat central ha estat el “Real Decreto 
900/2015, de 9 de octubre, por el que se regulan las condiciones administrativas, técnicas y 
económicas de las modalidades de suministro de energía eléctrica con autoconsumo y de 
producción con autoconsumo” on culmina tot aquesta pressió contra les energies renovables 
amb la imposició de sancions a la ciutadania que opti per l'autoconsum i l'emmagatzematge 
d'energia, allunyant-se definitivament del model de “balanç net i sobirà”, energèticament 
parlant, implantat en molts altres països del nostre entorn. 
 
- Atès que aquestes mesures en matèria de política energètica defineixen les prioritats de 
l'actual administració de l'Estat cap a la potenciació de les grans empreses i oligopolis 
energètics, oposada al desenvolupament de polítiques energètiques alternatives, sostenibles, 
eficients i que prioritzin el benefici de la ciutadania deixant sense efectes, entre d’altres 
l’autonomia local en matèria de subministraments. 
 
- Atès que malgrat què les grans companyies energètiques mantenen encara privilegis que 
les permeten mantenir les energies renovables en el rang de producció testimonial existeixen 
iniciatives que aposten per l’objectiu d’oferir el màxim d’energia renovable, de proximitat i al 
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mateix preu que l’energia “bruta”, ajudant a transformar el nostre país en un lloc més sostenible 
i més respectuós amb el medi. 
 
Per tot això, proposem al ple de l’Ajuntament de Roses l’adopció dels següents acords:  
 
Primer. Manifestar la seva més gran oposició a la política energètica de l’estat espanyol en 

especial en allò que fa referència a la penalització de l’autoproducc ió i autoconsum d’energia 
verda i que ha culminat en l’aprovació del Reial Decret 900/2015, de 9 d'octubre, pel qual es 
regulen les condicions administratives, tècniques i econòmiques de les modalitats de 
subministrament d'energia elèctrica amb autoconsum i de producció amb autoconsum del qual 
en demana la seva derogació immediata. 
 
Segon. Sol·licitar al Govern de la Generalitat que insti el Govern de l’Estat a eliminar els  

impediments i traves injustificades a l ’autoconsum i l’autogeneració elèctrica així com a 
presentar el marc legal que garanteixi l’accés de la ciutadania a l’autogeneració d’energies 
renovables, fent totes les simplificacions administratives possibles, eliminant entrebancs i 
qualsevol aspecte discriminatori existent. 
 
Tercer. Instar a l'Ajuntament de Roses a estudiar la viabilitat tècnica i a nivell de normativa 

contractual l'opció a comprar l'energia elèctrica procedent al seu origen de fonts 100% 
Renovables. Un possible exemple a seguir en aquesta línia, son els convenis de col·laboració 
que han signat molts ajuntament amb la cooperativa Som Energia, SCCL per promoure la 
producció i consum d’energia verda. Els certificats de garantia d'origen avalen una producció 
d'energia de fonts 100% renovables. 
 
L'Ajuntament de Roses actualment disposa d'un contracte de subministrament elèctric 100 % 
d'energia verda amb Fecsa Endesa SAU. Aquesta empresa però no té exclusivament l'origen 
de la seva energia procedent de fonts 100 % renovables, sinó que té només un % de l'origen 
de la seva energia procedent de fonts renovables.  
 
Atès que la compra d'energia l'Ajuntament de Roses la realitza a través de l’Associació 
Catalana de Municipis i Comarques (ACM), i en data 19 de febre de 2016 va aprovar la 
proposta d’acord relativa a la tercera pròrroga de l’acord marc pel subministrament d’energia 
elèctrica amb destinació a les entitats locals de Catalunya, per un termini de nou mesos, des de 
l’1 d’abril de 2016 al 31 de desembre de 2016. 
 
Proposem que abans de renovar aquest contracte s'estudiïn altres opcions que certifiquin que 
no només consumim energia verda, sinó també que ens poguem assegurar que el 100% de 
l'ORIGEN d'aquesta energia verda és de fonts renovables. 
 
Quart. Impulsar campanyes informatives per tal de conscienciar a la població de la necessitat 

d’avançar en les mesures de consum energètic sostenible i la democratització de l’energia. 
 
 
EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT 
 
Sra. Verònica Medina.- Primer de tot dóna les gràcies als grups municipals del Partit dels 
Socialistes i d’Unió Municipal que s’han afegit a la moció. 
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Avui, més que mai, totes les ciutats del món tenim un gran repte entre les nostres mans. El 
canvi climàtic ja és una realitat, per tant, cada ajuntament ha d’estar a l’alçada d’aquesta 
situació i afrontar els objectius bàsics per adaptar-nos a ell. 
 
Promoure un nou paradigma energètic basant en un nou model de gestió ambiental és oferir 
una nova alternativa a tots els ciutadans de cara al futur. Des de fa temps, la Comissió europea 
ha començat a desenvolupar estratègies per consolidar un nou model de treball conjunt entre 
els grans organismes de gestió a nivell europeu i les administracions locals, com és el cas del 
Projecte del pacte d’alcaldes i alcaldesses entre d’altres. 
 
Ja que el nostre municipi en forma part des del 14 de febrer de 2013 i es va comprometre a 
assolir l’estratègia 20/20/20 establerta per la Comissió europea la qual es tracta de reduir en un 
20% les emissions de diòxid de carboni abans de 2020, augmentar l’eficiència energètica al 
municipi en un 20% i aconseguir que un 20% de l’energia que consumim sigui renovables.  
 
Considerem que seria una bona opció poder realitzar un estudi per a contractar el 
subministrament d’un proveïdor que comercialitzi energia de fonts 100% verda. No hem 
d’oblidar que el Govern espanyol, el 9 d’octubre de 2015, ha aprovat el Reial decret 900/2015 
que regula l’autoconsum elèctric i les condicions administratives, tècniques i econòmiques per a 
l’autoconsum, beneficiant a les elèctriques ja que ens obliguen a comprar energia basada en 
combustibles fòssils.  
 
Per una banda, l’anomenat impost al sòl impedeix fomentar un model de mercat energètic 
eficient i sostenible i per, l’altre crea una incoherència total. Espanya és l’únic país del món que 
penalitza l’autoconsum amb un peatge al sòl. Per això mateix, a través d’aquesta moció, 
demanem al Govern espanyol que derogui les lleis que impedeixen impulsar un model 
energètic democràtic per a evitar monopolis i dependència de l’exterior. 
 
Aprovar una regulació d’aquestes característiques només s’explica per una absoluta submissió 
per part del Govern espanyol a les grans companyies elèctriques. Passem a ser l’Estat amb la 
regulació d’autoconsum més restrictiva del món sense balanç net, sense tarifa neta com a la 
resta de països. Desaprofitem un cop més, l’enorme potencial que té l’autoconsum fotovoltaic 
per frenar el canvi climàtic, crear llocs de treballa i democratitzar l’energia. 
 
Per últim creuen important poder impulsar campanyes per fomentar l’autoconsum d’energies 
sostenibles a través de jornades, campanyes de difusió, etc.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Intentant ser breu i didàctic exposa que totes les agències 
internacionals diuen que el 2060 s’acabarà el petroli sí o sí.  Per aconseguir l’autonomia 
energètica a Catalunya es necessita només entre el 2% i el 3% del territori o el que és el mateix 
entre 40 i 60 m2 de panells solars per individu. És cert que hi ha molta feina a fer però no és 
impossible i si no que ho preguntin als alemanys que ja van pel 50%. 
 
Com també ha exposat la ponent, a Espanya hi ha el preu de la tarifa més alta d’Europa. El 
preu del petroli en aquest país, ara que està una mica baix, ronda una mica més dels 35 mil 
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milions i quan anava més car estava sobre els 50 mil milions, diners amb els que es podria 
pagar molta sanitat. 
 
Per últim exposar que a Alemanya, en aquests moments, els llocs de treball relacionats amb la 
producció d’energia alternativa són més que els llocs de treball relacionats amb els 
combustibles fòssils. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Demana disculpes perquè diu no hi entén gaire en tecnicismes i en relació 
amb aquesta moció és molt limitat tot i això s’intentarà explicar bé.  
 
Ha llegit que si el PAES això i allò i, fent broma, que repetides vegades l’Estat espanyol això i 
allò... i el que l’estranya és que no hi aparegui també el Partit Popular. Tot i això exposa que la 
persona qui va presentar el Pla d’acció d’energia sostenible va ser un regidor de Medi Ambient 
del Partit Popular i va ser aquest senyor, juntament amb el seu tècnic, que es van plantejar de 
quina manera portar Roses al futur i amb quin tipus d’energia si verda o no verda, i que es 
veiés quin seria el consum fins al 2020 i de quina manera es podia estalviar.  
 
Torna a repetir que no entén gaire en aquest tema i amb tants tecnicismes es perd però, com 
que ha treballat en el sector de l’energia creu que, realment, en moure un camió de 32 
tonelades amb energia verda a la carretera serà molt difícil de veure i que passaran molts anys 
abans no es vegi. Posa molt en dubte el que ha dit el senyor Antonio Rodríguez que el 2060 
s’acabarà l’energia fòssil perquè creu que encara continuarà sent l’energia que ens mourà a 
tots.  
 
No pensa que sigui realment culpa de l’Estat espanyol sinó que s’hi haurien de posar entre tots 
perquè això sigui cert. De totes maneres reitera que el PAES que apareix al text de la moció el 
va presentar un regidor del Partit Popular en aquest Ajuntament. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.- El seu grup municipal per un costat recolzarà les energies 
renovables. Per l’altre, s’abstindran perquè no està d’acord en l’enunciat ni en el redactat, tant 
característic del grup municipal d’Esquerra Republicana, tan ideològic sobre l’Estat espanyol 
repressiu, control de les administracions... Aquest grup no considera que el redactat i aquesta 
postura ideològica siguin les més adequades. 
 
De totes maneres, diu també que molts parlamentaris de Ciutadans, aquesta setmana s’han 
reunit amb empreses de biomassa. Així mateix les llicències per la sostenibilitat i les energies 
no són només representatives del sistema Espanyol sinó que la Generalitat també ho hauria de 
demanar. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
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Sr. José A. Valdera.- Més que el redactat de la moció, vol posar en valor l’esperit d’aquesta 
moció que considera que és l’augment de l’eficàcia energètica, reduir les emissions de CO2 i 
fomentar l’autoconsum. I bàsicament per aquests tres punts , que creu que són els que reflexa 
la moció, i que són el camí que ha de seguir el país pel que fa a eficiència energètica, és per 
aquest motiu que s’han afegit a la moció i creuen que és oportú presentar-la i aprovar-la. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Fèlix Llorens.- El grup municipal de Gent del Poble estan, en esperit, molt d’acord amb la 
moció. Ara bé, sí que hi veuen algunes qüestions en la forma. Tot i que la modificació del text 
se’ls va passar molt justa i no han tingut gaire temps per mirar-s’ho creu trobar un possible  
malentès en el redactat. 
 
Per exemple en el tercer, on diu: “Un possible exemple a seguir en aquesta línia, son els 
convenis de col·laboració que han signat molts ajuntament amb la cooperativa Som Energia, 
SCCL per promoure la producció i consum d’energia verda. Els certificats de garantia d'origen 
avalen una producció d'energia de fonts 100% renovables.” Aquesta part considera que hauria 
d’anar als precedents i no a l’acord. Perquè s’està parlant d’exemples i empreses externes en 
un acord que ha d’aprovar el Ple i no veu fins a quin punt s’ha d’anar fent publicitat d’una 
empresa o aconsellar la contractació d’aquesta empresa. 
 
Així mateix li agradaria que poguessin donar una definició d’energia verda i no una definició 
col·loquial, ja que ho ha estat buscant i si bé ha trobat la definició d’energies renovables i 
sostenibles no ha trobat la d’energia verda pròpiament dita.  
 
Alhora demana si poden tenir la consideració de reduir el tercer punt perquè el seu grup 
municipal pugui votar-hi a favor perquè com ja ha dit, tant del primer, segon i quart punt hi 
estan completament. Per tant, si s’ho poden mirar i contestar-li a la rèplica podran votar una 
cosa o altra. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Carles Pàramo.- El posicionament del seu grup serà com en l’anterior moció. Entre línies el 
que es pretén amb aquesta moció, com la que acaben de tractar, és posar en entredit allò que 
fa l’Ajuntament. En l’anterior s’ha entès com si l’Ajuntament no complís amb les clàusules 
socials, ètiques i mediambientals i en aquesta com si no complís amb la preservació.  
 
Comenta que li ha agradat molt l’aclariment del senyor Manel Escobar, que altrament hauria fet 
ell mateix, quan ha dit que l’anterior govern – on el Partit Popular estava present en l’equip de 
Govern- el seu regidor, senyor Carles López, va aprovar el PAES. 
 
No sap quina és la intencionalitat del que aquí es presenta. Creu que en el tema de les 
embarassades no parlen de l’Estat espanyol ni de tot el que fa referència a Espanya perquè 
busquen el vot a favor de determinades persones d’aquest Ple. Aleshores és com una 
estratègia per posar entredit o en manifest la feblesa d’un govern en minoria. De vegades 
sembla com si fos Esquerra i Unió – com abans era Convergència i Unió-, altres vegades 
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sembla que sigui Partit Popular i Unió i Esquerra; en definitiva tota una barreja, com si fos un 
joc.  
 
Considera que aquí estem tots per treballar pel poble i així ho ha exposat anteriorment el 
senyor Marc Danés. Per la qual cosa personalment se centrarà a parlar només de la moció. En 
el segon punt diu: “sol·licitar al Govern de la Generalitat” i pregunta perquè al Govern i no 
demanar-ho al Parlament que és qui realment forma part del poder de la Generalitat. 
 
Així mateix diu: “instar a l’Ajuntament” a la qual cosa explica que fa tres anys que l’Ajuntament 
compra energia verda. En el punt següent, i com també ha recriminat el senyor Fèlix Llorens, el 
text de la moció diu al Ple que es faci una publicitat gratuïta en una empresa que per més 
cooperativa que sigui no deixa de ser una empresa amb finalitat de lucre, encara que es pugui 
dir que no. Per altra banda diu que l’energia verda no existeix sinó que és l’energia renovable o 
sostenible i que és la que tots demanen.  
  
Continua explicant que l’Ajuntament de Roses en aquests moments està comprant l’energia a 
ENDESA amb la garantia que el 100% prové d’energies renovables i sostenibles. L’energia que 
arriba a tothom, ja sigui Som Energia, Iberdrola, Factor E, Audax... o de qualsevol 
comercialitzador arriba tota pel mateix cable. A més a més, en el seu dia, l’Ajuntament va 
comprar l’energia al 100% amb l’Associació Catalana de Municipis la qual cosa vol dir que es 
va trobar el millor preu possible i gràcies a això el senyor Marc Danés presenta uns comptes 
importants i de plena satisfacció per la gent de Roses. 
 
Mostra i explica una diapositiva on es veu:  
1. L’energia que ens arriba que la generen els privats Endesa,  unes empreses i altres i, fins i 

tot, petits productors a través de les renovables.  
2. Qui transporta l’energia ja que tota passa pel mateix lloc, la xarxa elèctrica espanyola. 
3. La distribució de l’energia que, a títol privat ho fa, per exemple Eon, Endesa, Gas Natural, 

Fenosa i Iberdrola.  
4. Qui comercialitza que són els privats Som Energia, Audax, Iberdrola i altres. 
 
Tota aquesta energia, després de fer tot aquest seguit arriba a l’usuari i qui realment controla 
una cosa i l’altre és l’Estat espanyol d’acord amb les lleis.  
 
Preguntant-se si amb aquesta moció es vol intentar arreglar el món, creu que més aviat la 
intenció és posar en entredit el que fa l’Ajuntament de Roses qui fa molt de temps que està 
preocupat per l’energia per la qual cosa es compra 100% verda i redundant amb el que ha dit el 
senyor Manel Escobar es va per aquest camí, s’està tractant el tema de la biomassa i s’està 
fent tot allò que els és possible.  
 
Creu que es poden fer tantes mocions com es vulguin; canviar, parlar i passar hores i hores 
com es vulguin, o parlar dels acords del comerç internacional entre Estats Units i Europa però 
aquí estem a Roses i amb molt d’orgull poden dir que els comptes funcionen i que compleixen 
el que es va acordar al PAES.  
 
Ara bé, aquestes mocions amb dobles intencionalitats, i que poc aporten al benestar de la gent 
de Roses, fan que cada vegada els plens es facin més pesats. Imagina que molta gent que 
estava mirant-los davant la televisió segurament ja hauran canviat i molta gent del públic, com 
es veu, s’està aixecant i marxa.  



 
 
 

  

    

307 

 
 
RESPOSTA DE LA REGIDORA PONENT  
 
Sra. Verònica Medina.- Explica que la persona que acaba de marxar de la sala és la seva mare 
que acaba d’arribar després d’un viatge molt llarg i està molt cansada. Primer de tot considera 
que és una bona iniciativa que el govern faci servir també el projector.  
 
Continua dient que la seva intenció no és jutjar a ningú sinó que volen fer una oposició 
totalment constructiva, ni tampoc vénen a escoltar frases magistrals  ja que cadascú fa el que 
pot i com pot.  
 
Respon al senyor Fèlix Llorens dient-li que, segons el diccionari, energia verda “és la energia 
produïda mitjançant fonts primàries que proporcionen respecte al medi ambient. Aquesta 
energia renovable, el seu mètode d’ús no emet subproductes danyins pel medi ambient en 
l’actualitat per l’efecte hivernacle i l’escalfament global. Se li està donant més importància a 
aquesta font”. Per tant, l’energia verda sí que existeix i és energia neta.  
 
En la moció simplement demanen al govern que faci una valoració en el moment en què 
s’acabi la pròrroga. És veritat que l’Ajuntament compra a Endesa un 100% d’energia verda però 
la web d’Endesa diu: “evidentemente no se puede garantizar en el suministro del cliente 
provenga de origen renovable ya que en la red elèctrica se mezclan las energias de todos los 
orígenes”. Explica que Endesa treballa amb Ener la qual té un 60% d’energia que no és 100% 
neta. Per això, reitera, el que demanen és poder fer una valoració en el moment en què arribi la 
pròrroga per veure si es pot comprar energia a un proveïdor que tingui l’origen de les seves 
fonts amb el 100% netes.  
 
És cert que en el text han posat Som Energia primerament perquè és una cooperativa sense 
ànim de lucre de Girona i, de la mateixa manera que quan van presentar la moció de compartir 
cotxe van posar la Compartir.org, ara, en aquesta han posat Som Energia. Després és l’equip 
tècnic qui ha de fer la valoració de les empreses i no ells.  
 
Així mateix vol agrair als grups municipals que donen suport a la moció i felicitar en aquest punt 
a la gent del Partit Popular, ja que com han dit van fer el PAES i la ponent considera que tot el 
que sigui a favor del medi ambient està ben rebut. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 
CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Creu que han d’anar més enllà del PAES. En tot cas, comenta al 
senyor Manel Escobar que a Sydney han tret un autobús elèctric amb una autonomia de 1.000 
km. També li recomana, ja que coneixent-lo creu que li agradarà, que es miri el model de cotxe 
Tesla 3 que passa de 0 a 100 en 6 segons i té uns 400 km d’autonomia. Per això creu que sí 
que es poden moure quantitats substancials de pes amb electricitat. 
 

 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE 
CATALUNYA 
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Sr. Manel Escobar.- Repeteix que el seu poc coneixement en matèria d’energia renovable és, 
imagina, com el de la majoria dels presents ja que no són tècnics i no hi entenen molt. 
Personalment per la seva feina professional – ja que es dedica a treballar en el món de 
l’energia- coneix molt el seu sector i aquest és el que el senyor Antonio Rodríguez diu que el 
2060 s’acabarà, tot i que personalment espera que segueixi molts anys més. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Reitera que, des de Ciutadans donen suport a l’energia verda 
renovable i sostenible. Ara bé, al que personalment no donarà suport és a aquest comunicat 
tant marcat i ideològic i inadequat pel que ell considera que és el seu pensament.  
 
Es dirigeix al senyor Carles Pàramo per dir-li que com molt bé sabrà, ja que té molts anys més 
en política que la resta de regidors, la política és un joc de “toma-daca-tici-taca” i cadascú fa el 
joc que considera més acceptable. Per la qual cosa considera que la queixa del senyor Carles 
Pàramo de si la resta de regidors fan pactes o no fan pactes, si diuen o no diuen, li sembla una 
política de principiant i de nen petit i el senyor Pàramo ja té prous anys com per caure en 
aquesta trampa. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Hi ha poca cosa a dir a nivell de la moció tot i que des del grup d’Unió, en 
cap cas a dia d’avui no han arribat a cap pacte amb cap partit polític, en tot cas han arribat a 
acords. 
 
Diu que una moció, de vegades, és una declaració d’intenció política i ideològica. És cert que 
aquesta, en si mateixa, no té a veure amb el dia a dia dels ciutadans i ciutadanes de Roses tot i 
que, no és per defensar als companys del grup municipal d’Esquerra Republicana, però és cert 
que la majoria de mocions que presenten si tenen a veure, igual que les que ha presentat Unió, 
com la que ha presentat avui. Al cap i a la fi, repeteix de vegades s’ha de valorar aquesta 
declaració d’intenció política i ideològica. 
 
Finalment, explica que a internet es poden trobar moltes webs que poden il·lustrar la definició 
de què és energia verda. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Fèlix Llorens.- Primer de tot dóna les gràcies per la classe magistral que li han fet que, tot i 
que tampoc l’havia demanada, però benvinguda sigui. Aquest regidor només havia demanat la 
definició però la ponent ha considerat que li estava demanant alguna classe. Creu que com a 
ponents tenen la pell molt fina.  
 
Comenta que entén que la petició modificació que ha fet anteriorment, a fi de poder adherir-se 
a la moció, no l’han acceptat o si més no la ponent no li ha contestat a la rèplica. De manera 
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que insisteix a la senyora Verónica Medina si li pot respondre en el segon torn de paraula quina 
és la decisió del grup que presenta la moció per tal que puguin decidir què votar.  
 
Reitera al senyor José Antonio Valdera que ha buscat energia verda a Google i sempre li surt 
Som Energia, la qual cosa és, potser, perquè aquesta empresa sap posicionar molt bé la seva 
web, però en definitiva és el que li surt sempre que busca energia verda. 
 
Segons l’explicació de la ponent d’energia verda creu haver entès que ha dit que no creava 
residus, concretament l’última frase. 
 
 
EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT 
 
Sra. Verònica Medina.- Torna a llegir l’última frase de la definició: “(...) en l’actualitat per l’efecte 
hivernacle i l’escalfament global. Se li està donant més importància a aquesta font”. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Fèlix Llorens.- Diu que no era aquesta frase a la qual es referia, i potser ha pensat que era 
l’última i no ho era. En definitiva, insisteix que ha entès alguna cosa referent a què no creava 
residus i creu que qualsevol generador d’energia, siguin pocs o molts, creen residus. Per 
exemple, les plaques solars es fan amb sil·lici que surt de les mines; els molins de vent es fan 
amb metall i col·locar-los a dalt de la muntanya, provoca una desforestació de la zona, un 
transport del material fins a la zona, és a dir fer-hi arribar camions que funcionen amb gasoil... 
De manera que tot provoca contaminació, més o menys.  
 
D’aquí la seva reflexió de demanar l’explicació d’energia verda perquè, personalment, sí que 
creu amb l’energia sostenible i renovable i que hi hem d’apostar. De la mateixa manera creu 
que una moció aprovada en el Ple és prou important per tenir una rigorositat en el redactat.  
 
Manifesta que el seu grup municipal està 100% d’acord amb l’esperit de la moció i els agradaria 
poder-s’hi adherir però no creu que una moció hagi de servir per fer publicitat d’una empresa. 
Reitera que la part del text que diu: “(...) un possible exemple a seguir (...)” fins al final “(...) 
fonts renovables (...)”, sincerament no ho veu gaire formal i no veu perquè ha de dir això en un 
acord. 
 
En tot cas, diu, ha fet ús del seu torn de paraula i insisteix a demanar a la ponent com veu la 
possibilitat de deixar l’acord amb els punts 1 i 2 i que li contesti en la rèplica. Si estan disposats 
a fer algun canvi, que ho manifestin i que els facin saber quin canvi estan disposats a fer i així 
podran valorar abans de votar el seu sentit de vot. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Carles Pàramo.- Respon al senyor José Manuel Àlvarez dient-li que el “tic i taca” és el que 
fan tots sinó, li demana, on està la diferència. Pregunta si vol dir que el senyor Àlvarez pot fer-
ho i, en canvi, ell no. Li diu que és evident que, si algú vol el vot del regidor de Ciutadans, amb 
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què treguin la paraula Espanya ja el tenen i s’han acabat els problemes, en canvi, si surt la 
paraula Espanya en sentit negatiu, el senyor Àlvarez s’apunta a un bombardeig.  
 
Li explica que quan feia la mili quan se’ls donava la llicència posava: “valor: se le supone”. No 
és que no en tinguessin sinó que, en no haver entrat en combat, no es podia comprovar. 
Manifesta que a Ciutadans els passa això i el dia que hi entrin podran parlar de la seva 
innocència. Per tant, li diu que no llueixin d’allò que no poden demostrar, perquè és només 
havent governat que es pot demostrar. Exposa que, personalment, ha passat per l’Ajuntament i 
està “net com una patena” ara bé, que Ciutadans no hi hagi passat mai i digui que s’està “net 
com una patena” això li agradarà veure-ho.    
 
Tornant al tema de la moció, tal com ha manifestat el senyor Fèlix Llorens, considera que una 
moció en la qual es faci publicitat és per deixar-la sobre la taula immediatament. Si a més a 
més, s’insta a l’Ajuntament a comprar una energia saltant-nos allò que, segons es veu en altres 
punts els preocupa com és la llei de contractes, és un altre motiu per deixar-la sobre la taula. 
Així mateix diuen que s’ha de comprar a determinades empreses, i respon que hi ha un 
concurs públic per això. 
 
Tornant a exposar la diapositiva comenta que actualment l’empresa Som Energia comercialitza 
però si passessin a generar seguiria la línia blava i entraria a Generar i entraria en el transport 
unificat, distribució unificada i finalment acabaria a l’usuari, sota el control de l’Estat espanyol. 
Des de Convergència mai són partidaris d’aquest tipus de mocions de no instar a ningú, ni 
l’Estat espanyol ni uns ni altres, perquè tot el dia estaríem en aquest joc. El seu grup municipal 
són partidaris de fer i parlar les coses que interessen al poble de Roses. 
 
Per tant, intentar vendre aquí que Som Energia són els millors, que el que ells venen sí que és 
bo... quan és falç perquè amb la diapositiva que ha mostrat han pogut veure tot el circuit. 
Alhora, si a més a més, aquesta moció diu que quan arribi el moment de la renovació – que 
reitera, fa 3 anys, que el 100% de l’energia que consumeix l’Ajuntament és energia neta- no cal 
anar l’ACM sinó directament amb aquesta empresa, diu: “que vingui Déu i s’ho miri”.   
 
 
TORNA DE RÈPLICA DE LA REGIDORA PONENT 
 
Sra. Verònica Medina.- Primer de tot demana al senyor Carles Pàramo que rectifiqui el que 
acaba de dir de la seva mare, ja que creu que el respecte és el més important. 
 
Responent al senyor Fèlix Llorens li diu que posar publicitat de Som Enregia, ha estat com a 
simple exemple i si el problema és aquest, li diu que ho poden treure sense cap problema. Des 
d’on diu: “un possible exemple” es pot treure allà on digui Som Energia.   
 
 
ACLARIMENT DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan .- Perquè quedi clar per tothom, el senyor Fèlix Llorens ha demanat treure 
tot l’últim paràgraf i la proposta del grup municipal d’Esquerra Republicana és, en tot cas, 
només treure Som Energia i deixar tota la resta. Com que no coincideixen en el que s’ha de 
treure l’alcaldessa aclareix que la proposta es queda tal com està redactada.  
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Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: SIS (6). Joan Plana, Eric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Antonio 
Rodriguez i José A. Valdera. 
 
Vots en contra: CINC (5) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 
Anna Jorquera 
 
Abstencions: CINC (5), Manuel Escobar, Angel Tarrero, Francesc Giner, Fèlix Llorens I José M. 
Alvarez 
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
12.- PRECS I PREGUNTES 
 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Exposa els precs i preguntes següents: 
 

 A la platja del segon moll hi havia una escala que permetia accedir a l’espigó, al moll 
pròpiament dit i amb les obres s’està tret. Pregunta si és per motius estètics o perquè no es 
pugui accedir al moll perquè en cas de ser així creu que no funciona perquè s’hi pot accedir 
igualment tot i que és més perillós.  

 

 El passat mes de desembre, l’Ajuntament va aprovar una ampliació de crèdit per tal 
d’aprofitar el romanent de Tresoreria dels pressupostos del 2015. Una de les despeses 
aprovades en aquell punt va ser la compra de diversos lavabos per ser col·locats en 
diferents indrets de la vila. Davant les constants queixes dels comerços i de comprovar ells 
mateixos la situació, creuen que un dels punts on és d’absoluta prioritat d’aquests lavabos 
és al mercat de la roba, al costat del pàrquing de la Ciutadella. És per això que demanen a 
l’equip de govern que agiliti tant com sigui possible els tràmits per poder disposar quan 
abans millor d’aquests lavabos i que en prioritzi la seva instal·lació en aquella zona, tant 
per respondre a la demanda totalment fonamentada dels comerciants com per oferir un 
millor servei a la gent que ens visita cada diumenge. No podem oblidar que el mercat no 
sedentari del municipi de Roses és també un punt d’atracció de visitants i cal cuidar-lo i 
optimitzar-ne els serveis per als clients. 

 

 Pregunta si s’està estudiant la creació d’algun pàrquing per a caravanes o alguna altra 
solució per a la problemàtica que hi ha cada estiu amb aquest tipus de vehicles.  

 
 Al darrer Ple va preguntar sobre la programació d’activitats que es realitzarien el dia 

internacional dels museus a la Ciutadella i la resposta, tot i no ser massa clara, va venir a 
dir que, com la Ciutadella no era un museu no es faria res. En canvi, va veure que sí 
s’havia celebrat la nit dels museus i es participa en el projecte “Una comarca de museus”. 
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Per tant no acaba d’entendre perquè per algunes coses és un museu però per a d’altres 
no. Per això demana si li poden explicar  el criteri que se segueix. 

 

 En algun altre Ple ja ho ha preguntat però avui és especialment adient ja que un dels punts 
de l’ordre del dia era el condicionament del Rec Fondo i la construcció de la passera a la 
Ciutadella que permetrà fer més accessible el camí per sobre la segona muralla. En 
aquesta zona hi ha força pintades a les parets que encara queden dretes a més de força 
brutícia en alguns punts (mostra fotografies). Tenint en compte que, a partir d’ara, amb la 
construcció de la passarel·la passejarà més gent per aquest espai creu que seria 
interessant netejar aquestes pintades i deixar-ho tot una mica més endreçat. 

 

 Aprofita per tornar a demanar, com ja va fer el mes passat, si es treure el cartell que hi ha 
fora la contraguàrdia del Baluard de Sant Andreu, on s’ha de construir la passera. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.-  
 

 Exposa que alguns veïns els han fet arribar que hi ha certa problemàtica en 
l’estacionament d’autobusos que es fa amb freqüència a la rotonda del Caprabo i el Vine 
Palace. Aquests busos acostumen a aparcar a la part de la rotonda que toca el parc infantil 
de la plaça Ílla d’Íthaka i generen una problemàtica en la circulació. Han estat diversos els 
veïns de la zona que els han fet arribar les seves queixes en aquest sentit i per això, volen 
traslladar-ho a l’equip de govern perquè estudiïn aquesta problemàtica.  

 

 En relació amb les obres de la riera pregunta: 
1. Quan està previst que s’entregui l’obra de la riera que ja fa més d’un any que està 

oberta. 
2. Està previst instal·lar-hi algun tipus de mobiliari urbà addicional a què ja hi ha ara. 
3. Està prevista alguna mesura de seguretat més com les que ja han reclamat diversos 

grups en aquest Ple. 
 

 Han vist que han tret la caseta de la Creu Roja, davant del Si Us Plau, on era el Bravo 0. 
Pregunta si adaptaran algun tipus d’equipament extra aquest estiu pels serveis de 
salvament i què hi ha previst fer en aquell espai; crear algun tipus de mobiliari urbà, posar 
algun tipus de servei per l’estiu o es deixarà així. 

 

 Els han comentat que a la cantonada entre l’arquitecte Gaudí i l’avinguda Montserrat, a la 
vorera, hi ha un tipus de terra que quan plou rellisca moltíssim. Van estar mirant perquè no 
sabien si hi havia algun tipus de solució i han vist que existeixen alguns tipus de productes 
per pal·liar aquesta problemàtica. Simplement ho traslladen perquè s’ho mirin, vegin si hi 
ha algun tipus de problemàtica o és senzillament que el tipus de material és així i no s’hi 
pot fer res. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
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Sra. Verònica Medina.- Fa les intervencions següents: 
 

 Al mes de març un ciutadà va entrar una instància demanant l’atenció de l’Ajuntament pel 
que fa a les porteries de futbol 7 del camp de futbol municipal que tenien un problema per la 
part de baix per on es pleguen. Un suport que sobresurt en forma de rectangular que hauria 
de ser forrat per evitar que cada nen pugui prendre mal o picar-se el cap en alguna jugada. 
Demana si s’ha comprovat aquest fet o si està previst prendre alguna actuació al respecte. 

 

 El dia 5 de juny és el dia del medi ambient i pregunta si està prevista alguna activitat o 
xerrada, activitat escolar, etc. 

 

 També s’acosta la setmana del medi ambient, coincidint amb la setmana de l’energia i els 
agradaria saber quines propostes tenen previstes fer l’Ajuntament per aquesta setmana. 
Per exemple, l’Institut Català de l’Energia i la Diputació posen a disposició dels ajuntaments 
recursos com xerrades, exposicions, tallers, jocs, etc, per fomentar els hàbits ambientals. 

 

 Els agradaria saber quantes campanyes d’educació i sensibilització ambiental s’han fet 
durant aquest any.  

 

 Hi ha prevista, per aquest estiu, alguna campanya de prevenció de residus a les platges 
com per exemple repartir cendres de butxaca. 

 
 Voldrien saber com està el tema dels pipi-cans. 
 

 Comenta que el camí de ronda, el tall que va de Falconera a Montjoi està en perfecte estat i 
voldrien saber quan està previst solucionar el tram que va des del Far fins a l’Almadrava. 

 

 Referent al tema de les boies demanen saber si ja estan col·locades i quan comença el 
servei de barques pels turistes que volen baixar cap a la platja. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Gerard Teixidó.- Fa les següents intervencions: 
 

 Exposa que hi ha una problemàtica important amb la neteja de l’escola Narcís Monturiol i 
moltes queixes per part dels pares i equips de mestres per la qual cosa demana: 
1. Està previst rescindir el contracte amb l’empresa que fa el servei. 
 
2. Mentre això s’executa es pot aplicar alguna mesura de xoc per solucionar el problema 

com per exemple que treballadores de la neteja de l’edifici consistorial vagin algunes 
hores a l’escola. 

 
3. De cara al proper contracte demana si es podria ampliar el nombre d’hores del servei de 

neteja ja que un dels principals problemes és la manca d’hores per poder donar un bon 
servei. 
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 També hi ha queixes de famílies de la llar d’infants El Cavallet de Mar (mostra fotografies) 
referent a la vorera del carrer Pescadors arribant a la llar. Són voreres força estretes i, a 
més, al pas de vianants, no hi ha rampa ni a un costat ni a l’altre la qual cosa dificulta la 
circulació de les famílies. 

 

 Els ha sorprès, però alhora els ha agradat que es comencin a utilitzar les instal·lacions que 
hi ha a la sala de Plens com és el projector, que avui, l’equip de govern l’ha utilitzat per 
primera vegada. Sembla mentida que amb els anys que fa que alguns dels regidors 
governeu en aquest Ajuntament tot just ara comenceu a fer política d’una forma 
pedagògica. Potser sí que encara us queda alguna cosa a aprendre de la gent jove.  

 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Explica que a la Junta de Govern del 25 d’abril es va fer la modificació 
número 2, concretament una modificació de 14.000 euros. Així mateix, consta que es farà el 
festival de Drons elèctrics i està segur que a la ciutadania li agradaria saber si aquest import és 
el que costarà el festival. Alhora diu que no entén que la modificació de crèdit s’ha fet de 
Patrimoni cultural a Esports i, tot i que no té massa importància, potser ho volen explicar. 
Afegeix que, en el text, posa Conveni d’UdG d’arqueologia i potser és només del redactat de 
l’acord de la Junta però, entén que és la partida i no que hi ha una relació entre el tema 
arqueològic i els drons. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Fa els precs i preguntes següents: 
 

 Exposa que la tanca de fusta que hi ha a la paret dreta de l’entrada de la Ciutadella està 
molt malmesa i s’hauria d’arreglar una mica. 

 

 La riera que hi ha a la banda del pàrquing de l’Hotel Marítim comenta que, precisament ahir 
va passar-hi, i no sap si el motiu és perquè ha entrat aigua de mar però la qüestió és que 
feia molta pudor i l’hotel està ple de gent i altres que passegen per aquella zona. Demana si 
es podria buscar alguna mesura perquè no passi. 

 

 Demana com està el tema del Mercat Cobert. 
 

 Saber també alguna cosa de la zona industrial. 
 Exposa que el dia 10 de juny comença el Campionat europeu de seleccions en el qual, 

evidentment, juga la selecció espanyola i mentre es va poder –concretament en les tres 
legislatures anteriors, els anys 8, 10 i 12- es van muntar pantalles pels partits de semifinal i 
final. Si la selecció espanyola hi arriba, demana a l’equip de govern que, a la plaça Frederic 
Rahola que és on es va posar en els anys anteriors, si s’hi podria tornar a posar. Per tal que 
els que som i ens considerem espanyols puguem gaudir de la nostra selecció. 
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Sr. Àngel Tarrero.- Exposa els següents precs i preguntes: 
 

 Fa uns dies s’han vist a l’entrada de Roses unes banderes a favor de la lluita en contra 
l’homofòbia, amb la qual cosa aquest grup municipal hi està totalment d’acord i tenen el seu 
recolzament. Però el dia 12 d’octubre, dia de la Hispanitat, a Catalunya hi ha moltíssima 
gent hispanoparlant, podria arribar fins i tot a 1 milió de persones, i demana si es farà també 
un reconeixement a les persones que se senten espanyoles i catalanes i posar, un dia, el 
12 d’octubre, les banderes espanyoles a les rotondes de les entrades a Roses, per la 
carretera de Palau i la de Figueres. 

 

 La tanca metàl·lica del Càmping Bahía està molt trencada i deteriorada. Fa mesos que ja 
s’ha parlat aquest tema, que hi havia alguna cosa pendent d’arreglar i fer una vorera nova. 
Actualment és perillosa per als vianants, i fins i tot per les bici com així li ha comentat el 
senyor Juan Manuel Fernández i fins i tot pels vehicles rodats. 

 
 Al camp del costat del Cuc, hi ha moltíssims neumàtics i demana si és que s’hi pensa fer 

alguna actuació per part d’alguna empresa privada o, simplement les han tret d’algun lloc i 
les han deixat allà. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Comenta que l’ha sorprès que veïns de Roses, amb una ideologia 
independentista, s’hagin adreçat a Ciutadans per demanar-li si plaça illa d’Ítaca, pàrquing dels 
cinemes o què nassos és això. Per la qual cosa aquests veïns volen una explicació de si en un 
futur serà una plaça com cal o serà el pàrquing dels cinemes. 
 
Demana que s’aclareixi una mica el tema de l’asfaltada del Mas Oliva: s’han fet pressupostos o 
no, s’han deixat de banda o no, està en pensament asfaltar el Mas Oliva... 
 
Per seguir amb la tonalitat tan divertida que hi ha avui en el Ple, demanaria o els recorda que 
“mantener las esteladas en espacions públicos durante la campanya electoral es ilegal” per la 
qual cosa demana si tenen previst treure-la. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.-  

 Trasllada una pregunta que li ha formulat un veí consistent en saber si el parc infantil de la 
riera Ginjolers compleix la normativa de seguretat. D’acord amb les indicacions de la 
persona que li ha formulat la pregunta ha entès que es referia al parc infantil situat davant 
de la nova Pizzeria del Marechiaro.  

 

 Exposa que a la cantonada dels carrers Francesc Sunyer i Capdevila amb el carrer Colli 
Caritg i la carretera del Mas Oliva, hi ha un solar on s’avoquen runes. Mostra una fotografia 
per il·lustrar-ho i, fent broma comenta que també és la primera vegada que utilitza el 
projector perquè és gran però alhora també és nou com a regidor i considera que és una 
bona eina, ja que fa que tothom identifiqui més ràpidament la plaça i es veu clarament com 
hi ha abocaments de runa quan la normativa ho prohibeix. No sap segur si es tracta d’un 
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solar privat però, encara que així fos, és un espai públic perquè està obert on no s’impedeix 
el pas al públic pel solar i alhora l’abocament de runes és il·legal. Ho exposa arran de la 
queixa dels veïns però alhora, per si l’equip de govern en tenia coneixement o perquè es 
pugui controlar o prevenir-ho. 

 Veïns de la zona de la plaça del Mercat de la fruita i la verdura li han comentat que, just 
davant de la sortida de la plaça cap al carrer del doctor Arruga, surten els cotxes i als veïns 
els aniria molt bé tenir un mirall per poder veure els cotxes que pugen del carrer del doctor 
Arruga i així evitar un possible accident ja que la visibilitat és reduïda. Exposa una altra 
fotografia de la zona i reitera que amb una imatge és molt més fàcil que tothom situï l’espai 
del que es parla per si amb la seva exposició no se sap explicar bé.  

 

 Com ja s’ha exposat, a ell també li han fet arribar queixes, sobretot de comerciants del 
mercat dels diumenges, el tema de posar uns lavabos perquè, evidentment, hi ha molta 
gent que visiten el mercat i utilitzen els bars i comerços per fer les seves necessitats 
biològiques. Creu que aquestes instal·lacions i, ho posa entre cometes, no sap si fins i tot 
jurídicament es podria aplicar o no alguna una mena de taxa o recàrrec als propis marxants. 
Perquè és un serveix que genera una activitat econòmica de la qual es beneficien els 
marxants, també es beneficia el poble perquè acull visitants, però també genera aquest 
problema a comerciants o restauradors que els utilitzen els seus serveis sense fer cap tipus 
de consum. Per la qual cosa, creu que posar uns lavabos públics no estaria malament, en 
el cas que sigui possible. 

 
 Tot i que no insistirà perquè ja ho ha comentat també la senyora Verònica Medina, exposa 

que li han reitera el tema de les porteries de futbol.  
 

 Comenta que en la proposta referent a la relació de propietats s’ha vist que l’Ajuntament de 
Roses té la concessió del far durant 15 anys i que està previst destinar-lo a usos culturals i 
de bars. Aprofitant el moment i, aprofitant que ha sortit aquest catàleg, vol fer un prec que, 
si és possible, aquest espai públic únic, en comptes de fer un espai cultural, que al municipi 
ja hi ha altres indrets per fer-ho, si es pogués treure a concurs per utilitzar-lo i fer-hi alguna 
activitat de restauració o oci nocturn o diürn, tipus lodge bar, ja que es tracta d’un lloc 
emblemàtic i que ajudaria a millorar la oferta lúdica i d’oci nocturn. 

   
 
ACLARIMENT DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.- Abans ha dit que una persona d’ideologia clarament independentista 
es va adreçar a ell per demanar-li una cosa i davant d’aquesta exposició demana disculpes. 
Pensa que totes les persones i tots els veïns de Roses tenen el dret i gairebé l’obligació de 
parlar i ser representats per tothom. Així que reitera demana disculpes  a aquesta persona per 
quan ha referit que va anar a demanar-li si podia fer aquest prec o pregunta, alhora que li diu 
que la seva obligació com a regidor és dir i fer el que aquest ciutadà li digui. 
 
 
TORN DE RESPOSTES 
 
Sr. Carles Pàramo.- Demana a la senyora alcaldessa que per tal de poder-se explicar també 
necessita passar diapositives. 
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Ho va dir el primer Ple que es van presentar dispositives i ho va repetir al segon Ple i ara ho 
manté en el tercer Ple. Diuen que en política, si un mateix no explica el que fas algú altre  
explicarà el que no fas, i creu que això és el que està passant i, a més a més, s’il·lustra amb 
fotografies i diapositives que sembla com si el govern, en un principi, i els tècnics adscrits als 
departaments de la seva competència, Urbanisme i Medi Ambient, els qui també resolen els 
temes d’activitats, podria donar la sensació que no fan prou bé les coses. 
 
Anirà explicant les preguntes que s’han fet i justificarà el perquè algunes coses no estan fetes o 
estan aturades. 
 
Les escales per pujar al segon moll, diu que són competència de Ports de la Generalitat de 
Catalunya. Aquests no fan els molls perquè la gent vagi a pescar sinó que de fet són contraris a 
què la gent hi vagi a pescar, per la senzilla raó que assumeixen una responsabilitat i en el cas 
que hi hagi algun accident després la gent té molta facilitat a reclamar. Comenta que aquelles 
escales les havia fet l’Ajuntament i ara, com que s’ha tallat un tros del segon moll, no hi són. 
Tot i que, quan s’hagi acabat l’obra potser hi apareixeran unes altres escales però, prèviament, 
s’ha de demanar autorització a Ports de la Generalitat.  
 
Pel que fa al pàrquing de caravanes explica que hi ha una iniciativa privada d’una empresa que 
vol fer una inversió per fer un pàrquing de caravanes, per passar-hi un màxim de 48 hores i 
sense instal·lacions típiques dels càmpings a diferència. Evidentment s’ha de fer tota la 
tramitació, però si segueixen les juntes de govern podran veure que ja ha estat aprovada una 
llicència provisional, passada per la Comissió Territorial d’Urbanisme.  
 
La programació d’activitats amb museus ja va dir que no hi havia previst fer res especial. 
Explica que Educar’t, empresa contractada va fer diverses activitats i dins del mateix contracte 
hi ha una provisió de totes les activitats previstes però tècnicament museu no pot dir que ho 
siguin. 
 
Responent al senyor Èric Ibáñez pel que fa al condicionament del Rec Fondo li diu que el tema 
de les pintades és un no acabar. Potser demà ho tindran tot net i al proper ple podran tornar a 
presentar diapositives que torna a estar pintat. Si tot el que està mal fet no s’arreglés el poble 
de Roses seria impresentable. En tot cas i en clau d’humor, hi ha grafitis antics que la gent els 
valora molt. A la part de dalt del Castell de la Trinitat hi ha un espai que devia ser on hi havia 
els presos que estaven al calabós els quals varen dibuixar unes barques i coses a les quals ara 
se’ls dóna molt de valor i fins i tot s’hi posen vidres per protegir-los.  
 
Pel que fa a treure el cartell diu que el faran treure sempre i quan la subvenció ho permeti.  
 
Respon al senyor Joan Plana que les obres de la riera Ginjolers poden dir que oficialment estan 
acabades i amb el regidor Juan Manuel Fernández i els tècnics han vist totes les mancances 
que té i que hi estan treballant per posar ben aviat les pilones perquè els cotxes hi aparquin bé. 
 
Explica que s’ha tret la caseta de la Creu Roja i està previst que s’instal·li a l’aparcament del 
costat de l’Hotel Marítim i quan s’acabi l’obra es veurà el mobiliari que hi ha, algun s’haurà de 
moure, altres s’hauran de canviar però reitera que ja està tot en marxa. Continua explicant que 
a Roses s’estan arreglant moltes voreres i totes són importants però sempre es comença per 
una i s’acaba pel final.   
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La setmana de l’Energia i del Medi Ambient creu que són coses  més mediàtiques que res més i 
l’equip de govern creu més treballar que no pas fer grans exhibicions mediàtiques que tenen 
uns costos. Les campanyes d’educació ambiental es fan contínuament a les escoles que és on 
s’han de fer. Per la resta, creu que avui dia no hi ha ningú que pugui dir que no és conscient 
que les escombraries s’han de posar on s’han de posar, que s’ha de reciclar – a la qual cosa 
aprofita per ressenyar que ja s’han posat els contenidors per a olis usats. 
 
Pel que fa al pipi-can diu que n’estan preparant un a l’aparcament que s’està fent al costat del 
camp de futbol. Els altres, que també es mostraran a les diapositives, se n’estan fent. 
 
És veritat que tots van celebrar la remodelació del camí de ronda de Falconera en direcció cap 
a Montjoi, que arriba fins a la Rostella. S’ha demanat per la part de l’Almadrava i respon que 
aquest torna a ser d’aquells casos en què s’ha de prioritzar i que a més a més estan 
condicionats per allò que han votat a favor del senyor Marc Danés en el tema del límit de 
despesa perquè com ja s’ha explicat han de triar. Encara que hi hagi diners el límit de despesa, 
és trist, però els obliga a triar.  
 
Les voreres estretes del carrer Pescadors a prop de la llar d’infants, es troben en el mateix cas. 
Estan mirant de quina manera poden eixamplar voreres. 
 
L’han felicitat per fer servir les diapositives i diu que potser no les havien fet servir mai abans 
per prudència, per no cansar a la gent i que la gent aguanti. Ara bé, s’hi afegeix perquè també 
té ganes d’explicar tot el que fa l’equip de govern. 
 
Pel que fa al dubte o la confusió respecte al finançament dels drons que ha expressat el senyor 
Antonio Rodríguez li explica que aquesta és una iniciativa que ve d’un dels apartats que tenen 
com a competència els ajuntaments que és la gestió del patrimoni històric, però alhora la 
promoció. Per la qual cosa diu que quin podria ser el millor lloc de Roses per fer una promoció 
del patrimoni històric i natural – entre Falconera i la Rostella- del municipi. Reitera que és una 
iniciativa de l’Ajuntament però com es veurà, atès que la gent del Departament d’Urbanisme i 
Medi Ambient tenen tanta feina- han adreçat aquests diners a unes partides que poden ser 
administrades pel Departament d’Esports i així tot funciona d’una manera més ràpida; tot i això 
sempre dins reitera que la finalitat és atreure el turisme i el patrimoni històric i cultural de 
Roses. 
 
Quant al rec del costat de la riera que el senyor Manel Escobar ha comentat que fa pudor, 
explica que es tracta d’un rec que està per sota el nivell del mar per la qual cosa és impossible 
desaiguar-lo. Està el màxim d’endreçat que es pot. S’ha intentat posar llims a sota; s’ha intentat 
posar-hi grava perquè filtri i també ha resultat impossible, de fet, encara ha agreujat la cosa. De 
fet, ara, tal com està, només passant-hi amb la màquina i retallant ajuda a què quan vingui la 
calor s’assequi; però amb la temporada de llevants d’any, que l’últim va ser fa una setmana, no 
es pot fer res més perquè el nivell freàtic puja. Són problemes que té un poble que, bona part, 
es va construir on hi havia hagut aiguamolls. 
 
La zona industrial no saben res. L’INCASOL que és qui va fer la gran inversió està estudiant 
jurídicament tot el que ha passat a la llum de l’anul·lació del POUM. 
 
Respon al senyor Àngel Tarrero en referència al tema de les rodes que hi ha més enllà del 
CUC. Exposa que hi ha dues infraccions: una, urbanística, per posar coses en un lloc sense 
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permís, perquè tot i que no saben què hi vol fer l’empresa no es poden col·locar aquests 
neumàtics perquè, com tothom sap, que són una font de contaminació i de mosquits de tota 
mena. Tot i això comenta que a hores d’ara ja s’estan fent tots els papers, que com bé sap el 
senyor Tarrero, són laboriosos, perquè s’han de fer diversos tràmits, però s’hi està treballant.  
 
A la pregunta del senyor José Manuel Álvarez referent a la plaça Illa d’Ítaca al pàrquing 
cinemes respon que s’utilitzen com a pàrquing zones verdes com és la plaça del costat del 
Teatre, la plaça Frederic Rahola, la plaça de la verdura o la Illa d’Ítaca. Tots aquestes són 
zones verdes en les que no hi hauria d’haver ni un sol cotxe. Diu al senyor Álvarez que si pot 
fer una proposta per eliminar tots aquests aparcaments, potser, hi votaran a favor. 
 
En relació al parc infantil de la riera Ginjolers, el senyor José Antonio Valdera ha preguntat si 
compleix la normativa, a la qual cosa, aquest regidor respon que hauria d’aclarir quina no 
compleix, perquè fer declaracions així és agosarat i genera un dubte. De totes maneres 
aclareix que tots els que s’instal·len al poble de Roses compleixen.  
 
Aclareix que el solar del carrer Francesc Sunyer i Capdevila és privat. L’Ajuntament té la sort 
que el propietari el deixa obert a fi que hi puguin aparcar els cotxes, en conseqüència, no se li 
pot exigir que a més a més retiri la runa. Perquè dirà que o el té obert i pot entrar-hi tothom o el 
té tancat, i evidentment, el que no farà el propietari és estar tot el dia vigilant que no hi entrin a 
tirar runes. Una solució seria aconseguir és que el solar es tanqui i així no hi aparquin cotxes.  
 
Quant al far explica que és una concessió graciosa que ens donen perquè sí i perquè es vol 
donar; de fet, no és el primer cas que, a través de Ports de Barcelona, ens concedeix Ports de 
l’Estat, i són aquests qui ens obliguen a posar-hi un espai cultural, no en poden prescindir.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Per desconeixença pregunta si al torn de precs i preguntes un regidor pot 
exposar diapositives. Creu que això està fora de norma i per tant incompleix el Reglament i 
demana que consti en acta la seva queixa. 
 
 
TORN DE RESPOSTES 
 
Sr. Carles Pàramo.- Respon que sí per tal d’argumentar la seva exposició. No vol que hi hagi la 
sensació que no es treballa prou, de manera que ho ha d’argumentar mostrant què és el que es 
fa perquè, potser, el públic no coneixen la complexitat d’una administració pública com és la 
local.  
 
Mostra un power point i passa a donar les explicacions següents: 
-  Activitats classificades: cada dia treballen en: llicències rètols, tendals, aparadors adossats a 
la façana, industrial i comercial, taules i cadires. A part de tot això cal afegir-hi les tramitacions i 
dir que al primer quadrimestre de 2016 s’han fet 127 expedients sobre els 117 del mateix 
període de l’any anterior, cosa que representa un 9% més que l’any passat.  
 
-  Medi Ambient: Pla d’Usos de Temporada – que per primera vegada a la història s’ha 
presentat abans del mes de febrer com està manat. Més DPMT, control d’úsos dels espais 
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naturals, recollida i tractament de residus (urbans, industrials...), sancionadors residus, 
tractament d’aigües residuals, més les tramitacions. Els expedients del primer quadrimestre 
2016 han estat 7, el mateix període de l’any passat van ser 3, la qual cosa representa un 
augment d’un 42%.  
 
- Urbanisme: Planejament i obra pública, peticions de llicència: obra major, obra menor, canvi 
d'ús, instal·lacions grues, ocupació via pública, parcel·lacions, pròrrogues de llicències, 
comunicacions: obra menor, primera ocupació, certificats, subvencions (Roses posa't guapa), 
disciplina urbanística, informes d’immigració (reagrupaments familiars). 
Per tant, el volum de feina dels dos departaments que són de la seva responsabilitat és:   
- Exercici 2016  
- Obra major:                   24 
- Obra menor:                  47 
- comunicació prèvia:    194 
- Certificats d’aprofitament urbanístic: 238 
- Altres certificats urbanístics:  18 
                                                     Total    521   +132% 
 
- Exercici 2015:                          Total   225 
 
- Projectes redactats o en procés perquè es vegi que d’idees en tenen però, pel límit de la 
despesa estan limitats a poder tirar endavant no poden tirar endavant tots els projectes: plaça 
Illa d’Ítaca, enderroc magatzem Els Grecs, soterrament línia elèctrica Carrer Oslo, aparcament 
Palangrers, barca Gloriamar Museu Pesca Palamós Remodelació espigó Ginjolers, serveis 
entrada cementiri, remodelació Oficina Turisme, enllumenat Mas Oliva, enllumenat Mas Mates, 
córrer-cans, far, interior i exterior, museïtzació vila medieval, caldera de biomassa. 
 
Projectes redactats o en procés, que estan en carretera però els serveis tècnics no tenen 
temps de redactar ni els plecs de prescripcions tècniques: estudi inundabilitat; pla de drenatge 
hidrològic urbà; rocallam del Far – petició d’ERC-AM; consolidació restes arqueològiques; barri 
hel·lenístic i vila medieval; carrer Turó de l’Ullastrell – entre l’Almadrava i Canyelles i que està 
sense urbanitzar; final Castell de la Trinitat, IV fase; placeta del carrer de la Llotja de propietat 
municipal que es va comprar a l’anterior legislatura; camí de ronda de Montjoi a la Pelosa; 
carrer Tarragona i Trinitat, després d’haver comprat les dues cases que estan davant del bar 
Antonio i el vial de darrera s’ha de fer el projecte; eixamplament dels dos vials afectats; plaça 
Mas Oliva; plaça Mas Fumats; plaça Mas Buscà; barri Pescadors; carrers mossèn Carles, 
Gravina, P.Claret, Ramón i Cajal i J.Maragall que cal eixamplar voreres; carrers Madrid i plaça 
Pep Ventura; camí de ronda Rustella a Montjoi, nova passera; camí ronda, Almadrava 
Falconera; camí de ronda de la Pelosa a Jònculs; placeta La Garriga; glacis Porta de Terra; 
complementari nou PUT (Pla d’usos de temporada) que s’ha de determinar quins xiringuitos 
tipus i elements s’hi ha de posar – convocaran a tots els grups municipals perquè puguin dir la 
seva; carrer Heràclit; carrers Madrid -és un carrer molt perillós- i plaça Pep Ventura. 
 
- Arran de l’anul·lació del POUM hi ha hagut un increment extraordinari de peticions 
d’informació terrible; allau de peticions de certificats d’aprofitament urbanístic que s’ha disparat 
a més de 200; reunions per a valorar la situació, internes i amb urbanisme. 
 
- El PGOU que ha entrat en vigor: estudi del document per part dels responsables del 
departament d’urbanisme que han hagut de repassar, estudiar i tornar a memoritzar i tenir a 
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punt el Pla del 1993 i del 1986; posada al dia de la documentació gràfica del PGOU incorporant 
les més de 50 modificacions; visites demanant informació s’han atès; certificats d’aprofitament 
urbanístic. 
 
- El nou POUM, el que s’ha de fer: debat intern estratègia a seguir per a la tramitació; 
reparació de les bases per a contractar els documents bàsics com són la participació ciutadana 
i el document de criteris i objectius. 
 
- Royal Marine Més, que és un altre incident que s’han trobat i que té més de 1000 
documents a l’expedient; dedicació serveis tècnics, Urbanisme, Serveis Jurídics - Secretaria 
General per a la defensa jurídica, més les gestions amb els afectats i amb el Departament de 
Territori i Sostenibilitat.  
 
Mostra un plànol del municipi de Roses per ensenyar els projectes en què està treballant el 
govern en aquests moments:  
- SUF porta molta feina de direcció, gestió; 
- Rambla que ja està acabada, precisament aquesta setmana s’ha acabat l’obra 
- Enderroc del carrer Tarragona que el dilluns vinent s ’aprovarà el projecte definitiu 
- Serveis de lavabos per assistir a la gent del segon pavelló o annexe pel que s’ha hagut de 

redactar un Pla especial que es va redactar amb el POUM i que ara han de revisar d’acord 
amb el PGOU 

- Viabilitat del mercat que s’està encarregant per tal de prendre la millor decisió que, 
evidentment, prendran entre tots 

- Havien tramitat tota la modificació del POUM per poder fer el jardí del Mas de les Figueres 
d’aquesta gent que, bonament, els ha regalat el terreny i ara ha caigut el POUM i s’haurà 
d’adequar les modificacions i ja es veurà com se’n surten. Però, ni que sigui, pel senyor que 
va fer la donació, considera que aquest problema és una situació vergonyosa.  

- Tanca perimetral i enjardinament del tanatori que s’està pensant com s’adaptarà al nou 
POUM, però és una necessitat peremptòria per al poble de Roses i així ho han vist aquests 
dies -quan hi ha accidents o morts, tan sentides- que Roses no disposa de tanatori.  

- Plaça Catalunya, aviat es veurà el projecte que han hagut d’adaptar perquè es va redactar 
fa tres o quatre anys i ara s’ha posat al dia. Explica que passarà pel Ple perquè s’haurà de 
fer una modificació de crèdit perquè estava al pla de 2017 però, si tenen el projecte i, a més 
a més, tenen els romanents d’aquest any, vol dir que es podria fer aquesta obra. 

- Gestions amb Telefònica per si es pot reduir les dimensions de l’edifici tot i que l’opció ideal 
seria eliminar-lo. Fa temps es va fer una valoració i ara hi estan treballant per si es pot 
actualitzar. 

- Construcció de 56 nínxols i 55 columbaris del cementiri en què estan treballant, que vol dir 
dirigir l’obra, elaborar un document, fent el seguiment, la contractació i tot el que requereix. 

- Un problema gros són els horts del carrer Coma Pedrosa que s’han convertit en una 
deixalleria. Hi ha gossos tancats en gàbies que fan patir, aviram i un enorme grau de 
degradació. 

- Projecte, que ja està inclòs en el pressupost aprovat, i que ara mateix estan esperant la 
conformitat de l’ACA, per rebaixar tot el marge esquerra de la riera al peu de la muralla, 
dins la idea de convertir tot aquest espai en un gran espai urbà i un veritable parc on la gent 
pugui anar a gaudir de la natura.  

- La coronació del mur de la contraescarpa del fosso de ponent de la Ciutadella va sortir a 
concurs però va quedar fallat. 
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- Redacció del pla de museïtzació de la vila medieval que, per això, dilluns vinent 
començaran unes excavacions, encarregades a la Universitat de Girona, per anar 
confirmant dades. El pla de museïtzació està encarregat a Marcel Pujol, doctor en 
arqueologia.  

- Xarxa de calor central de combustió biomassa 
- Projecte que engresca al poble de Roses, com és l’escola Montserrat Vayreda però que, 

lògicament, hi ha una direcció en la qual Ajuntament i Serveis Tècnics s’hi han d’aplicar 
perquè, continuament, van apareixent dificultats i imprevistos.  

- Accessos al castrum del Puig Rom on hi ha una finca municipal que està tancada i el mateix 
propietari de la finca col·lateral demana a l’Ajuntament traslladar la propietat. Això era 
impossible amb el POUM, tot i que ara sí és possible amb el PGOU, però fa gairebé dos 
mesos que estan esperant que es formalitzi la petició que ha d’engegar tota aquesta obra. 
La paciència, com diu el president Puigdemont, no és infinita. Explica que, personalment, 
ha trucat a aquesta família, que van estar 15 anys parlant-ne abans del POUM i ara el que 
no voldria és tornar a caure en aquest mateix parany. 

- Tenen el projecte per fer la coberta del passeig del Port, sobre la planta de filatejat fins 
arribar a l’escar, atès que la condició que hi ha en un conveni, que es va signar fa uns anys 
amb un anterior govern, limita la possibilitat de construir a sota si no es fa el passeig. Ja 
tenen el passeig i fins i tot l’alcaldessa ha aconseguit que el 50% del cost, que són uns 
200.000 euros, els pagui Ports i ara només estan esperant aquest vistiplau.  

- Les obres d’accés a la platja dels palangrers s’està acabant. 
- Pel que fa a la depuradora de  marisc, comenta que ningú no pot acusar al govern 

municipal de no haver-se aplicat en reclamar a les autoritats corresponents i per això han 
aconseguit que l’Estat assumís la responsabilitat. 

- Baixant de l’Almadrava a l’esquerra de la riera hi ha un carrer que és sense urbanitzar i que 
ho fa l’Ajuntament subsidiàriament ja que hi havia un promotor que ho hauria d’haver fet 
però que se’n va desentendre i, finalment, després d’un llarguíssim procés se li ha notificat 
per fer-li saber que ho acabarà pagant ell. A més a més de tota la problemàtica que 
significa treballar subsidiàriament amb una obra que val tants diners i que s’ha de fer amb 
tota la seguretat, com que s’ha de tocar una riera, la tramitació amb l’ACA ha retrassat molt 
les obres.  

- El mirador i l’aparcament de Punta Falconera estan gairebé a punt. Ha de sortir a licitació, 
tot i que en aquesta època de l’any el Parc Natural no dona permís perquè estem en 
període de nidificació de les aus. 

- Negociacions amb el Parc Natural per mirar com s’ha de presentar un projecte de pícnic i 
de refugi a Punta Falconera per tal que compleixi tot el que ha de complir. 

- La cuneta revestida de la carretera de Montjoi, que s’ha de formigonar, no per fer la 
carretera més ample sinó perquè no hi neixi el llistó que són les herbes que provoquen 
incendis quan alguna persona desaprensiva tira alguna burilla. A més a més amb aquest 
condicionament també s’aconsegueix protegir l’asfalt.  

 
Davant les queixes d’alguns regidors que comenten que aquest llistat d’informacions no són 
pròpies d’un Ple, el regidor diu que la seva voluntat és fer conscients a la gent de tota la feina 
que s’està fent. 
 
També estan treballant en l’Ordenança de mancomunitats de control de mosquits; estan fent la 
revisió de l’Ordenança d’ocupació de via pública; la nova ordenança de construcció urbanística 
i autoritzacions és una necessita, ja que Roses sempre ha funcionat a base de POUM i PGOU i 
les petites coses que es poden canviar a mesura que van canviant les noves tecnologies; la 



 
 
 

  

    

323 

revisió de l’ordenança d’ocupació del domini públic marítim s’ha de fer; el reglament de l’aigua; 
la resolució del concurs de salvaments i socorrisme a les platges que, sobretot a l’alcaldessa, 
ocupa moltes hores; campanyes sobre la tinença d’animals que s’està preparant; ordenança 
sobre la tinença d’animals s’està actualitzant.  
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA  
 
Sra. Montse Mindan.- Davant les queixes reiterades del senyor Joan Plana manifesta que li sap 
greu que aquest regidor no guardi mai el torn de paraula i es cregui amb la facultat i la potestat 
de parlar quan vulgui. Això no és un debat i, en tot cas, l’alcadessa estava preguntant al ponent 
si havia acabat, ja que sempre dóna els torns que toquen i no els limita mai.  
 
En tot cas, s’ha donat resposta a moltíssimes de les preguntes que s’han anat efectuant durant 
els darrers plens, no és una cosa que es faci cada vegada. Tot i això queda clar que si els 
regidors si tenen algun dubte en relació amb algunes obres o actuacions que hagi quedat 
pendent, es poden adreçar al regidor i preguntar-li per tal de tenir la informació necessària.  
 
 
TORN DE RESPOSTES 
 
Sr. Juan M. Fernández.- Algun dels regidors d’Esquerra ha comentat que entre els membres de 
l’equip de govern no es parlaven o no es posaven d’acord a la qual cosa respon que no entén 
com és que el senyor Joan Plana tampoc ha comentat als seus companys que hi ha tres 
lavabos pendents a punt de ser col·locats. En tot cas, explica que un dels lavabos va al mercat 
de la roba del diumenge, un altre al Port i un tercer a la rambla, a l’alçada de la telefònica. 
 
Pel que fa al paviment del carrer arquitecte Gaudí amb l’avinguda Montserrat, comenta que ho 
haurà d’anar a mirar perquè no sap què hi passa.  
 
Les porteries de futbol 7 també respon que ho mirarà perquè, tot i que personalment hi 
assisteix molt sovint, ningú li ha tramès cap queixa.  
 
Les voreres de la Llar d’infants del Cavallet de Mar s’anoten per fer el rebaix tan aviat com 
puguin perquè, ara mateix ja n’estan fent unes quantes. De fet a Santa Margarida també tenen 
un projecte per fer-ne 15 i n’hi ha unes quantes que estan malament. En aquesta en concret hi 
ha marcat el pas de vianants però la vorera no està rebaixada.  
 
Les pintades a les parets per tal de treure els graffitis tot i que ja ho ha comentat el senyor 
Carles Pàramo, insisteix que són tasques que es van fent. Fa no gaire es va netejar la part de 
dalt del mirador del Puig Rom i, al dia següent, tornava a estar igual, com si no ho haguessin 
netejat. 
 
En relació amb la intervenció del senyor Àngel Tarrero referent a les banderes en contra 
l’homofòbia i la demana de posar-hi les banderes espanyols, aquest regidor respon que, 
simplement, es tracta d’entrar una instància presentant una moció al respecte i, si s’aprova, es 
posaran les banderes espanyoles, o alemanyes o les que es demanin i facin falta. 
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Pel que fa a la tanca del Càmping Bahia explica que hi ha un projecte però, com ja s’ha 
exposat, hi ha molta feina i per això encara no s’ha pogut posar. Per tant, potser s’haurà de 
mirar i fer-hi alguna actuació provisional, com a mínim, perquè sigui una mica més segur fins 
que es dugui a terme el projecte. 
 
El senyor José Antonio Valdera ha preguntat pel tema del mirall de la sortida del pàrquing i li 
diu que també ho anotar perquè és cert que, per sortir, costa una miqueta. 
 
 
TORN PER AL·LUSIONS 
 
Sr. Joan Plana.- En relació amb el tema dels lavabos exposa dues qüestions: primer que és un 
tema que es va aprovar en un Ple, en el qual hi havia tots els regidors, per la qual cosa no feia 
falta que ens ho comuniquessin gaire. Segon, simplement, han fet referència a què es va 
aprovar aquest acord, per la qual cosa han demanat celeritat alhora de dur-ho a terme. Per 
tant, diu al senyor Juan Manuel Fernández que, no és que els regidors d’ERC-AM hagin de 
parlar entre ells, sinó que el senyor Fernández els ha d’escoltar millor quan fan les preguntes. 
 
A part de tot això només vol constatar que una vegada més s’ha demostrat que hi ha gent que 
es pensa que aquest Ple és el seu coto privat de caça des de fa més de 27 anys i que potser 
és hora que això s’acabi. 
 
 
TORN DE RESPOSTES 
 
Sra. Montse Mindan.- Respon al senyor Joan Plana que aquest és el seu parer, evidentment. 
 
Pel que fa als busos a la rotonda del Vine Palace, és cert, perquè ja va venir aquesta 
companyia que porta turistes i aparca allà davant i se’ls va ofertar - sobretot, perquè venen els 
caps de setmana- l’espai de davant dels cinemes perquè allò és una parada de bus escolar i 
se’ls va dir que els caps de setmana s’hi podien posar, tot i això, continuen incomplint. 
Manifesta que els tornaran a trucar per tornar-los a dir que a la rotonda, evidentment, no s’hi 
poden quedar.  
 
Les pantalles per al Campionat europeu exposa que, en aquesta darrera final de la Champions, 
ha rebut una petició de posar una pantalla gegant i la resposta va ser que no es col·locarien 
pantalles, perquè li diu al senyor Manel Escobar que coneix perfectament els problemes que hi 
va haver l’últim cop que es va llogar una pantalla. Per tant, en aquest cas s’ha decidit que no hi 
haurà pantalles per campionats ni d’Europa, ni Champions, ni lliges. 
 
Explica al senyor Àngel Tarrero que el tema de les banderes es va aprovar en un Ple, per la 
qual cosa no es tracta que hi hagi una voluntat individual per penjar cap tipus de bandera sinó 
que, el que fan ho aproven en plenari. Per la qual cosa, si hi ha alguna altra petició de penjar 
altres banderes, també s’hauria d’aprovar pel Ple.  
 
També és cert que, durant períodes d’eleccions no es poden posar estelades, però no es 
poden posar en edificis públics. I li assegura perquè ho han estat mirant i certament és en 
edificis públics on no es poden posar. 
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L’asfaltat del Mas Oliva, explica que el primer que es fa, tal com ja s’ha mostrat en el power-
point hi ha dos projectes immediats: un és treure els pins que queden del costat de la riera i el 
soterrament de la línia elèctrica per al carrer Oslo. Per tant es tracta d’un projecte total perquè 
és tot el Mas Oliva que està realment malament i que serà amb posterioritat aquests dos 
projectes que s’han d’executar en aquesta urbanització.  
 
 
Sr. Fèlix Llorens.- Al mercat cobert s’encarregarà un estudi per a la valoració econòmica 
perquè hi ha el problema que el preu per metre quadrat surt massa elevat pel que estan 
disposats a pagar els comerciants. Per la qual cosa estan en un decalaix econòmic bastant 
gran del que surt el preu que poden pagar i, per això, s’ha d’encarregar un estudi per mirar quin 
és le preu just i decidir com es pot construir un mercat que s’adapti a aquest preu. Però el que 
és evident és que ara, tots els projectes que tenen valorats no s’adapten al que voldrien els 
comerciants.  
 
El senyor José Antonio Valdera ha comentat la possibilitat d’establir una taxa per la utilització 
dels banys públics del mercat. Vol deixar clar que els paradistes ja paguen una taxa per ocupar 
el mercat. Ara bé, evidentment si considera que la taxa no és adequada, quan arribi el Ple 
d’ordenances, el regidor Marc Danés acceptarà perfectament la petició de pujar les taxes als 
marxants. Considera que no fa falta crear una taxa nova, ja que hi ha una taxa que, si fa falta, 
es pot incrementar. S’ha de valorar les despeses que suposen el mercat i a final s’ha d’intentar 
quadrar les despeses amb els ingressos.  
 
Personalment com a regidor, i si se li permet, com a regidor voldria fer un prec aprofitant que 
s’acosta la campanya electoral que és demanar a tots els partits que en els propers dies faran 
campanya electoral que s’abstinguin en la mesura del possible de repartir propaganda en mà 
dins del mercat setmanal. Perquè l’últim cop hi va haver un malentès i no voldria que tornés a 
passar. Jurídicament tots sabem que no es permet donar publicitat pel carrer a cap empresa 
per tant els partits poden donar-ne a les seves paradetes però no pel carrer perquè la majoria 
d’aquest paper acaba al terra. Considera que tothom pot fer el que vulgui però personalment 
exposa un prec que té dret a manifestar. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- La senyora Verònica Medina ha demanat quan comença a funcionar el 
servei de barqueig i explica que les boies s’estan posant. De totes maneres li respon que demà 
mateix ho preguntarà i li contestarà per escrit o la trucarà i li comunicarà.  
 
Certament hi ha un tema de neteja, no només al Narcís Monturiol sinó amb altres escoles i 
equipaments públics en els quals va concursar i va guanyar  l’empresa que està fent aquest 
servei. S’han recollit diferents actes en les quals es reflecteix durant tot aquest temps les 
negligències que hi ha hagut, tant d’hores de feina com de l’estat en què es deixen les  escoles i 
oficina de Turisme. Des de Serveis Jurídics s’estan fent requeriments a l’empresa per tal que 
se solucioni aquest problema. Hi ha una reunió prevista per aquest dijous amb el gerent però 
l’alcaldessa personalment avui s’ha compromès a trucar l’empresa demà al matí perquè 
entenen que aquesta situació no es pot allargar. Són plenament conscients d’aquesta situació, 
a més a més tenen pares dins l’equip de govern que pertanyen a l’AMPA i els han fet arribar 
aquest neguit. Dijous o dimecres de la setmana passada va rebre un correu de la directora de 
l’escola en el qual també manifestava aquest neguit. Repeteix que fa mesos que tenen aquest 
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problema en diferents escoles i equipaments públics, per tant, s’haurà de veure si poden arribar 
a sancionar o a la rescissió del contracte.  
 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 24.00 hores, de la 
qual cosa en dono fe. 
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